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Nesen, ciemojoties 
Anglijā, ventspilniece 
Lilija Sušicka no tur 
dzīvojošās draudze-
nes saņēmusi ne-
gaidītu un īpatnēju 
dāvanu. Zinot, ka 
Lilija pēc tautības ir 
tatāriete, draudzene 
viešņai piedāvājusi 
veikt viņas apmak-
sātu, tolaik jaunu un 
modīgu DNS testu, 
kas gēnu līmenī 
atklāj cilvēka patieso piederību kādai vai kādām no 
pasaules etniskajām grupām un ģeogrāfiskajiem 
reģioniem, no kuriem nākuši interesenta tālie senči. 
Pēc dabas būdama zinātkāra romantiķe, Lilija šim 
izaicinājumam labprāt piekritusi. Tests atklājis, ka 
viņas etniskās saknes ir neparasti sazarotas un aiz-
ved pie mongoļiem, jakutiem un vēl citām tautām, 
gaišmatainos somus ieskaitot. 

Novembra pirmās nedēļas nogale bija īpaša daudzu Latvijas dižģimeņu vidū, viņu vidū arī 
trīs Ventspils audžuģimenēm. Kā lieli, tā jo īpaši mazi svinīgi posās, lai mērotu ceļu uz galvas-
pilsētu Rīgu. Vieniem ceļš īsāks, citiem – daudz tālāks un liels notikums priekšā – pirmo reizi 
apciemot gan Rīgu, turklāt viesoties tur, kur tā laime dota vien retajiem – Rīgas pilī pie Valsts 
prezidenta Raimonda Vējoņa un viņa kundzes! Prezidenta darba mītnē Rīgas pilī notika ikga-
dējā tikšanās ar Latvijas audžuģimenēm, adoptētājiem un aizbildņiem. Tikšanās laikā godinā-
jām cilvēkus, kas palīdz Latvijas bērniem izaugt ģimenēs, nešķirojot viņus savējos un svešos.

Trīs Ventspils audžuģimenes 
cildina Valsts prezidents ar kundzi

Š ogad uz Rīgas pili posās arī trīs audžuģimenes 
no Ventspils – Olgas Apses, Tatjanas Kovaļčukas 
un Aijas Smilškalnes ģimenes. Visām šīm ģime-
nēm ir ilggadēja audžuģimenes pieredze. Tatjanai 
Kovaļčukai audžuģimenes statuss ir kopš 2015.

gada, Aijai Smilškalnei – kopš 2014.gada, savukārt Olgai un 
Endijam Apsēm audžuģimenes statuss ir kopš 2011. gada. 

Olgas un Endija ģimene ir viena no piere-
dzējušākajām audžuģimenēm Ventspilī un 
šobrīd kuplajā ģimenē dzīvo seši bērni.

Valsts prezidents R.Vējonis ar kundzi cildināja ģimeņu dros-
mi, pašaizliedzību un ziedošanos Latvijas bērnu labā, īpaši 
to, kuriem trūkst savu māju un ģimenes, tā uzņemot viņus 
savā ģimenē, radot māju sajūtu, iespēju pilnvērtīgi augt un 

attīstīties. Vējonis svinīgajā brīdī Rīgas pilī uzsvēra: “Olga 
un Endijs Apses un Margita Grulle ir ne tikai atvēruši savas 
mājas un sirdis mūsu bērniem, bet 
arī mudina to darīt citas ģimenes, 

VIENISPRĀTIS  
AR RAINI

“Bija interesanti ielūko-
ties zinātnieku piedāvāta-
jās aizvēsturiskajās vīzijās, 
bet man ne mazāk aizrau-
joši šķiet nodefinēt, kas es 
esmu šeit un tagad. Un to, 
neizmantojot nekādus DNS 
testus,  es varu pateikt pil-
nīgi droši un precīzi – esmu  
latvijiete Latvijā,” Lilija 
nebaidās lietot šo apzīmē-
jumu, kas pēc valsts neat-
karības atgūšanas ne vien-
mēr tiek izmantots korekti, 
it īpaši runājot par starp-
nacionālajām attiecībām. 
Šo terminu pirms vairāk 
nekā deviņdesmit gadiem 
pirmais presē lietojis dzej-
nieks Jānis Rainis, bet 
Latvijas mazākumtautību 

leksikā tas pastāvējis jau 
krietni agrāk. Rainis saklau-
sījis, ka tā sevi dēvē ārze-
mēs studējošie ebreju jau-
nieši, un tas viņam tā iepa-
ticies, ka dzejnieks rosi-
nājis ar šo vārdu apzīmēt 
Latvijas teritorijā dzīvojošos 
cittautiešus. Ne visus, bet 
tikai tos, kas pārzina latvie-
šu kultūru un valodu, tanī 
pat laikā saglabājot savu 
nacionālo identitāti. 

 “Pēc būtības es šinī ziņā 
pilnībā atbilstu Raiņa uzstā-
dījumam,” Lilija ar smaidu 
un austrumniecisku tempe-
ramentu uzskaita, ka trīs-
desmit Latvijā nodzīvota-
jos gados ne tikai nav aiz-
mirsusi dzimto valodu, bet 

1919. gada 11. novembrī Rīgā izšķīrās jaunās Latvijas 
valsts liktenis. Par godu Latvijas brīvības cīnītājiem šo 
dienu – 11. novembri – atzīmē kā Lāčplēša dienu. Šajā 
dienā visā Latvijā aizdegsim svecītes, pieminot brīvības 
cīnītājus, kuri nosargāja mūsu neatkarīgo valsti.

Latvija svin 
Lāčplēša dienu

I 
Pasaules karā novār-
dzinātā jaunā Latvijas 
valsts šķita iekārojams 
un viegli iegūstams 
laupījums kā lielinieku 

Krievijai, tā arī Vācijai. Tomēr 
latviešu vīri un pavisam jauni 
puikas Brīvības cīņu ugunīs 
cīnoties pret neiedomāja-
mu pārspēku spēja nosargāt 
savu valsti un savu brīvību.  
Lāčplēša dienā ar svecīšu 
liesmām mēs godinām viņu 
piemiņu un sakām Paldies. 
"Ventspilnieks.lv" aicina 
kopīgi pāršķirstīt vēstures 
lappuses un atcerēties noti-
kumus, kuros izšķīrās mūsu 
valsts liktenis.

KAD LATVIJĀ BIJA  
PAT TRĪS VALDĪBAS 

1919. gada sākumā mūsu 
jaunās valsts nacionālie 
spēki bija teju vai bezcerī-
gā situācijā. Latvijas valdībai 
nebija ne naudas, ne bruņo-
tu spēku, ne atbalsta iedzī-
votāju vidū un arī praktiskas 
varas trūka. Rīgā saimnieko-
ja Ļeņina līdzskrējējs Pēteris 
Stučka, bet lielinieku kontro-
lē bija praktiski visa Latvijas 
teritorija līdz pat Ventai, 
ieskaitot Skrundu, Kuldīgu 
un arī Ventspili. Jāsaka, ka 
Ventspilī lielinieki valdīja 
vien trīs nedēļas – no 1919. 
gada 30. janvāra līdz 24.feb-
ruārim. Pēc tam Ventspili 
atkal kontrolēja vācieši. Taču 
arī viņu prieki nebija ilgi – jau 

1919. gada 23. jūlijā lielā-
kā daļa vācu bija spiest kāpt 
tvaikonī, lai mērotu ceļu uz 
“fāterlandi”. 

Pārējā Latvijas teritorijā 
nepilna pusgada laikā lie-
linieku pozīcijas gan sociāli 
ekonomisku, gan politisku 
iemeslu dēļ neiedomājami 
vājinājās. Lauksaimnieciskā 
ražošana bija sagrauta, sākās 
bads, zemnieki kļuva par 
padomju varas pretiniekiem, 
bet lielinieki sāka nežēlīgu 
teroru, kas prasīja tūksto-
šiem upuru. 

Latvijas pagaidu valdība ar 
Kārli Ulmani priekšgalā bija 
smagā situācijā. Tās rīcībā 
skaitījās vien neliela terito-
rija ap Liepāju, kurā faktis-
ki saimniekoja vācieši. 1919.
gada aprīlī vācu landesvērs 
Liepājā veica apvērsumu 
– atbruņoja Liepājā bāzē-
tos latviešu spēkus, arestē-
ja daļu Ulmaņa ministru un 
izveidoja provācisku valdību 
ar Andrievu Niedru priekšga-
lā.  Savukārt Ulmanis un daži 
viņa valdības ministri patvē-
rās jūrā uz britu un franču  
karakuģu apsargātā tvaiko-
ņa “Saratov” klāja. Latvijā 
nu bija veselas trīs valdī-
bas – Stučka Rīgā, Niedra – 
Liepājā, un Kārlis Ulmanis 
uz “Saratov”.  Tomēr pat 
tik neiedomājami grūtos 
un nelabvēlīgos apstākļos  
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Strauji sarūkošie Krievijas kravu apjomi nozīmē 
nopietnas problēmas kā Latvijas ostām un dzelzce-
ļam, tā valsts ekonomikai kopumā. Tomēr nebūt ne 
tik senā pagātnē ar skaļi neafišētu, bet arī pārlie-
ku neslēptu Satiksmes ministrijas un AS “Latvijas 
dzelzceļš” gādību no Latvijas tika “izēstas” Baltkrie-
vijas kālija sāls kravas. Paradoksāli, bet tagad vainu 
par baltkrievu kravu aiziešanu Ventspils Brīvostas 
pārvalde mēģina uzvelt AS “Kālija parks”. Vismaz 
tā liek domāt VBP prasībā tiesai AS “Kālija parks” 
izvirzītie absurdie apvainojumi.

Foto: Valsts prezidenta kanceleja

Lilija tatāru nacionālajā apģērbā 
Ventspils pilsētas svētkos.

Kā no Ventspils tika 
padzītas baltkrievu kravas

N 
eiedziļinoties 
t i e s ve d ī b a s 
niansēs, atgā-
dināsim, kādēļ 
no Ventspils 

aizgāja Baltkrievijas kravas. 
Baltkrievu kravu aizie-

šanas sāga sākās 2008. 
gada nogalē. Vēl novem-
brī Latvijas un Baltkrievijas 
premjerministri vienojās 
par tranzīta svarīgumu starp 
abām valstīm un paspieda 
viens otram roku, bet jau 
mēnesi vēlāk  presē noplū-
da informācija, ka 2009.
gadā baltkrieviem tarifs 
līdz Ventspilij tiks paaug-
stināts no 8,08 eiro (5,68 
LVL) līdz 9,18 eiro (6,45LVL) 
par sastāva kilometru. 
Uzreiz pēc tam LDz mei-
tas uzņēmums “LDz Cargo”, 
LDz valdes priekšsēdētājs 
Uģis Magonis  un toreizējais 
satiksmes ministrs Ainārs 
Šlesers publiski apgalvoja 
– 2009.gadā tarifs nemai-
nīsies, bet nepilnas trīs 
nedēļas vēlāk izrādījās, 
ka šiem solījumiem biju-
si nulles vērtība. "Latvijas 
dzelzceļš" paziņoja par tari-
fa paaugstināšanu. Galvenā 
problēma bija maksas 
paaugstināšana par publis-

kās dzelzceļa infrastruktū-
ras lietošanu, ko akceptē-
ja Sabiedrisko pakalpojumu 
regulators – maksa pārva-
dājumiem vidēji palielinā-
jās par 13,6%, un tranzī-
ta nozarei tas bija jūtams 
trieciens. 

Šāds sadārdzinājums 
Ventspilij nenāca par labu, 
un ir zināms, ka kuģi, kuri jau 
devās uz Ventspili, lai tiktu 
piekrauti tālākam ceļam 
uz Indiju, mainīja kursu uz 
Klaipēdu. Tieši tarifu politi-
kas dēļ 2009.gada janvāra 
pirmajā dekādē 100 tūksto-
ši tonnu kālija mēslojuma 
tika eksportēti caur Lietuvu. 
Taču neprātīgo tarifu politi-
ku nelika mainīt pat prog-
nozes, ka šādai praksei tur-
pinoties, “LDz Cargo” nesa-
ņemtais ienākums 2009.
gadā veidos 2 miljonus eiro, 
bet “Kālija parks” zaudēs 
1,5 miljonus eiro. “Baltijas 
asociācijas – Transports un 
loģistika” prognoze skanē-
ja vēl skarbāk – zaudējumi 
no Baltkrievijas kālija sāls 
tranzīta pārtraukšanas 2009.
gadā pārsniegs četrus miljo-
nus eiro (2,81 miljonu latu).
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Ronīte – uz Zviedriju
Šopavasar Ventspils pludmalē izglābtā roņu 
meitene no Rīgas Zoodārza nogādāta uz 
Skansena zoodārzu Stokholmā. Līdzi tika doti 
bērnudārza “Varavīksne” bērnu zīmējumi un 
laba vēlējumi.

Basketbolistes pret briedi
Autobuss, kas no sacensībām veda mājup 
Ventspils meiteņu basketbola komandas un 
trenerus, saskrējies ar briedi. Negadījumā 
cietušo nav.

Parakstīts sadarbības līgums

Ventspils Augstskolas un Latvijas 
Universitātes rektori parakstījuši sadarbības 
līgumu. Abas augstākās izglītības iestādes 
sadarbosies izglītības, studiju, zinātniskās 
darbības, inovāciju, starptautiskās sadarbī-
bas, sporta un kultūras jomās.

Akcija noslēgusies
Lielgabarīta atkritumu savākšanas akcijā 
“Nodod tuvāk mājām” savākti 420 kubik-
metri atkritumu.

Ieziemo ziedu skulptūras
Deviņas pilsētas ziedu skulptūras tiek saga-
tavotas ziemai. Ziedus tajās nomaina deko-
ratīvie materiāli.

Piedāvā simtnieku
Kāds iedzēris autovadītājs piedāvājis ceļu 
policistiem 100 eiro, lai netiktu noformēts 
administratīvā pārkāpuma protokols. Tā vietā 
nu uzsākts kriminālprocess. 

Desmitais simpozijs
Amatu mājā līdz ar izstādes atklāšanu noslē-
dzies nu jau desmitais mazo formu kerami-
kas simpozijs “Navigācija”.

Kriminālprocess izbeigts
Valsts policija ekspertīzē noskaidrojusi, ka 
kaņepes, kas tika konfiscētas Livonijas orde-
ņa pils dārzā, narkotikas saturējušas mini-
mālā daudzumā. Pēc visu apstākļu noskaid-
rošanas process izbeigts.

Viesojas amerikāņu 
diplomāts
Divas dienas pilsētā viesojās ASV vēstnieces 
Latvijā vietnieks Pols Polītiss. Viņš apmeklē-
ja Irbenes lokatoru, kā arī Brīvostas pārvaldi, 
Livonijas ordeņa pili un citas vietas.

Apgāzies un aizmucis
Vasarnīcu ielas galā agri no rīta atrasta uz 
jumta apgāzusies automašīna. Tās vadītājs 
no notikuma vietas aizbēdzis, bet policija 
viņu atradusi. 

Stāstu sega Latvijai
Galvenajā bibliotēkā apskatāma sega, kuru 
no neliela izmēra kvadrātiņiem veidojuši vai-
rāk nekā tūkstotis ārzemju latviešu. 

Piešķirti 90 tūkstoši
Lai Ventspils lidosta varētu apkalpot armi-
jas un Robežsardzes helikopterus ārkārtas 
situācijās, valdība tai piešķīrusi 90 tūksto-
šus eiro.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Ļoti klusā Patriotu nedēļa
Šosvētdien visā valstī sākas Patriotu nedēļa – līdz ar Lāčplē-
ša dienas piemiņas pasākumiem tiek dots “oficiāls starts” 
valsts Simtgades pašiem galvenajiem pasākumiem. Tiem, 
kas jauši vai nejauši “iekrīt” tieši laika sprīdī starp Lāčplēša 
dienu un valsts dzimšanas dienu – 18. novembri. Citiem vār-
diem, esam sagaidījuši Latvijas Simtgadi ar visiem svētku 
pasākumiem un, gribētos cerēt, arī patiesu svētku noskaņo-
jumu...

Un 
katram mūsu puses iedzīvotājam ļoti gribētos 
zināt, ko tad svētkos darīt? Kā svinēt? Kurp 
doties, lai baudītu īstu svētku prieku... Un 
šajā ziņā, nenoliedzami, svarīgākajam ceļve-
dim būtu jābūt pilsētas mājaslapai – ventspils.

lv. Veram vaļā mājaslapu tieši četras dienas pirms Patriotu nedē-
ļas sākuma. Un uzzinām daudzas un dažādas ļoti svarīgas lietas. 
Pati galvenā – Ventspils ir ieguvusi investīcijām draudzīgākās lie-
lās pilsētas titulu. Svarīgs notikums, neko teikt (tiesa gan, dažā-
du citādu līdzīgu aptauju rezultātus, kur Ventspils ir kritusi tālu 
un dziļi, pilsētas mājas lapā īsti neatrast). Vēl titullapā uzzinām, 
ka ventspilnieki ir aicināti ziņot par smakām. Protams, būtiski. 
Slīdošajā ziņu rindā starp ziņām, ka Lemberga kungs pasniedzis 
balvas sportistiem, ka Lemberga kungs ierakstījis video rullīšus 
par dažādām tēmām, kā arī to, ka ventspilnieki aicināti pieteik-
ties Ziemassvētku pasākumiem, pavīd arī ziņas par to, ka Ventspilī 
tomēr būs Lāčplēša dienas aktivitātes, kā arī izskanēs valsts svēt-
ku koncerts, bet tad lēni un nemanāmi ziņas aizslīd no titullapas, 
dodot vietu Lemberga kunga paveiktajam.

Labi, titullapa, iespējams, pēc ventspils.lv veidotāju ieskata, nav 
īstā vieta tik nenozīmīgiem notikumiem kā valsts Simtgade. Varbūt 
informāciju var atrast rubrikā “Svētki Ventspilī”? Veram vaļā. Un, 
pirmkārt, uzzinām satriecošu jaunumu: 11. novembrī ir Lāčplēša 
diena. Bez komentāriem. Kas gan to būtu domājis, vai ne? Tālāk, 
sekojot novembra svētku kalendāram mūsu pilsētā, uzzinām, ka 
17. novembrī paredzēts taekvondo čempionāts. Un, ak, jā – vēl arī 
starp teakvondo un Kurzemes prozas lasījumiem ievietojušies daži 

Simtgades koncerti. Sīkiem burtiņiem vienā teikumā.
Bet varbūt pilsētas mājaslapa nav īstā vieta, kur uzzināt par visai 

Latvijai tik svarīgajiem notikumiem – Simtgades Patriotu nedēļas 
pasākumiem? Paskatāmies, kas notiek citu pašvaldību oficiālajās 
mājaslapās. Cēsu novada mājaslapas pašā augšā gozējas plaša 
Patriotu nedēļas svētku programma, Lielvārdes novada mājaslapā 
svētku programma ievietota gan kā vadošā ziņa, gan, protams, arī 
lejuplādējama kā īpašs dokuments, Rīgas mājaslapā visas galve-
nās ziņas saistītas tikai ar svētku pasākumiem, vēl citās mājaslapās 
Patriotu nedēļas pasākumi izcelti gan kopā, gan atsevišķi. Savukārt 
pašas mājaslapas krāsotas un greznotas svētku krāsās. Protams, 
protams, Latvijas Simtgade, Lāčplēša dienas piemiņas pasākumi un 
citas līdzīgas “blēņas” ne tuvu nestāv, piemēram, Ventspils pilsētas 
svētkiem. Jo kas ir valsts Simtgade pret grandiozo salūtu Ventmalā 
pilsētas svētkos? Nekas. Kas ir kaut kāda Lāčplēša diena pret maz-
bānīša līnijas pagarināšanu brīvdabas muzejā? Nekas. Un kā gan 
varētu arī pilsētas “tēvi” uzsist sev uz pleca valsts Simtgadē, šajā 
ziņā izceļot tieši Ventspilī paveiktos “labos darbus”? Nekā. Turklāt 
visi “centrālie” mediji pilni ar pasākumu programmām, kāpēc tās 
vēl dublēt arī Ventspilī?

Bet varbūt citos novados un pilsētās vienkārši neviens neko 
nesaprot. Piemēram, to, ka svētki jau galu galā ir gluži individuāla 
padarīšana, kur pilsētas varenajiem nav, ko jaukties. Lai ventspil-
nieki svin mājās, lai klāj galdus un iededz svecītes dzīvokļu logos, 
bet svētku sajūtas nodrošināšanai lai ieslēdz Latvijas Televīziju – 
gan jau viņi par sajūtas radīšanu būs parūpējušies, demonstrējot 
kādu veco labo latviešu kino vai populāru dziesminieku koncertu. 
Tā taču labāk, vai ne? Bet ja nu galīgi mājās nesēžas, tad, protams, 
daži svētku pasākumi jau ir arī mūsu pilsētā. Un par tiem (ja labi 
un uzcītīgi meklē) var atrast arī pilsētas interneta vietnē. Nevar 
noliegt, nav jau tā, ka sameklēt nevar...

Jo negribas ticēt, ka šāda attieksme pret Latvijas kā valsts lielā-
kajiem svētkiem būtu pilsētas varas oficiālā nostāja. Galīgi negribas 
ticēt... Jābūt taču kādam citam sakarīgam iemeslam. 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”
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motivējot, ieinteresējot, konsultējot un snie-
dzot nepieciešamo atbalstu audžuģimenēm. 
Bet Andrija Likova ir piemērs, kā, pildot 
savus pienākumus pēc labākās sirdsapziņas, 
viens cilvēks var uzsākt paliekošas pārmaiņas 
gan bērnu, kas dzīvoja bērnunamā, dzīvēs, 
gan sistēmā kopumā. Paldies katrai Latvijas 
audžuģimenei, katram adoptētājam un aiz-

Trīs Ventspils audžuģimenes 
cildina Valsts prezidents ar kundzi

Ventspils brīvosta pieņēmusi jaunu maksas pakalpojumu cenrādi maksās par kuģu ienākšanu un dažādu pakalpojumu sniegša-
nu Ventspils ostā, atsevišķās pozīcijās maksas pieaugumam sasniedzot pat 50%. Jaunie noteikumi stāsies spēkā jau no nākamā 
gada 1. janvāra. Sākot ar jauno gadu, Ventspils brīvostā pieaugs maksa par kuģu ienākšanu ostā un par tauvošanās darbu izpildi 
atbilstoši kuģa bruto tonnāžai būs jāmaksā par 50% vairāk nekā pašreiz. Par to liecina Ventspils brīvostas pārvaldes publicētais 
paziņojums par maksu izmaiņām oficiālajā izdevumā “Latvijas Vēstnesis”.

bildnim par jūsu devumu, sniedzot iespējas 
aizvien vairāk mūsu bērniem augt ģimenēs!”

Valsts bērnu tiesību aizsardzības inspekcijas 
un Labklājības ministrijas apkopotie dati lie-
cina, ka šī gada pirmajā pusē bērnu aprūpes 
centros bija 924 nepilngadīgi bērni un jaunie-
ši, no kuriem 17 ir vecumā līdz trīs gadiem. 
Taču šajā faktā ir arī kāda ļoti pozitīva iezīme – 
bērnu aprūpes centros dzīvojošo bērnu skaits, 
salīdzinot ar pagājušā gada attiecīgo periodu, 

ir samazinājies par 113 bērniem.
Ja vēl 2015. gadā Latvijā bija 585 audžu-

ģimenes, gadu vēlāk to skaits samazinājās 
līdz 575, taču pēc tam sāka ievērojami pie-
augt. Izstrādātā valsts atbalsta koncepcija 
ir daudzas ģimenes mudinājusi domāt kļūt 
par audžuģimeni. Pērn audžuģimeņu skaits 
sasniedza sešus simtus, bet šogad līdz jūli-
ja beigām to skaits bija pieaudzis līdz 633 ar 
1287 bērniem, un to skaits turpina augt. 

Ventspils brīvosta pievelk skrūves: kuģiem ienākšana 
ostā un tauvošanās turpmāk izmaksās krietni dārgāk

Kā 
liecina Brīvostas pārval-
des publicētie grozījumi 
dokumentos, kuģu tonnā-
žas maksa tiek aprēķinā-
ta atsevišķi par katru kuģa 

ienākšanu ostā un iziešanu no tās pēc lik-
mēm. Saskaņā ar pieņemtajiem jaunajiem 
noteikumiem, sauskravu kuģiem ar bruto 
tonnāžu līdz 10 tūkst. tonnu un konteiner-
kuģiem, “ro-ro” un “ro-pax” kravu kuģiem 
(kravas pasažieru kuģi ar horizontālu kra-
vas iekraušanu un izkraušanu), neatkarīgi 
no to bruto tonnāžas, kuri veic kravas ope-
rācijas ostā, izņemot kuģus, kuros krauj 
beramos minerālmēslus, turpmāk pielie-
tos likmi par katru iekrauto un/vai izkrauto 
metrisko tonnu 0,83 eiro apmērā. Tas ir par 
sešiem centiem tonnā vairāk nekā līdz šim. 
Tikmēr sauskravu kuģiem ar bruto tonnāžu 
10 tūkst. tonnu un vairāk, izņemot kontei-
nerkuģus, “ro-ro” un “ro-pax” kuģus, kā arī 
visiem kuģiem, kuros krauj beramos mine-

rālmēslus, turpmāk par vienu tonnu būs 
jāmaksā par diviem centiem vairāk jeb 0,32 
eiro. Dārgākas izmaksas būs arī tankkuģiem 
– neatkarīgi no bruto tonnāžas par vienu 
tonnu būs jāmaksā 0,38 eiro līdzšinējo 0,35 
eiro vietā.

Arī Ventspils ostas kanāla maksa turp-
māk būs augstāka. Šī maksa tiek aprēķinā-
ta atsevišķi par katru kuģa ienākšanu ostā 
un iziešanu no tās. Jaunie noteikumi nosa-
ka, ka sauskravu kuģiem ar bruto tonnāžu 10 
tūkst. tonnu un vairāk, izņemot konteinerku-
ģus, “ro-ro” un “ro-pax” kuģus, kā arī visiem 
kuģiem, kuros krauj beramos minerālmēs-
lus, līdzšinējo 0,21 eiro vietā nāksies maksāt 
0,23 eiro bet tankkuģiem neatkarīgi no bruto 
tonnāžas – 0,24 eiro līdzšinējo 0,22 eiro vietā 
par tonnu.

Ar to vēl nebūt sadārdzinājumi nebei-
dzas. Tiks paaugstināta arī loču maksa un tā 
būs par vienu centu augstāka nekā līdz šim, 
sasniedzot 0,11 eiro par tonnu. 

Īpaši sadārdzināsies maksa par tauvošanas 
darbu izpildi, kas vidēji būs pat par 50% aug-
stāka nekā līdz šim. Līdz šim par kuģi ar bruto 
tonnāžu līdz 500 tonnām bija jāmaksā 55 eiro, 
tad no nākamā gada 1. janvāra samaksa pie-
augs līdz 83 eiro. Kuģiem ar bruto tonnāžu līdz 
2 tūkst. tonnām par operāciju ostā būs jāmak-
sā par 34 eiro vairāk un sasniegs 101 eiro, līdz 
4 tūkst. tonnām smagu kuģi – 119 eiro, kas 
būs par 40 eiro dārgāk, savukārt par kuģi ar 
tonnāžu līdz 6 tūkst. tonnām – 146 eiro līdzši-
nējo 97 eiro jeb par 49 eiro vairāk. Šī maksas 
starpība starp līdzšinējo tarifu un jauno pie-
aug – jo lielāks kuģis, jo lielāks maksas pie-
augums. Piemēram, kuģim ar bruto tonnāžu 
no 30 tūkst. līdz 40 tūkst. tonnām līdzšinējo 
182 eiro vietā jāmaksā 273 eiro, bet ja kuģis 
ir smagāks par 50 tūkst. tonnām, tad maksa 
pieaugs par 137 eiro un no 273 eiro palielinā-
sies līdz 410 eiro.

Brīvosta gan neskaidro, kādēļ šāds solis ir 
nepieciešams. 
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Kā jau tas bija gaidāms, līdzšinējā finanšu ministre Dana Reizniece-Ozola īsi pirms 13.Saeimas sasaukuma pirmā 
saieta jau bija uzrakstījusi oficiālu iesniegumu par izstāšanos no smagos noziegumos apsūdzētā Aivara Lemberga 
vadītās politiskās partijas “Latvijai un Ventspilij”. Jau tuvākajā laikā D.Reizniece-Ozola kļūs par Latvijas Zemnieku 
savienības biedri. Tiesa, dalība Zaļo un Zemnieku savienībā mainās tikai formāli – no vienas savienībā ietilpstošas 
partijas pārejot uz citu. Taču svarīga nianse ir tieši tā, kā uzticamais Ventspils pārstāvis pēkšņi pamet visu redzošā 
A.Lemberga nometni.

“Vecum veca patiesība – to, ko cilvēks redz diendienā, gadu no gada, 
viņš patiesībā vairs neredz... Viss ir pierasts, zināms, pašsaprotams, gan 
skaistais un vērtīgais, gan nesmukais un nodeldētais. Taču kādā brīdī 
acis pēkšņi ierauga gluži citā gaismā un rakursā to, kam kājas līdz tam 
vienaldzīgi tecējušas garām.” Šie vārdi likti Laimdotas Sēles grāmatas 
par Kuldīgas ielas vēsturi “Es iet no Gāliņciem uz pilset!” ievadā, un 
vislabāk izsaka tās būtību – fotogrāfijās fiksētu Kuldīgas ielas vēstures 
stāstu simts gadu garumā.

Reizniece pamet Lembergu, 
ZZS turpinās lejupslīde

“Ventspilnieks.lv” jau rakstīja, cik pēdējā 
laikā raisījušās saspīlētas attiecības starp 
Ventspils vadoni un ZZS, it īpaši valdības 
vadītāju Māri Kučinski, kā arī citiem no 
ZZS valdībā esošiem personāžiem, kurus 

ilgstošās tiesvedībās aizņemtais politiķis ir nodēvējis dažā-
dos apzīmējumos. Tādēļ ir labi saprotams, kādēļ bāzes kuģi 
“Latvijai un Ventspilij” pamet finanšu ministre, kura turklāt 
bija arī šīs partijas valdes locekle. Kā īpaši dzēlīgs dūriens 
A.Lembergam bija D.Reiznieces-Ozolas teiktais, ka Latvijas 
Zemnieku savienība ir politiķes pārliecībai tuvākā parti-
ja, turklāt tā ir ar bagātu vēsturi un plašu pārstāvniecību, 
kurā viņa saskata iespēju šo partiju pārveidot par moder-
nu un dinamisku politisko spēku. Jāatgādina arī tas, ka 
D.Reiznieces-Ozolas vīrs ir Latvijas Investīciju un attīstības 
aģentūras vadītājs, turklāt ar LIAA vietējās vietvaras vadī-
bai nav tās simpātiskākās attiecības, ko labi varētu ilustrēt 
arī pašvaldības solis veidot savu biznesa atbalsta centru un 
inkubatoru, būtībā dublējot jau esošo LIAA funkciju. Turklāt 
klīst runas, ka “Latvijai un Ventspilij” rindas varētu atstāt vēl 
dažs labs biedrs.

REITINGS SLĪD ARVIEN ZEMĀK 
UN ZEMĀK...

Ja Saeimas vēlēšanas notiktu novembra sākumā, tad parla-
mentā ievēlēto politisko spēku samērs daudz neatšķirtos no 
13. Saeimas vēlēšanās pieredzētā. Tomēr būtiskākā nianse 
ir tā, ka visi ievēlētie politiskie spēki ir piedzīvojuši reitinga 
pieaugumu, kamēr viens spēks – Zaļo un Zemnieku savienība 
– turpina saspringti vērot ievērojamo lejupslīdi, liecina pētī-

jumu centra SKDS pēc Latvijas Televīzijas pasūtījuma veiktās 
aptaujas dati.

Lielākais atbalsts aizvien būtu partijai “Saskaņa”, kas 
sasniegtu 19,2%. Mēneša laikā pēc vēlēšanām partijas rei-
tings ir pieaudzis par 2%. Tālāk seko "KPV LV" ar 11,5% un 
Jaunā konservatīvā partija ar 10,1%. Abām partijām reitings 
pieaudzis par vairākiem procentiem. Tālāk seko “Attīstībai/
Par!” ar 8,9%, reitinga kāpumu piedzīvojusi arī Nacionālā 
apvienība, par kuru balsotu 8,4% vēlētāju. Uz augšu gājusi 
arī “Jaunā Vienotība” (4,4%) un Latvijas Reģionu apvienība 
(4,2%).

Tikmēr politiskās neveiksmes turpina piedzīvot ZZS. Pēc 
katastrofālās izgāšanās 13. Saeimas vēlēšanās, arī mēnesi 
pēc tām ZZS turpina piedzīvot sabiedrības atbalsta lejupslīdi. 
Ja pirms mēneša par ZZS balsotu vēl 9,4% vēlētāju, kad šajā 
situācijā būtu vēl kaut cik labs rezultāts, tad tagad atbalsts 
būtu vien rekordzemi 5,4%, kas jau ir balansēšana uz neie-
kļūšanu parlamentā. Vai ZZS būs pa spēkam izķepuroties no 
purva, vai arī tā mirs dabīgā nāvē pēc tās dominances daudzu 
gadu garumā, rādīs laiks.

Aplūkojot, kā sarucis neizlēmušo skaits, secināms, ka vēlē-
tāji izlēmuši par labu partijām, kurām reitings pieaudzis. 
Tomēr to skaits, kas arī tagad nepiedalītos vēlēšanās, sagla-
bājas samērā stabils – 12,6%.  

IZSVILPJ ARĪ NO PREZIDIJA
Cerībā, ka parlamenta vēlēšanu rezultāti kā sāpīgs kamols 

iekaisušā rīklē būs norīts un varēs sākt domāt par atlabša-
nu, ZZS dabūja nākamo nokauta sitienu. 13. Saeimas pirma-
jā sēdē zaļzemnieki pamatoti cierēja uz jau iesildīto vietu 

Saeimas Prezidijā. Arī vēl pirms Saeimas pirmās sēdes izska-
nēja liela varbūtība, ka ZZS deputāts – ventspilnieks Gundars 
Daudze – varētu saglabāt Saeimas priekšsēdētāja biedra pos-
teni. Turklāt jaunajā sasaukumā ievēlētie parlamentārieši 
tikai pirmās sēdes rītā beizot puslīdz vienojās par to, kādus 
kandidātus izvirzīt un par ko balsot. Bijušais parlamenta 
priekšsēdētājs G. Daudze beigu beigās balsojumā zaudēja un 
palika bez amata. Ņemot vērā, ka Saeimas priekšsēdētājas 
amatā pārvēlēja Ināru Mūrnieci, viņas konkurentei Dagmārai 
Beitnerei-Le Gallai tas nozīmēja iegūt minēto biedra posteni. 
Balsojumā par JKP pārstāvi nobalsoja 65 parlamentārieši, bet 
G.Daudze saņēma vien 34 balsis. Par ventspilnieku balsoja 
tikai ZZS un “Saskaņas” deputāti. 

Pēc balsojuma G.Daudze norādīja, ka balsojumā par viņa 
kandidatūru līdzšinējās koalīcijas partijas – “Vienotība” un 
VL-TB/LNNK brutāli “uzmetušas” ZZS, paužot nožēlu par šādu 
rīcību. Acīmredzot bija citas vienošanās, kuras bija pretējas 
tam, kā bija runāts iepriekš, tā aģentūra LETA citē G.Daudzi. 
Viņš skaidroja, ka atkarīgs, “kurš ar ko runājis”, bet vēl pirm-
dien sarunā neviens neteica, ka vēlēšanu rezultāts būs tāds, 
kāds tas bija šodien. Deputāts bija runājis ar cilvēkiem, kuri 
teikuši, ka rezultāts būs viņam pozitīvs. Reizē bijušas arī 
personas, kas teikušas, ka vēl domā, bet neteikušas “nē” 
G.Daudzes kandidatūrai.

Vai ZZS var cerēt uz kādas Saeimas komisijas vadīšanu? Arī 
šajā gadījumā zaļzemnieki lielas cerības varot nelolot. Turklāt 
vispirms jāgaida rezultāti, kas notiks ar jaunās valdības vei-
došanas turpmāku virzību, kurā vieta ZZS politiķiem ir ar salī-
dzinoši zemu ticamības pakāpi. Pagaidām izskatās, ka ZZS pēc 
ilgu gadu teikšanas būs nolikta kaktā. 

Atvērta Laimdotas Sēles grāmata “Es iet no Gāliņciem 
uz pilset!”. Visus tās ieņēmumus ziedo labdarībai

G 
rāmatas atvēršanas svētkos 
Ventspils Galvenajā bibliotēkā 
tās izdošanas atbalstītājas, bied-
rības “Ventspils uzplaukumam” 
valdes locekle Dace Bondare 

teica: “Pāršķirstot grāmatas lapas, saskatu, 
cik būtiski mums katram atskatīties atpa-
kaļ laikā. Ne tikai pilsētai ir savs ceļš. Mums 
katram dzīvē ir savs ceļš ejams. Kāds dzīves 
ceļā nogājis jau ievērojamu posmu, cits atro-
das vien ceļa pašā sākumā.” Savs, ļoti inte-
resants ceļš ir arī šīs grāmatas tapšanai.

Laimdota Sēle teic, ka ideja par Kuldīgas 
ielas stāstu viņai radusies, strādājot pie 
Ventspils ģimnāzijas 100 gadiem veltītās grā-
matas. Proti, vācot un skatoties fotogrāfijas 
šai grāmatai, viņai gribējies seno laiku foto 
mirkļus baudīt vēl un vēl. “Pārskatīju visu 
savu kolekciju, un man radās doma, ka vaja-
dzētu atrast tai vienojošu faktoru un apvienot 
to visu vienā digitālā albumā”. Šī ideja ļoti 
iepatikās arī Gāliņciema bibliotēkas vadītājai 
Ivetai Skapstei,  un pērnā gada oktobrī pre-
zentāciju ar apmēram 70 attēliem Laimdota 
parādīja Gāliņciema bibliotēkā sanākušajiem 
interesentiem. Senās fotogrāfijas un Kuldīgas 
ielas stāsts sanākušajos raisījis patiesu inte-
resi, tādēļ Laimdota nolēma izveidot jau 
ievērojami apjomīgāku fotoalbumu, kurā pie 
fotogrāfijām būtu arī starpkaru un pēcka-
ra periodikā rodamās vēstures liecības par 

Kuldīgas ielu gadu gaitā skā-
rušajām pārmaiņām. Un tās ir 
tiešām aizraujošas.

Miroņpagraba tilts, Mālu 
bedres, bērzu alejas un lepnā 
„Villa Langberg” – tas viss 
kādreiz bijis šepat, Kuldīgas 
ielā. Acīgāki mūsu lasītāji šos nosaukumus 
noteikti atcerēsies, jo "Ventspilnieks.lv" ar 
autores laipnu atļauju pērnā gada nogalē 
publicēja vairākus tolaik vēl topošās grāma-
tas fragmentus.

 Taču atgriezīsimies pie stāsta par grāmatas 
tapšanu. “Ideju pastāstīju savam ilggadējam 
draugam un bijušajam kolēģim Zigurdam 
Znotiņam, un viņš teica – ja tu taisi tādu grā-
matu, tad es esmu ar mieru to maketēt!” Pie 
maketa veidošanas sākuši strādāt nedomā-
jot, kas būs tālāk. “Mums vienkārši gribējās 
dabūt to gatavu,” tā Laimdota. Taču tad lik-
tenis Laimdotu saveda kopā  ar labdarības 
organizāciju, biedrību “Ventspils uzplauku-
mam”, un projekts biedrību ieinteresēja. 

 “Šī grāmata ir mīlestības darbs. Tas nozī-
mē, ka neviens, kurš līdzdarbojies vai jel 
kādā veidā palīdzējis tapt šai grāmatai, par 
to nav saņēmis nekādu atalgojumu. Vienīgā 
atlīdzība, uz ko ceram, ka gan jauni, gan ne 
tik jauni ventspilnieki kopā ar mūsu grāma-
tiņu dosies no Gāliņciem uz pilset vai pretējā 
virzienā, – redzētais jau būs viens un tas pats. 

Un ikviens gājējs, tā ejot un skatoties, iepazīs 
pilsētu vēl labāk un iemīlēs vēl vairāk,” grā-
matas noslēgumā raksta Laimdota Sēle un 
saka paldies tiem lieliskajiem cilvēkiem, kuri 
piedalījās grāmatas tapšanā. “Paldies visiem, 
kuri palīdzēja savākt tik kuplu fotogrāfiju 
krājumu. Paldies Ventspils muzejam, īpaši 
Ingrīdai Štrumfai par lielisko karti, Ventspils 
Zonālajam valsts arhīvam un personīgi biju-
šajai darbiniecei Dinārai Ārnestai, fotogrāfam 
Jurim Presņikovam par 
paša foto un privāt-
kolekcijas daļu, kolek-
cionāram Viktoram 
Smirnovam un gāliņ-
ciemniekam Pēterim 
Tonim. Šī grāmata ir 
arī mīlestības dāvana 
mūsu Kuldīgas ielai, 
kas ir Ventspils daļa, 
mūsu Ventspilij, kas 
ir Latvijas daļa, mūsu 
Latvijai, kuras daļa ir 
ikviens no mums.”

Savukārt Dace Bondare biedrības 
“Ventspils attīstībai” vārdā izteica nevilto-
tu atzinību Laimdotai Sēlei un visiem, kuri 
strādājuši pie grāmatas tapšanas, par viņu 
lēmumu ziedot no grāmatas pārdošanas 
iegūtos līdzekļus maznodrošinātu, talantīgu 
jauniešu atbalstam ceļā uz sasniegumiem, 
un aicināja ikvienu iegadāties savā īpašu-
mā lielisko grāmatu „Es iet no Gāliņciem 
uz pilset!”. 
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LATVIJĀ

Mūrniece paliek amatā
Arī 13.Saeimā par tās priekšsēdētāju 
ievēlēta Ināra Mūrniece (VL-TB/LNNK), 
bet viņas biedri būs Dagmāra Beitnere-
Le Galla (JKP) un Inese Lībiņa-Egnere 
(“Jaunā Vienotība”). Saeimas sekretārs 
būs Andrejs Klementjevs (“Saskaņa”), 
bet par viņa biedru ievēlēja Mariju 
Golubevu («Attīstībai/Par!»).

Kučinska valdība nosvin 
1000. dienu
6. novembrī apritēja 1000 dienas 
kopš strādā Ministru prezidenta Māra 
Kučinska valdība. Ministru kabineta 
pēdējā sēdē 12. Saeimas pilnvaru laikā 
M.Kučinskis neskopojās komplimentiem 
par savas komandas darbu un pateicās 
par “iespēju vadīt izcilu valdību”.

Jauno vilcienu ieviešanai 
atvēl 259 mlj. eiro
No 2019. līdz 2024. gadam jaunu elek-
trovilcienu, rezerves daļu fonda un 
elektrovilcienu uzturēšanas iekārtu 
iegādē, vilcienu depo izbūvē kopu-
mā varēs ieguldīt līdz 259 mlj. eiro 
valsts budžeta līdzekļus, nolēma val-
dība. Elektrovilcienu iepirkumā pieda-
lās četri ražotāji. Pirmie jaunie vilcieni 
Latvijā sāks kursēt no 2020. gada.

Veselības aprūpes 
finansēšanas likums – 
brāķis
Aizejošās Saeimas sasaukuma laikā 
pieņemtais Veselības aprūpes finansē-
šanas likums, kas paredz divus dažādus 
valsts nodrošināto veselības aprūpes 
pakalpojumu līmeņus, ir “totāls brāķis”, 
uzskata tiesībsargs Juris Jansons. Likums 
ir īpaši netaisnīgs pret mikrouzņēmu-
mu nodokļa maksātājiem. Bieži sanāk 
tā, ka MIN maksātāji nomaksā nodok-
ļos vairāk nekā uz pusslodzi strādājošs 
minimālās darba algas saņēmējs, bet 
sanems tikai “mazo” atbalsta grozu.

Darba sludinājumos 
jānorāda arī alga
Darba sludinājumos turpmāk būs jāno-
rāda arī attiecīgā amata darba alga, 
paredz jaunie likuma noteikumi. 
Potenciālā bruto darba alga būs jāno-
rāda mēneša vai gada griezumā, vai arī 
kā stundas tarifa likme. 

Nedrīkstēs prasīt  
no darbinieka  
svešvalodu zināšanas
Darba devējam nav tiesību prasīt no 
darbinieka konkrētas svešvalodas pras-
mi, ja šīs valodas lietošana neietilpst 
darba pienākumos, paredz izmaiņas 
Darba likumā. Ja darba pienākumu 
veikšanai nav nepieciešama svešvalo-
das lietošana, darba devējam nebūs 
tiesību liegt darbiniekam lietot tikai 
valsts valodu.

Pagaidu valdībai izdevās panākt atbalstu no 
ārzemēm – vācu spēki un latviešu daļas sāka 
uzbrukumu Kurzemē, bet 1919. gada 22. 
maijā tika ieņemta Rīga. Latvijas Pagaidu val-
dība varēja atgriezties galvaspilsētā. 

BERMONTA ASIŅAINĀ AVANTŪRA
Tikmēr 1919. gada jūnijā uz vēsturisko 

notiku skatuves uznāca jauns Brīvības cīņu 
personāžs – Pāvels Bermonts – Avalovs. 
Pašpasludinātais Rietumkrievijas Brīvprātīgo 
armijas virspavēlnieks ar vairākiem tūksto-
šiem algotņu bija ceļā uz Krieviju, lai sistu 
boļševikus. Taču Latvijā viņa plāni mainī-
jās – Bermonts metās kopā ar fon der Golca 
komandētajiem vācu spēkiem, kuri joprojām 
kontrolēja Kurzemi. Viņu mērķis bija Latvijas 
un Igaunijas valdību gāšana. 

Bermontiešiem bija liels spēku pārsvars, 
taču latvju vīriem bija kas vairāk – apņēmība 
par katru cenu nosargāt savu zemi, un viņi to 
paveica. Jāatzīmē, ka Ventspili bermontiešu 
bandas tā arī neieņēma, mūsu pilsētu cīņās 
pie Vārves un Stendes nosargāja 7. Siguldas 
pulka vīri. 1989. gadā  Ventspils Vides aizsar-
dzības kluba biedri viņiem uzstādīja piemiņas 
zīmi ar uzrakstu “Latvju kareivis”. 

Uzbrukums Rīgai sākās 1919. gada 8. 
oktobrī. Pārspēks bija milzīgs – pret ienaid-
nieka 50 000 vīriem Latvijas armijā bija tikai 
544 virsnieki un 10 662 kareivji. Bermontieši 
ātri nonāca Daugavas kreisajā krastā, un tas 
jau bija reāls drauds Rīgai. Taču iedzīvotāju 
vidū valdīja milzīgs patriotisms – tika orga-
nizētas  jaunas karavīru vienības, un uz iera-
kumiem Daugavmalā devas kā studenti, tā 
pavisam jauni puiši no skolas sola. No ārrin-
das karavīriem un brīvprātīgajiem sāka for-
mēt jaunas rotas. Līdz 8. oktobra vakaram 
Rīgā saformēja septiņas rotas ar apmēram 
700 cilvēkiem, bet nākamajā dienā – vēl pie-
cas. Kopumā oktobrī karavīru rindas papildi-
nāja ap 8000 vīru. 

Kā brīvprātīgie armijā pieteicās visdažādā-
kie cilvēki – viņu vidū bija gan Tautas pado-
mes locekļi, Rīgas pilsētas domes locek-
ļi, dažādu resoru darbinieki, gan drošības 
departamenta darbinieki, mācībspēki un 
skolnieki. Vēl 1919. gada 22. septembrī 
izveidotais Sieviešu palīdzības korpuss ierī-
koja karavīru ēdināšanas punktus, hospitāļos 

Latvija svin Lāčplēša dienu

Jau šajā nedēļas nogalē – svētdien, 11. 
novembrī, atzīmēsim Lāčplēša dienu. Šī 
vēsturisko notikumu atceres diena ir lieli 
svētki Latvijai, kas sākti atzīmēt 1920. 
gada 11. novembrī kā Lāčplēša Kara 
ordeņa svētku un pasniegšanas diena, 
bet vēlāk kļuva par visu Latvijas brīvības 
cīņās kritušo varoņu piemiņas dienu. 
Interesanti, ka šogad aprit 30 gadi kopš 
tradīcijas – svecīšu iedegšanas, kas kā 
kulminācijas vieta ir pie Rīgas pils mūra 
11. novembra krastmalā. Šodien bez šīm 
simboliskajām svecīšu gaismiņām nav 
iedomājams Lāčplēša dienas vakars. Ze-
māk publicējam Lāčplēša dienas norises 
pasākumu kalendāru Ventspils pilsētai 
un novadam.

VENTSPILS PILSĒTA
Plkst. 15.00 Pārventas bibliotēkā izska-
nēs Aldoņa Kalniņa oratorija “Senas karavī-
ru dziesmas”. Izpildīs kamerkoris “Ventspils” 
ar solistiem – soprānu Beāti Lociku, meco-
soprānu Zani Stafecku, ērģelnieku Jāni Pelši 
un trompetistu Jāni Porieti. Ieeja koncertā 
bez maksas.

Plkst. 17.00 laukumā pie Ventspils pilsētas 
domes atklās Lāčplēša kara ordeņa kavalie-
ru piemiņas stēli. Pēc tam paredzēta jauno 
Zemessargu uzņemšana Zemessardzes 46. 
kājnieku bataljonā.

Plkst. 17.30 lāpu gājiens no Ventspils pil-
sētas domes līdz Meža kapiem. Piedalās 
zemessargu, robežsargu, jaunsargu vienības, 
kā arī visi klātesošie.

Plkst. 18.00 piemiņas brīdis Meža kapos pie 
Baltā krusta. Piedalās metālpūšamo instru-
mentu ansamblis “Ventspils Brass”.

Plkst. 19.00 Reņķa dārzā latviešu tautas 
ornamenta «Saules zīme» veidošana karavī-
ru piemiņai kopā ar folkloras kopu «Laipa». 
Ikviens aicināts piedalīties un līdzi ņemt 
svecītes.

VENTSPILS NOVADĀ
Užavā plkst. 15 pie Užavas pagasta pārval-
des ēkas notiks jauno karogu mastu atklāša-
na un kagoru pacelšana. Vēlāk notiks svecīšu 
iedegšana latvju zīmē pie pieminekļa “Melnā 
saule”. Kopā ar sieviešu vokālo ansambli 
“Saiva” dziedās dziesmas, kas veltītas tēvze-
mei. Būs silta tēja. Ikviens aicināts piedalī-
ties, līdzi ņemot svecītes. 

Popē plkst. 17 lāpu gājiens. Pulcēšanās 
pie Popes pamatskolas. Svētbrīdis Popes 
baznīā. Pēc gājiena kultūras namā Latvijas 
simtgadei veltīts koncerts Lāčplēsis tautas-
dziesmā. Piedalās Ventspils koris "Kaiva", 
Ventspils Jaunrades nama vokālās studijas 
"Ķipari" dalībnieki, Ventspils Latviešu bied-
rības nama vokālās studijas "Sapņu bērni" 
dalībnieki. 

„Ventspilnieks.lv” dzirdējis valodojam, ka Latvijas Simtgades svinības mūsu 
pilsētā būšot gaužām pieticīgas, bet raķešu salūta jeb uguņošanas nebūšot vispār. 
Kamdēļ tad tā? Kāpēc Ventspils, kas taču tapusi slavena ar savām krāšņajām un 
dārgajām uguņošanām, piepeši (un tieši mūsu valsts simtajā dzimšanas dienā!) 
izlēmusi iztikt bez ugunspuķēm debesīs? 

Runā, ka...

Te nu runā, ka vietējās varas augstā-
kajos gaiteņos cirkulējot informācija, 
ka 1918. gada 18. novembrī Ventspilī 
par neatkarīgas Latvijas proklamēšanu 
neesot bijis ne jausmas, ka šeitan jo - 
projām pie varas bijuši vācu okupanti, 
no kuriem Ventspils atbrīvota tikai 1919. 
gada 19. februārī (par datuma precizitā-

ti „Ventspilnieks.lv” neatbild, vienkārši – tā 
runā!).

Taču tas nekādā gadījumā nevar būt 
taisnība, jo taču pat vidusmēra vidusskol-
niekam zināms, ka jau 1918. gada 11. 
novembrī Vācija parakstīja padošanās līgu-
mu Kompjēnā ar pamiera noteikumiem. 
Tādējādi 1918. gada 18. novembrī, kaut arī 

vācu karaspēka daļas vēl atradās Latvijas 
teritorijā (ne vien Ventspilī, bet arī Rīgā un 
citās pilsētās), Vācija karu jau bija zaudēju-
si un vietējos notikumus būtiski ietekmēt 
nespēja. Turklāt par Latvijas proklamēšanu 
Ventspilī kļuva zināms jau tai pašā vakarā – 
pēc saņemtās telegrammas, kāda tika nosū-
tīta visu Latvijas pilsētu pašvaldībām. 

Tāpat nekādi nevarētu patiesībai atbilst it 
kā esošā iecere atzīmēt Ventspils atbrīvo-
šanu nākamā gada 19. februārī, kad kopš 
šī notikuma – atkal it kā – apritot 100 gadi, 
un šo svinību ietvaros atklāt grandiozo kon-
certzāli ar visu Mūzikas skolu. Jo pat īss un 

virspusīgs ieskats mūsu pilsētas vēsturē, 
piemēram, tālaika laikrakstos, atklāj, ka 
1919. gada 19. februārī Ventspils atradās 
sarkanā (lielinieku) terora varā. Proti, lieli-
nieku spēki te ienāca 30. janvārī, arestēja 
un apšāva ne vien vācu zaldātus un virs-
niekus, bet arī pilsētas civiliedzīvotājus, 
un tā turpinājās līdz pat 24. februārim, 
kad sarkanos padzina kāda vācu karaspē-
ka vienība. Miera sarunas turpinājās līdz 
1919. gada 28. jūnijam (Versaļas miera 
līgums), bet 25. jūlijā Ventspilī ar angļu 
karakuģi ieradās Latvijas nacionālās armi-
jas daļa. 

Lāčplēša dienai veltīti 
pasākumi Ventspils 
pilsētā un novadā

aprūpēja ievainotos, laboja karavīru apģēr-
bus un piedalījās arī kritušo apbedīšanas 
organizēšanā. Novembra sākumā nodibi-
nāja “Zelta fondu”, kuru vadīja rakstniece 
Ivande Kaija. Fonds darbojās pusgadu, bet 
pēc tā slēgšanas visi savāktie zelta un sud-
raba priekšmeti, kā arī nauda – 400 000 
rubļu – tika nodoti Latvijas Bankai.

LĀČPLĒŠA KARA ORDEŅA  
IEDIBINĀŠANA

Cīņas par Rīgu bija ļoti sīvas. Pagrieziena 
punkts sākās 3. novembrī, kad sabied-
roto karakuģu artilērijas uguns aizsegā 
Daugavgrīvas – Bolderājas rajonā Latvijas 
armija devās uzbrukumā. Atsevišķas 
vienības forsēja Daugavu Zaķusalas un 
Doles salas rajonā, piespiežot bermontie-
šus atkāpties no nocietinātajiem punk-
tiem Daugavas malā Pārdaugavas krastā. 
11. novembrī agrā rīta stundā ienaidnie-
ku izdzina no Pārdaugavas. Rīga bija atbrī-
vota. Sāka zvanīt Rīgas baznīcas, ļaudis 
sajūsmā pulcējās ielās, un šajā dienā arī 
tika iedibināts Lāčplēša Kara ordenis – pir-
mais un augstākais militārais apbalvojums 
Latvijas Republikā. 1920. gada 11. novem-
brī Lāčplēša Kara ordenis pirmo reizi tiek 
piešķirts pirmajiem tā kavalieriem un no šī 
brīža 11. novembris ir svētku diena. 

1929. gada 19. oktobrī Kara ministrs ar 
pavēli Nr. 26. pasludināja:  “Nosaku šā 
gada 11. novembri kopā ar Lāčplēša svēt-
kiem, par mūsu armijas 10 gadu pastāvē-
šanas svētkiem.” No šī brīža Lāčplēša diena 
bija visas Latvijas armijas, ne tikai Brīvības 
cīņu izcilāko dalībnieku piemiņas diena. 
Pagājušā gadsimta trīsdesmito gadu bei-
gās svētkos īpaši sāka pieminēt arī karos 
veselību zaudējušos karavīrus. Latvijas 
pirmās brīvvalsts pēdējā Lāčplēša dienas 
parāde notika 1939. gada 11. novembrī.

Okupācijas gados Lāčplēša dienas svinē-
šanu nepieļāva, un Latvijas PSR to pirmo 
reiz sāka atzīmēt Tautas atmodas laikā 
1988. gadā. 1989. gada 10. novembrī  
Augstākā padome 11. novembri noteica par 
atceres dienu — Lāčplēša jeb Varoņu piemi-
ņas dienu, bet 1990. gada 3. oktobrī pieņē-
ma likumu „Par svētku, atceres un atzīmē-
jamām dienām”, 11. novembri nosakot par 
atceres dienu, kurā piemin Latvijas atbrīvo-
šanas karā kritušos karavīrus. 
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Sudrabs rokas stiepiena 
attālumā
FK “Ventspils” futbolisti Latvijas čem-
pionāta izšķirošajā spēlē par sudraba 
medaļām viesos ar 2:1 pārspēja RFS. 
Vārtus guva Amansiu Fortešs un Tosins 
Aijeguns. Pirms pēdējās kārtas, kurā FK 
“Ventspils” uzņems “Metta/LU”, ventspil-
niekiem ir divu punktu pārsvars pār RFS 
un labas izredzes izcīnīt sudraba godal-
gas, taču noteikti jāuzvar. RFS spēlēs ar 
FK “Liepāja/Mogo”.

Kaimiņam četras piespēles, 
“Venta 2002” atkal uzvar
Pārliecinošu uzvaru Junioru attīstī-
bas hokeja līgas (JAHL) spēlē svinēja 
Ventspils HK “VENTA 2002”, kas šoreiz 
savā laukumā ar 5:2 pārspēja Valmieras 
hokeja klubu un pārtrauca divu zaudē-
jumu sēriju. Divus vārtus guva Raivo 
Freidenfelds, bet četras piespēles atdeva 
Elvis Kaimiņš. Nākamo spēli 2. vietā eso-
šie ventspilnieki aizvadīs 11. novembrī 
mājās ar “Pārdaugavu”.

Pārliecinoša uzvara  
pār studentiem
Vēl vienu pārliecinošu uzvaru “Olybet” 
Latvijas – Igaunijas basketbola līgas tur-
nīra spēlē svinēja BK “Ventspils”, kas 
savās mājās ar 78:60 apspēlēja Latvijas 
Universitāti. Ventspilnieku rindās 15 
punktus guva Ārons Džonsons, bet pa 11 
punktiem sakrāja Lauris Blaus un Entonijs 
Bīns. Ventspils klubs šīs sezonas astoņās 
spēlēs tivis pie septiņiem panākumiem 
un otrās vietas summā.

Jauna BMX frīstaila 
zvaigzne
Ventspils talantīgais BMX frīstaila brau-
cējs Ernests Zēbolds Ķīnā izcīnīja 12. 
vietu Pasaules kausa izcīņas noslēguma 
posmā. Kvalifikācijas pusfinālā viņš šokē-
ja konkurentus ar otro labāko rezultātu. 
Šis ir augstākais rezultāts, kādu jebkad 
latvietis sasniedzis Pasaules kausā BMX 
frīstailā. Šis sporta veids ir iekļauts 2020. 
gada olimpisko spēļu programmā, kur uz 
dalību pretendēs arī E.Zēbolds.

FK “Ventspils”  
vēl viens talants
FK “Ventspils” klubs noslēdzis līgumu ar 
vēl vienu talantīgu ventspilnieku, FKV 
“Akadēmijas” un Latvijas U-19 izlases 
aizsargu Arturu Ļotčikovu, kurš kļuvis 
par kārtējo jauno talantu lielās koman-
das sastāvā. 18 gadus vecais futbolists 
šosezon spēlēja FK “Ventspils” dublieru 
komandā.

SPORTA ĪSZIŅAS

KRAVAS AIZIET, AMATPERSONAS 
NEREAĢĒ

Arī “Belaruskalij” vēstulē A.Šleseram un 
U.Magonim neslēpa sarūgtinājumu par LDz 
uzņemto kursu, un norādīja, ka perspek-
tīvā tas vērsts uz Latvijas transporta kori-
dora izmantošanas eksportam iznīcināša-
nu. Amatpersonas baltkrieviem neatbildē-
ja. Tomēr “Belaruskalij” vēl nepadevās – 
sarakstē ar atbildīgajām Latvijas institūci-
jām baltkrievi uzsvēra, ka “Kālija parks” 
eksportam ir stratēģiski svarīgs, turklāt tas 
nepaaugstina maksu par saviem pakalpoju-
miem ne par centu. Sekoja kārtējā baltkrievu 
sarakste ar "Latvijas dzelzceļu" un Satiksmes 
ministriju, neveiksmīgi kompromisa meklēju-
mi un kā beidzamais trieciens – tarifa likme 
7,11 eiro par tonnu, lai gan tikai pāris dienas 
iepriekš  tagad par kukuļņemšanu tiesāja-
mais Uģis Magonis ar “Belaruskalij” ģenerāl-
direktoru A.Bašuru mutvārdos bija vienoju-
šies par kārtējo kompromisa likmi – 6,16 eiro 
par tonnu.

Tā paša gada pavasarī sekoja pēdējais 
mēģinājums situācijas glābšanai – dzelzce-
ļa pārvadātājs AS “Baltijas ekspresis” un AS 
“Kālija parks” pret tarifu pieaugumu vērsās 
tiesā lūdzot, lai tā uzdod Sabiedrisko pakal-
pojumu regulatoram atstāt dzelzceļa tari-
fu 2008.gada līmenī. Temīda palika akla un 
kurla. Tā laika situāciju vistrāpīgāk rakstu-
ro kāda lasītāja komentārs: “Viena varaskā-
ra cilvēka dēļ ir norakts viss bizness. Palika 
neomulīgi iebraucot Klaipēdā, viss Ventspils 
bizness ir tur, mums bēdīgi tukšumā slejas 

Kā no Ventspils tika padzītas baltkrievu kravas

To, ar kādām emocijām savu startu pasaules čempionātā aizvadīja Ventspils sporta 
lepnums – svarcēlāja Rebeka Koha, ir grūti aprakstīt. Katrs izgājiens pie svara stieņa 
līdz pilnībai aizgrāba pat, šķiet, visrezervētāko līdzjutēju. Bet pašā finālā pēc pēdējā 
mēģinājuma paustais milzu prieks un sajūsma vēl ilgi paliks atmiņā kā pašai sportis-
tei, tā ventspilniekiem un jebkuram fanam visā pasaulē. Un tādu Rebekai ir milzum 
daudz visos planētas kontinentos.

portālkrāni. Gerhardam nekavējoties jāpa-
nāk, lai pēdējās kravas neaizmūk.” 

Taču ne satiksmes ministrs Ainārs Šlesers, 
ne arī viņa pēctecis amatā Kaspars Gerhards 
nereaģēja. Pēdējais vien norādīja, ka minis-
trijai nav tiesību iejaukties “LDz Cargo” tari-
fu politikā. Saskaroties ar atkārtotu solījumu 
laušanu, baltkrievi nolēma kālija kravas no 
Ventspils novirzīt uz Klaipēdu. 

Kāpēc tik dīvaina politika no Latvijas 
valsts institūciju puses? Kas vainojams tran-
zīta nozares apzinātā graušanā? Muļķība, 
ambīcijas, absolūta situācijas neizpratne vai 
kas cits? Pareizs, visticamāk, būs pēdējais 
variants.

TRANZĪTA KARU ATBALSS
Vēl 2008. gadā TV3 raidījums “Nekā per-

sonīga” stāstīja par kādu iekšējai lietošanai 
domātu vēstuli no Baltkrievijas Ārlietu un 
Ekonomikas ministrijas sarakstes, kurā runāts 
par to, kāpēc baltkrieviem Latvijā neveicas 
ar kālija sāls tranzītu. Baltkrievijas ekono-
mikas ministra vietnieks Voroņeckis rakstī-
ja: ,,Visi lielie Latvijas uzņēmēji, ar kuriem 
esam tikušies, apstiprina saistību starp biju-
šo Latvijas Ministru prezidentu A.Šķēli, satik-
smes ministru A.Šleseru un A.Lembergu. Šī 
grupa daudzējādā ziņā nosaka valdības poli-
tiku, it īpaši ekonomikas jomā, jo katram no 
nosauktajiem politiķiem ir savi ambiciozi biz-
nesa plāni un tie cenšas valsts līmenī panākt 
labvēlīgus lēmumus.” Tālāk secināts, ka kālija 
sāls pārkraušanu caur Ventspils ostu apdraud 
Ventspils uzņēmēju savstarpējie ķīviņi.

Peļņu no kālija sāls pārkraušanas līdz 2008. 
gadam nosmēla starpniekfirma – “LSF Trans”. 

Tās māteskompānija bija cita firma  “LSF hol-
dings”, kurā 50 %  kapitāldaļu piederēja Līgai 
un Anrijam Lembergiem,  un 50% – uzņēmē-
jam Oļegam Stepanovam. Saasinoties kon-
fliktam starp Lembergu un Stepanovu, katra 
no pusēm centās izdevīgos līgumus dabūt 
sev. Peripetijas bija daudz un dažādas, bet 
punktu kālija kravām caur Ventspili pielika 
Lembergu ieceltā “LSF Trans” vadītāja  Edgara 
Jansona baltkrieviem nosūtītajā vēstulē teik-
tais –  jebkuras viņu uz Ventspili nosūtītās 
kravas var tikt arestētas. Atbildi uz jautā-
jumu par šīs neloģiskās rīcības iemesliem 
zināmā mērā sniedz jau minētā Baltkrievijas 
ministriju sarakste, kurā  cita starpā teikts: 
„Lembergs neplāno veikt kādas aktīvas dar-
bības, lai saglabātu kālija sāls tranzītu, jo šī 
biznesa daļa ir daudz mazāka, salīdzinot ar 
citiem šīs personas kontrolē esošajiem ter-
mināļiem, kas nodrošina naftas produktu 
pārkraušanu”. 

Savukārt A.Lembergs 2009. gadā preses 
konferencē paziņoja, ka pie kālija sāls kravu 
samazinājuma caur Ventspils ostu vainoja-
mas nepamatotās prasības attiecībā uz tari-
fiem, ko "Latvijas dzelzceļam" esot izvirzī-
jis “Kālija parks”! Nemitīgās tarifa paaug-
stināšanas un baltkrievu “uzmešanas” kon-
tekstā  A.Lemberga teiktais šķiet vienkārši 
šokējošs. “Kā Latvijas Tranzītbiznesa asoci-
ācijas prezidents es zinu, ka tarifs, ko paš-
laik piedāvā LDz, ir ar lielu atlaidi – par 20% 
zemāks nekā uz Rīgu. Nav nekāda pama-
tojuma, lai tarifs būtu uz pusi lētāks.”  Un 
vēl kāds A.Lemberga izteikums 2009. gada 
preses konferencē: “Meklēt jebkādu saikni 
“Kālija parka” nedienām ar mani, protams, 

ir absolūti nevietā, jo labākie rezultāti ter-
mināļa darbā bija tad, kas ar klientiem strā-
dāja kompānija “LSF Trans”, kur tajā laikā es 
biju viens no līdzīpašniekiem. Kopš ar šiem 
jautājumiem nodarbojas Stepanovs, rezul-
tāti ir acīmredzami. Šāda neapdomīga tari-
fu politika ļoti stimulē konkurentu izaugsmi 
Klaipēdā, kā rezultātā tur ir radīts alternatīvs 
terminālis “Kālija parkam”. Faktiski “Kālija 
parkam” atgūt tādas pozīcijas, kādas tās bija, 
vairāk neizdosies.” 

Izskatās, ka pašreizējie notikumi, tai skai-
tā arī mēģinājums tiesas ceļā ekspropriēt AS 
“Kālijas parks” īpašumus, ļoti iespējams, nav 
nekas cits, kā vairāk kā desmit gadus senu 
notikumu atbalss… Būtībā nekas nav mainījies 
arī šodien – tā vietā, lai stimulētu un palīdzē-
tu savā teritorijā esošajam terminālim, kā tas 
notiek Rietumu pasaulē, Ventspils Brīvostas 
pārvalde ar visiem spēkiem cenšas likt šķērš-
ļus un diskreditēt “Kālija parku” starptautis-
kajā tirgū. Kam tas ir izdevīgi, var tikai minēt. 
Šeit var novērot VBP atklātu kāda biznesa 
interešu lobēšanu, jo VBP pamatmērķis nav 
nodarboties ar pārkraušanas biznesu. 

Vēl viens rekords, vēl viena medaļa,  
vēl viens solis uz priekšu

T 
urkmenistānas galvaspilsē-
tā Ašgabatā notiekošajā pasau-
les čempionātā pieaugušajiem 
Rebeka startēja jau ceturto reizi. 
Pērn ventspilniece uz starta izgāja 

jau tituliem bagāta un ar ievērojamu piere-
dzi, turklāt pirms tam Rio olimpiskajās spē-
lēs bija sensacionāli izcīnījusi ceturto vietu. 
Pagājušā gada nogalē Anaheimā (ASV) izde-
vās lielisks starts un izcīnīta bronzas medaļa.

Šogad ir mainītas svara kategorijas, tādēļ 
Rebekai iznāca startēt ne vairs līdz 58 kg, 
bet gan līdz 59 kg. Ašgabatā Rebeka varē-
ja ierasties pacilātā noskaņojumā, jo šogad 
viņa kļuva par divkārtēju pasaules junio-
ru čempioni, bet šoruden viņa ceturto gadu 
gadu pēc kārtas, un pēdējo reizi jaunietes 
vecumā, kļuva par Eiropas junioru čempioni. 
Tāpat viņa gada pirmajā pusē sekmīgi aiz-
stāvēja Eiropas čempiones titulu pieaugušo 
konkurencē.

20 gadus jaunā sportiste raušanas sacen-
sības sāka pārliecinoši, paceļot 98 kg smagu 
svara stieni. Nākamajā piegājienā ar grūtī-
bām, taču pacēla 102 kg. Tiesa, šo mēģinā-
jumu viņai vēlāk neieskaitīja. Pēdējā piegā-
jienā ventspilniece pieteica 103 kg un tos 
arī pacēla, pēc mēģinājuma paužot neviltoti 
lielu prieku. Turklāt šis sasniegtais rezultāts 
ir jauns personiskais rekords, kas labots par 
diviem kilogramiem, tas viņai arī deva mazo 
bronzas godalgu.

Pēc raušanas tuvākās līderes bija attiecīgi 
divu un viena kilograma attālumā. Grūšanā 
R.Koha sāka ar viegli paceltiem 117 kg, pēc 
tam līdzīgi veicās arī ar 121 kg smago stieni. 
Savukārt trešajā piegājienā padevās pacelt 

arī 124 kg, sasniedzot jaunu personisko 
rekordu kā vingrinājumā, tā arī summā, kas 
bija 227 kg.

Pēc sacensībām R.Koha atzina, ka raušanas 
disciplīnā negaidīti pieļāva tehnisku kļūdu, 
kas neļāvis sasniegt vēl augstāku rezultātu. 
Savukārt vēlāk grūšanā viņai viss izdevies 
nevainojami. “Centos visu izdarīt, it kā izrāvu, 
tomēr bija tehniska kļūme. Pēc tam to ar tre-
neri izrunājām, saņēmos un trešajā gājienā 
izliku visus savus spēkus. Ja šis [otrais – red.] 
mēģinājums būtu ieskaitīts, iespējams, tre-
šajā būtu cēlusi vairāk, jo tad būtu bijis dro-
šāk, tomēr šoreiz negribējām ļoti riskēt,” tā 
sportisti pēc starta citē portāls “Sportacentrs.
com”. “Grūšanā gan viss bija, kā vajag – 
visu izdarīju un esmu priecīga par personī-
go rekordu un arī pasaules junioru rekordu. 
Esmu ļoti priecīga!”

2020. gada vasaras olimpiskajām spē-
lēm Tokijā automātiski kvalificēsies asto-
ņi labākie katras svara kategorijas sportis-
ti. Ventspilniecei ir teicamas izredzes būt šo 
astoņu labāko vidū. “Bija grūti, ja valstī esi 
viena un nav komandas. Tagad pati ar savu 
rezultātu cīnos par vietu. Tas ir liels pluss.” 
Par to var būt priecīgs arī Artūrs Plēsnieks, 
kurš iepriekšējos divos pasaules čempionātos 
ieguva attiecīgi bronzas un sudraba meda-
ļas. Šajā pasaules čempionātā viņš startē 
pēc vēl vienas nopietnas traumas sadziedē-
šanas [viņa starts bija pēc tam, kad laikrak-
sta jaunākais numurs jau bija ceļā pie lasītā-
jiem – red.], taču arī viņš var droši cerēt uz 
vietu oktetā. 

Visa karjera vēl ir priekšā 19 gadus veca-
jam talantam Ritvaram Suharevam, taču arī 

viņš ir reāls kandidāts ceļazīmei uz savām 
pirmajām olimpiskajām spēlēm. R.Suharevs 
pasaules čempionātā svara kategorijā līdz 81 
kg startēja atzīstami, kopvērtējumā izcīnot 
augsto 11. vietu. R.Suharevs raušanā sāka ar 
paceltiem 153 kg, taču otrajā mēģinājumā 
nespēja tikt galā ar 156 kg. Pēc tam pacē-
la 159 kg smagu stieni, uzrādot arī jaunu 
pasaules junioru rekordu. Grūšanā pirmajā 
mēģinājumā 184 kg pacelt neizdevās. Pēc 
tam padevās 185 kg. Noslēgumā bija pie-
teikts 191 kg, ko izdevās pacelt uz pleciem, 
taču virs galvas – vairs nebija spēka. Summā 
sasniegti 344 kg. Ja R.Suharevam būtu izde-
vies pacelt arī 191 kg, summā sasniegtu pat 
7. pozīciju. Ventspilnieks šogad kļuva par 
pasaules junioru čempionu, Eiropas junio-
ru čempionātā izcīnīja sudraba medaļu, bet 
Eiropas čempionātā pieaugušajiem ierindojās 
ceturtajā vietā. 
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bijusi klāt arī tatāru – baškīru nacionālās kultūras biedrības 
“Ak Ideļ” (“Baltā upe”, tat. val.) dibināšanā Ventspilī, aktī-
vi piedalās tautiešu rīkotajos pasākumos un pati palīdz tos 
organizēt. 

“Turklāt šai laikā esmu iemācījusies gandrīz brīvi runāt 
valsts valodā, esmu kļuvusi par Latvijas pilsoni, vairākus 
gadus strādājusi izteikti latviskā vidē, man ir daudz drau-
gu starp vietējiem iedzīvotājiem. Un ar prieku, tāpat kā vīrs 
Aleksejs, maltītēs izmantojam Baltijas jūras piedāvāto, kur-
zemnieku iecienīto zivju bagātību,” Lilija pasmaida, ka eli-
tāro lasi galdā ceļ pa retam, godu dodot galvenokārt kārtī-
gai Atlantijas siļķei, vietējai mencai vai butei. Viesu reizēm 
– it īpaši kad ciemos atbrauc meitas ar ģimenēm no Vācijas 
un Dānijas – nav aizmirstas arī no mammas mantotās tatāru 
ēdienu receptes, kuru pamatā ir jēra un liellopa gaļa. 

“Jā, esmu dzirdējusi un lasījusi, ka valodnieku ieskatā 
vārds “latvijieši” daudzu iemeslu, tanī skaitā labskaņas trū-
kuma dēļ, latviešu valodā īsti neiederas. Par niansēm lai strī-
das speciālisti, bet man šķiet simpātisks šī vārda būtības rai-
niskais skaidrojums. Pie tā arī palieku, kamēr valodnieki vai 
politiķi Latvijai lojālu cittautiešu apzīmēšanai atradīs ko labā-
ku. Kaut arī esmu dabīga gaišmate, nesākšu taču apgalvot, 
ka esmu latviete. Esmu un palieku latvijiete.  Tagad vietējā. 
Savējā,” namamātes aizrautīgie smiekli un enerģiskie žesti 
ļauj nojaust, ka sievietē varbūt neizmantots palicis liels aktri-
ses talants. 

SALA UN SVELMES RŪDĪTA
Lilija atceras, ka par augstajām mākslām bērnībā nav 

sapņojusi, jo viņas vecāki bijuši vienkāršu ļaužu, dzīvojuši 
un strādājuši Baškirtostānā, jaunuzceltajā naftinieku pilsē-
tā Oktjabrskā, kas atrodas netālu no robežas ar Tatarstānu. 
Viņai bērnības atmiņā turienes krāšņā un daudzveidīgā daba, 
netālie Urālu  kalni un četrdesmitgrādīgais sals ziemā,  dzid-
rais Baškīrijas medus un ozolu birzis. Jau vēlāk uzzinājusi, ka 
netālu ir pilsēta Bulgara, kuras vārdu līdzi paņēmusi un patu-
rējusi no šejienes senatnē izceļojusī bulgāru tauta. 

“Oktjabrskā sāku iet krievu skolā, jo dzimtajā valodā mācī-
bas pie mums vispār nenotika. Bet ģimenes apstākļu dēļ 
drīzi vien no turienes  nācās pārcelties uz senatnīgo un vasa-
rās svelmaino Hivas pilsētu Uzbekistānā. Tur bija ne vien 
senatnīgo māju un cietokšņu romantika, bet arī vīnogu un 
augļu paradīze, vasarās pārtikām tikai no tiem,” pusaudzes 
gadus atceroties, Lilija atzīst, ka mācībās nav bijusi izcilniece, 
taču īpaši padevusies krievu valoda un matemātika. It kā pa 
jokam, sarunās ar jaunajām draudzenēm un  patēvu uzbeku 
ātri vien iemācījusies arī šīs tautas valodu

“Profesionālās orientācijas nodarbībās šīs manas spējas un 
sabiedrisko aktivitāti bija pamanījuši vietējās pedagoģiskās 
augstskolas pasniedzēji un aicināja pie sevis,  studēt krievu 
valodu un literatūru.  Paldies vecākiem, kuri to neliedza, kaut 
bijām visai kupla saime un studējot bija vajadzīgs ģimenes 
atbalsts,” Lilijai prieks, ka uzbeki toreiz par prestižu uzskatīju-
ši dot bērniem augstāko izglītību.   

PIE IZREDZĒTĀ AR VECĀKU SVĒTĪBU 
“Toreiz vēl nenojautu, ka šim solim būs negaidīts un man 

Latvijiete Latvijā

Pie vēsturiskajām islamticīgo kulta celtnēm Tatarstanā. 

liktenīgs turpinājums. Kaut kur partijas  un valdības gaiteņos 
ticis nolemts, ka vislabāk krievu valodas skolotājus priekš 
Uzbekistānas var sagatavot, dodot viņiem iespēju mācīties 
krieviskā vidē. Tāda toreiz bija arī Ukrainā un mūs, veselu 
grupu, tālāk studēšanai nosūtīja uz šīs valsts rietumu pilsētu 
Kameņecu-Podoļsku. Vienmēr esmu interesējusies par vēstu-
ri un bija bezgala aizraujoši senajos mūros un nocietinājumos 
ieraudzīt Zelta ordas, Osmaņu impērijas, Lietuvas lielkņazistes 
un Polijas valdīšanas pēdas.

Un vēl tur bija interesants ukraiņu jauneklis Aleksejs ar 
polisku uzvārdu Sušickis. Viņš studēja elektroaparatūras būvi 
un to apkalpošanu, vienlaicīgi paspējot kļūt par mana mūža 
pirmo un vienīgo mīlestību. Jau ceturtajā kursā mums pie-
dzima meitiņa, pēc gada otra, un kļuva skaidrs, ka saulai-
najā Hivā vairs neatgriezīšos nekad, lai kā to gribēja vecāki. 
Paldies, ka viņiem, īsteniem islamticīgajiem, pietika augst-
sirdības un sapratnes neliegt savai meitai laulību ar cittau-
tieti, kuram ir  ne tikai zelta sirds, bet arī zelta rokas,” Lilija 
saskumst, jo abu vecāku vairs nav šai saulē. 

BĒRNĪBAS “LIELAIS LATVIETIS”
“Bet patīkamie pārsteigumi ar to nebeidzās. Izrādījās, ka 

vīra māsa dzīvo un strādā Latvijas pilsētā Ventspilī. Baltijas 
valstis toreiz pārējo PSRS tautu runās bija kā apsolītā zeme, 
un māsa ziņoja, ka te ir labas darba iespējas elektriķim. 
Tālākais jau līdzinājās brīnumam – mums izdevās samainīt 
dzīvokli Kameņecā-Podoļskā pret līdzvērtīgu Ventspilī, jaun-
uzceltajā deviņstāvu masīvā. Aleksejs pēc jaunās mājvietas 
aplūkošanas stāstīja, ka tā nav tālu no jūras. Un tad es to pa 
savu septītā stāva logu ieraudzīju – zilu svītriņu pāri kāpu prie-
dēm pie apvāršņa. Pirmo reizi savā mūžā jūru vispār! Emocijas 
grūti aprakstīt, bet tābrīža apņemšanos atceros: darīt jebku-
ru darbu, lai šai pilsētā kļūtu par savējo un vajadzīgu. Toreiz, 
1984. gadā, tā vēl nebija tik skaista, kā tagad, bet man uzreiz 
iepatikās ne tikai sāļais jūras gaiss, bet arī šejienes cilvēku sav-
starpējo attiecību gaisotne, ko izjutu nedaudz vēlāk,”stāstītāja 
to sasaista ar vēl kādu savas dzīves pieredzējumu. 

“Un tad es atcerējos, ka ar latviešiem, precīzāk, vienu no 
šīs tautas, esmu jau tikusies, kad man  nebija ne desmit 
gadu. Mums kaimiņos Baškortastānā dzīvoja sīka, bet ļoti 
jautra un enerģiska tatāriete, bijusī frontiniece. Viņai blakus 
parasti gāja stalts gara auguma gaišmatis, arī dembilizēts 
karavīrs. Cilvēki runāja, ka abiem karalaukā bijis “dienesta 
romāns”. Kad cīņas beigušās, katrs devies uz savu dzimteni. 
Taču pēc kāda laika šis vīrs atbraucis pie draudzenes un tā arī 
pie viņas palicis, augumā kā naftas tornis sliedamies pāri vie-
tējo plecīgajiem, taču nelielajiem stāviem. Viņš daudz neru-
nāja, bet stājā varēja just kaut kādu īpašu godaprātu un paš-
cieņu, un mēs, bērni, viņu bijīgi saucām par “lielo latvieti”... 

Nesaku, ka Ventspilī es meklēju un atradu daudz viņam 
līdzīgu cilvēku. Padomju laikā piekoptā tautu sajaukšanas 
politika arī te bija jūtama. Bet vietējos ļaudīs tomēr bija 
samanāms “no bērnības latvieša” atmiņā palikušais rāmais 
miers un pašcieņa, kas viņiem, acīmredzot, ir no dabas dots. 
Neesmu centusies viņiem līdzināties, jo manī rit karstākas 
asinis. Bet ar šiem cilvēkiem bija patīkami satikties, turklāt 
ievēroju, ka arī mani ekspansīvie slāvu draugi un paziņas lat-
viskajā vidē kļūst rimtāki. Salīdzinot ar manām agrākajām 
dzīves vietām, šeit ne tik ļoti varēja just trūkumu veikalos un 
tirgus laukumā, mazāk augstprātības bija iestādēs un servi-
sa uzņēmumos, cilvēki centās nekašķēties par sīkumiem. Tie, 
protams, bija pirmie iespaidi, kam dramatiskas vilšanās, par 
laimi,  nesekoja,” Lilija necenšas idealizēt, vienkārši salīdzina. 

MAIZES DARBS UN SIRDSDARBS
Darbu atradusi bērnu dārzā, kur uzņemti arī viņas mazu-

ļi, vēlāk strādājusi savā specialitātē skolā ar krievu mācību 

valodu. Kad pārmaiņu gados tajā sarucis audzēkņu skaits un 
daļa pedagogu atlaisti, piekritusi mācīt krievu valodu lauku 
bērniem. 

“Bija grūti ne tikai tāpēc, ka tālu līdz darbam jābrauc. 
Vecākos gruzdošā vēlme atbrīvoties no okupācijas sekām  
dažu bērnu izpratnē nozīmēja noraidīt visu krievisko, tanī 
skaitā valodu. Līdz konfliktiem nenonācām, turklāt situāciju 
mīkstināja pārējo skolotāju labvēlīgā attieksme pret mani kā 
jauno kolēģi.

Vīrs atrada darbu ostas hidrogrāfijas dienestā un strādā tur 
joprojām, par ko es viņu nedaudz apskaužu: Alekseja pie-
nākumos ietilpst navigācijas zīmju, piekrastes un jūras bāku 
apkalpošana, kur vēsturiskajās būvēs var sastapt neizsakāmi 
interesantus cilvēkus. Daļu no viņiem arī man laimējies iepa-
zīt, piedaloties vīra darbavietas rīkotajos atpūtas pasākumos. 

Pēc aiziešanas no skolas ... pati izvēlējos un radīju sev 
darbavietu. Pēc ilgām cīņām par tiesībām privatizēt dzīvok-
ļus savā mājā un to iegūšanas īpašumā ar balsu vairākumu 
nolēmām paši savu namu arī apsaimniekot. Palika tikai tāds 
“sīkums”- kas šo darbu uzņemsies, jo pieredzes tādās lietās 
ne tikai Ventspilī, bet arī valstī bija maz. 

Pierunāja mani, jo privatizācijas gaitā un vēl agrāk biju 
iepazinusi visu sava deviņstāvu nama  dzīvokļu īrniekus, dau-
dzu bērnus pat tiku mācījusi. Zināju vientuļo pensionāru   – 
bijušo ostas termināļu būvētāju –  likstas un slimības, kuriem 
nebija naudas dzīvokļa privatizēšanai. Gribējās, lai mums 
visiem šeit kļūtu vieglāk un ērtāk dzīvot. Mācījos apsaim-
niekošanu speciālos kursos, konsultējos ar kolēģēm namu 
pārvaldniecēm. Negribu pašslavināties, taču pēdējos desmit 
gados, arī ar pilsētas pašvaldības līdzfinansējumu, padarīts ir 
tiešām daudz, to pat no ārpuses var redzēt. Tas viss, pateico-
ties pašu iedzīvotāju iniciatīvai un sapratnei, kad jāpiecieš ar 
remontu vai daļēju siltināšanu saistītās neērtības. Galvenais, 
ka cilvēkiem ir iespēja pašiem lemt, kur izlietot iekrāto un 
redzēt atskaites par padarīto. Darāmā vēl daudz, taču naudi-
ņas ir tik, cik ir. Bet tas ir arī sirds darbs, pamazām turpināsim. 

ATVĒRTI CILVĒKMĪLESTĪBAI
Lilija pārliecināta, ka viņas likteni vada kāds augstāks, viņai 

labvēlīgs spēks. Vai gan bez tā palīdzības būtu izdevies atrast 
darbu Ventspils Hidrometeoroloģijas dienestā,  par kādu var 
tikai sapņot? Tur piecos gados par dabu un laika apstākļiem 
Ventspilī uzzināts tik daudz jauna un interesanta, cik parasts 
cilvēks nevar sakrāt garā mūžā. Diemžēl, šomēnes tur nostrā-
dāta pēdējā maiņa, jo meteoroloģisko datu vākšanā cilvēkus 
aizstājušas automatizētās iekārtas. Taču Lilija jūt, ka labais 
gariņš no viņas nav aizgājis un palīdzēs atrast citu tikpat inte-
resantu nodarbi, jo spēka un enerģijas vēl ir pāri pārēm. Tā 
tiek tērēta nebeidzamajam nama uzturēšanas darbam,  bet 
atliek vēl arī ceļojumiem ārpus valsts un līdzdalībai tatāru – 
baškīru kultūras biedrībai. Viņa lepojas, ka populārajā mazā-
kumtautību pasākumā “Ventspils vainags” izdodas piesaistīt 
pat pasaulslavenus tatāru un baškīru māksliniekus un pašdar-
bības kolektīvus, reizē izsakot nožēlu, ka ar citām viesizrādēm 
izlutinātie ventspilnieki tos kūtri apmeklē. 

“Bet galvenais jau, ka mums pašiem ir interesanti,” Lilija 
neskumst, jo kopā ar tautiešiem tiek rīkoti musulmaņu tradi-
cionālie svētki gan Ventspilī, gan Rīgā un citur. Viņai ļoti gri-
bētos, lai šīs Austrumu  ticības un tradīciju krāšņumu iepazītu 
citas tautas un nesaistītu islamu ar terorismu, kā tas pēdējā 
laikā iegājies. 

“Protams, mēs esam citādāki, bet tikpat atvērti cilvēkmī-
lestībai, kā citas tautas un reliģijas,” pati nebūdama senču  
ticības fanātiķe, Lilija pret to izturas ar dziļu cieņu. Lilija (no labās) ar kolēģi pionieru nometnē. Pirmie skolas gadi (Lilija otrā no labās).
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Mārtiņi un 
Lāčplēši

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, 
E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu 
kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

P 
ar to, cik daudzi ventspil-
nieki nēsā pie krūtīm pie-
spraustās svētku rotas, 
droši vien labi varēs pārlie-
cināties Mārtiņdienas rītā 

ejot uz Vecpilsētas tirgus laukumu. 
Mārtiņdienas gadatirgus ir klāt, to nevar 
laist garām! Ko tad Mārtiņos ceļ galdā? 
Mārtiņdienā parasti kāva gaili. Hmm, to 
gan laikam tirgū diez vai varēs dabūt, 
bet visu ko citu – gan! Kad ir gadskārtu 
svētki vai lielāki saieti, tad uz Ventspils 
tirgu steidz saimnieki un mājražotāji ne 
tik no Ventspils novada vien. Arī šoreiz 
te varēs nopirkt ne vien svaigās ražas 
veltes, bet arī gardus kūpinājumus, zivis, 
sierus, medu, dzērvenes, un vēl, un vēl, 
un vēl. Īsi sakot, teju visu, ko sirds kāro. 
Gailis arī būšot, taču tikai apskatei – tas 
būs atceļojis ar savu vistu no zemnie-
ku saimniecības “Zeļļi”. Galvenais – bez 
steigas izbaudīt Mārtiņdienas gadatirgus 
atmosfēru, aprunāties ar paziņām un 
jautrā noskaņojumā izbaudīt Jūrkalnes 
etnogrāfiskā ansambļa “Maģie suiti” 
izdarības. Nekas nav mainījies – tirgus 
būs vaļā no plkst.8.

Līdzās Lāčplēša dienas oficiālajai prog-
rammai, ar kuru varat iepazīties tepat 
mūsu laikraksta slejās, vienu no notiku-
miem gribētos izcelt īpaši. Tas ir ikgadē-
jais īpašais koncerts, ko sniedz kamerko-
ris “Ventspils” ar diriģentu Aigaru Meri 
priekšgalā. Viņš un mākslinieka vadītie 
kolektīvi katros īpašos svētkos vai pie-
miņas dienās sarūpē ventspilniekiem 
īpašu koncertprogrammu. Šoreiz kon-
certā izskanēs Aldoņa Kalniņa spēcīgā 
oratorija “Senas karavīru dziesmas”. To 
izpildīs kamerkoris “Ventspils” ar solis-
tiem – soprānu Beāti Lociku, mecosoprā-
nu Zani Stafecku, ērģelnieku Jāni Pelši un 
trompetistu Jāni Porieti. Koncerts notiks 
Lāčplēša dienā plkst. 15 Pārventas biblio-
tēkā. Ieeja koncertā bez maksas.

Īpaša programma ir Ventspils 
Augstskolai, kas arī šogad rīko «Patriotu 
nedēļu». Tā sāksies Lāčplēša dienā plkst. 
16 pie augstskolas D korpusa izejas, lai 
kopīgi izveidotu Latvijas karti, noliekot 
svecītes. Dienu vēlāk augstskolā ir vērts 
apmeklēt sacensības par Lāčplēša un 
Spīdalas tituliem – tie būs aizraujoši gan 
fiziskie, gan atjautības pārbaudījumi. 
Kad tituli būs sadalīti, plkst. 21 notiks 
patriotisko filmu vakars, kas notiek jau 
vairākus gadus pēc kārtas un kurš stu-
dentu vidū ir viens no populārākajiem 
“Patriotu nedēļas” pasākumiem. Dienu 
vēlāk plkst. 18.30 augstskolas kafejnī-
cā gan studentiem, gan docētājiem, gan 
augstskolas darbiniekiem būs iespēja 
pastāstīt par sev mīļām un interesējo-
šām tēmām, kā arī klausīties citu stās-
tus. Šī pasākuma vienojošā tēma būs 
Latvija, kas sevī ietver ļoti daudz apakš-
tēmu, piemēram, par kādu interesan-
tu faktu, tradīcijām, vietām, piedzīvo-
jumiem, notikumiem un citām tēmām, 
kas ir saistītas ar Latviju. Savukārt treš-
dien plkst. 20.30 D korpusa foajē notiks 
ikgadējais sadziedāšanās pasākums, 
kurā studenti un citi interesenti vie-
nosies kopīgās dziesmās, pieskandinot 
augstskolu un visu Latviju. 

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

 Junioru Attīstības  
Hokeja Līga

SVĒTDIEN 11. novembrī

plkst. 14.30

HK Venta 2002 – Pārdaugava

Ja atceras daudzos karus, kas vairāku 
gadsimtu laikā brāzušies pāri mūsu 
Latvijai, allaž prātā nāk karadarbības 
nodarītais posts pilsētām un laukiem. 
Nodegušas vai šāviņu sagrautas mājas, 
rūpnīcas, baznīcas, izdedzinātas sētas un 
lauki... Atmiņā ataust baisie sapostītās 
Jelgavas, Rīgas, Bauskas un citu pilsētu 
skati – fotoattēli un kinohronikas. Taču 
Ventspils uz šo postījumu fona, šķiet, 
allaž palikusi pilnīgi neskarta. Patiešām, 
šķirot Latvijas vēstures lappuses, nav at-
rodamas nekādas ziņas, ka mūsu pilsētā 
būtu plosījies karš vai kaut cik nozīmīgas 
karadarbības, it kā mīļais Dievs šo mazo 
zemes stūrīti pie Baltijas jūras būtu īpaši 
sargājis un saudzējis.

Tā nu izgājis, ka šoruden Mārtiņi un 
Lāčplēša diena iekrīt tieši nedēļas 
nogalē. Vai nav lieliska sakritība? Ar 
Mārtiņiem sagaidīt Lāčplēša dienu 
un tā caur šīm dienām zīmīgi ievadīt 
mūsu mīļās Latvijas Simtgades 
svētku kulminācijas nedēļu? Vai jūsu 
mēteļus un jakas jau rotā Latvijas 
karodziņi un sarkanbaltsarkanās 
lentītes? 

Foto: No Ventspils muzeja krājuma

Vai Ventspilī ir karots?

T 
aču tā gluži nav. Pēc relatīvi mie-
rīgās eksistences Livonijas ordeņ-
valstī Kurzemes hercogistes laiki 
atnesa līdzi ne vien bieži daudzi-
nāto uzplaukumu, bet arī posto-

šus karus ar kaimiņiem – poļiem un zvied-
riem. 16. gadsimta beigās zviedri nopostī-
juši, nodedzinājuši un aizveduši līdzi prāvu 
skaitu ventspilniekiem piederošo kuģu, bet 
17. gadsimta sākumā pārjūras kaimiņi noda-
rījuši Ventspilij vēl vairāk ļauna – ar lielga-
baliem sašāvuši luterāņu baznīcu, kas tolaik 
atradās Ventmalā, skolu un vairākus dzīvo-
jamos namus, izlaupījuši pili. Acīmredzot 
tālaika Ventspilī nav bijis nekādu militāru 
vienību, kas spētu nodrošināt jelkādu pre-
testību. Zviedru iebrukumi atkārtojās vēl 
vairākas reizes, un pats postošākais notika 
1659. gadā. No karakuģu lielgabaliem izšau-
tās lodes sagrāva pils jumtu un augšstāvu; 
pilsētā izcēlās ugunsgrēki. Tai laikā herco-
gistes galvaspilsētā Jelgavā zviedri saņēma 
gūstā pašu hercogu Jēkabu un viņa sievu, 
kura tolaik gaidīja bērnu. Pēc pārciestajām 
šausmām un viņas acu priekšā notikušajām 
slepkavībām hercogiene Luīze Šarlote laida 

pasaulē kroplu bērnu – vēlāko Kurzemes 
princi Aleksandru.

17. gadsimta otrā puse pagāja salīdzinoši 
mierīgi, bet 18. gs. sākumā, kad zemi plosīja 
Ziemļu karš, Ventspils dabūja ciest no abām 
pusēm – gan no zviedriem, gan krieviem.  
Vieni un otri pieprasīja naudu, zirgus, pārtiku, 
alu, labību, malku un dažādas citas preces. 
Kā baigs šī laika vainagojums – mēris! Simti 
un simti ventspilnieku nomira dažu mēnešu 
laikā, leģenda pauž, ka epidēmijas beigās 
pie dzīvības palikušas tikai 7 ģimenes.

Pēc šīm šausmīgajām kataklizmām iestājās 
miera periods līdz pat nesenējā 20. gadsimta 
sākumam. Patiesībā jau gadsimts sākās lie-
liski – Ventspils plaukst, nami ceļas, vācisko 
elementu strauji izspiež latviskais, vēlēšanas, 
kurās „mūsējie” nepaliek ārpusē. Taču tad kā 
zibens no skaidrām debesīm – karš! Kaut kur 
Serbijā, nezināmā Sarajevā, Gavrila Princips, 
brašā kareivja Šveika vārdiem izsakoties, 
„nomušījis” kroņprinci Ferdinandu, un Eiropā 
iet vaļā... Krievijas impērija, kurā tobrīd lik-
tenis lēmis atrasties arī Latvijai, iesaistījusies 
karā, un tas nozīmē, ka arī mūspusei no lielā 
slaktiņa neizsprukt. Kopš kara sākuma aiz-
gājušajā gadā Ventspilī dzīve vēl ritēja salī-
dzinoši mierīgas sliedēs, ja neskaita daudzos 
cara armijā iesauktos vīrus un puišus. Un vēl 
– jūrā, iepretī ostas vārtiem nogremdēti vai-
rāki kuģi, lai ostā neiekļūtu vācu zemūde-
nes. 1915. gadā fronte tuvojās mūsu pilsētai, 

sākās piespiedu evakuācija, krievi liek izvest 
visu, kas izvedams, uzspridzina dzelzceļu, 
tiltu, nodedzina malkas laukumus. Taču pre-
tošanās un karadarbības nebija, vācu armijas 
daļas brīvi ienāca Ventspilī... Tieši tāpat noti-
ka arī 1941. gada jūnijā. Lai gan Ventspils 
bija viens no krievu militāro spēku pārblī-
vētākajiem novadiem (strēlnieku divīzijas 
pulks, artilērijas divizions, artilērijas bruņuvil-
ciens, ap 30 kara lidmašīnu, karakuģi, kopu-
mā ne mazāk par 3000 karavīriem), nebija 
ne mazākās pretošanās ienākošajam vācu 
karaspēkam, tieši otrādi – 26. un 27. jūnijā 
visi, ieskaitot kompartijas un izpildkomite-
jas darbiniekus, arī miličus, paniskā ātrumā 
bēga austrumu virzienā. Vācieši ienāca pil-
nīgi mierīgā pilsētā. Arī II Pasaules kara bei-
gās Ventspilī nenotika nekas, kas kaut attā-
lināti pielīdzināms karadarbībai. Tāpēc nere-
ti radies jautājums – kas gan tie par varo-
ņiem-cīnītājiem, kas apbedīti Brāļu kapos 
Vasarnīcu ielas galā, ja reiz visā II Pasaules 
kara gaitā Ventspilī nav bijis nevienas kaujas, 
nevienas militāras sadursmes?

Cik zināms, pēdējā tāda notika teju pirms 
100 gadiem, kad par palikšanu Ventspilī cīnī-
jās vācu landesvēra un lielinieciski noskaņo-
to „sarkano” vienības 1919. gada janvārī un 
februārī. Pēdējās zināmās apšaudes notika 24. 
februārī Gāliņciemā Jēkaba ielas rajonā, pie 
Sarkanā tilta un pilsētas centrā. Vairāk šāvienu 
mūsu pilsētā nav bijis, un – paldies Dievam! 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv
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A U N S
Ja brīvdienās dosies iepirkšanās tūrē, tad ar naudu rīkojies apdo-
mīgi. Mirkļa iespaidā tā par skaistām lietām var aizplūst gluži 

negaidot. Tajā pat laikā radīsies atkal jaunas idejas, kā nopelnīt. Burvīgs 
laiks virzībai pa karjeras kāpnēm un biznesa jautājumiem. Sekmīga 
sadarbība ar ārzemēm, vari doties komandējumā vai ceļojumā.

V Ē R S I S
Dienas skries strauji un būs nemierīgas. Iespējami pavērsie-
ni, ko tu nevari ietekmēt. Nepūlies – viss, kas notiek, notiek 

uz labu. Sekmes lietišķos un saimnieciskos jautājumos, kā arī veiksmīgas 
sarunas bankās. Brīvdienās izrunājies ar mīļoto cilvēku, ja kas sakrājies 
uz sirds. Vari apmeklēt kādu kultūras pasākumu, klubu, draugu ballīti.

D V Ī Ņ I
Daudz darīšanu ģimenē. Iespējams, jāpalīdz kādam no tuvinie-
kiem, jāatbalsta morāli vai materiāli. Brīvdienās sarīko kopīgas 

pusdienas, ielūdz ciemos tālākus radus vai arī pats apciemo viņus. Būs 
daudz kas pārrunājams un izspriežams. Var rasties idejas par ģimenes 
biznesu. Ja ir doma par darba maiņu, lūkojies karjeras virzienā!

V Ē Z I S
Ja iespējams, paņem atvaļinājumu vai „garās brīvdienas”, un 
kaut kur aizbrauc. Ļoti daudz pēdējā laikā esi strādājis, tāpēc 

atpūta godam nopelnīta. Ja tas nav iespējams, tad rēķinies, ka darba 
atkal pilnas rokas. Vari risināt nekustamā īpašuma jautājumus, kārtot 
darīšanas namu pārvaldē vai ar komunālo pakalpojumu sniedzējiem. 

L A U V A
Piemērots laiks mājokļa izdaiļošanai. Vari pārkārtot mēbeles, 
atsvaidzināt interjeru un iegādāties kādu lielāku pirkumu, pie-

mēram, paklāju vai mākslas priekšmetus. Piemērots periods attiecību 
veidošanai un stiprināšanai. Brīvajiem ļaudīm iespējama intriģējoša iepa-
zīšanās. Ieklausies intuīcijā un nesatraucies par niekiem.

J A U N A V A
Sekmīgs laiks saimnieciskiem darbiem. Brīvdienās enerģiski 
rosīsies mājās un darāmā netrūks nevienu brīdi. Atradīsi, ko tīrīt, 

uzpost un salabot. Labprāt pavadīsi laiku kopā ar mājiniekiem un nonāksi 
pie atziņas, ka ģimene ir liela vērtība. Svarīgu lomu šajā periodā spēlēs 
sirdslietas. Emocijas viļņosies un iedvesmos.

S V A R I
Daudz laika veltīsi darbam, taču, kā mēdz teikt: „Kas par 
daudz, tas par skādi!”. Nevajadzētu atstāt novārtā arī privā-

to dzīvi. Piemērots brīdis, lai nostiprinātu attiecības ar mīļoto, iekārtotu 
kopīgu saimniecību vai dotos laulības ostā. Mīlestība sildīs sirdi un dos 
patīkamas emocijas. Savukārt brīvajiem ļaudīm iespēja satikt īsto cilvēku.

S K O R P I O N S
Mājās risināmi pedagoģiskie jautājumi. Nedēļas nogalē noteik-
ti atrodi laiku, lai izrunātos ar savām atvasītēm, uzklausītu viņu 

domas un ieceres. Padomus dod mierīgi un neuzspied savu viedokli. 
Tas pats jāievēro arī komunikācijā ar kolēģiem vai darījumu partneriem. 
Šarms un pievilcība būs labākie palīgi, lai sasniegtu mērķus. 

S T R Ē L N I E K S
Daudz jaunu plānu un ieceru. Esi piesardzīgs, katru soli apdo-
mā un izvērtē, lai nesanāk pārrēķināšanās. Finanšu lietās 

paredzama veiksme, ja orientēsies uz ilgtermiņa projektiem. Brīvdienās 
apdari mājas darbus un sarīko radošu ballīti radiem un draugiem. 
Attiecību tēmā dzirkstīs mīļas un sirsnīgas emocijas. Jutīsies iedvesmots.

M E Ž Ā Z I S
Prāts atvērts jaunām zināšanām - apmeklē kursus vai seminārus, 
lasi un izglītojies. Tas noderēs profesionālajā jomā. Būsi līdz matu 

galiņiem darba pienākumos un mājas dzīvei atliks mazāk laika. Pārrunas, 
sapulces un tālruņa zvani. Tomēr nevajag atstāt novārtā attiecības ar mīļoto 
cilvēku. Sarīkojiet skaistu, romantisku pasākumu sev diviem vien.

Ū D E N S V Ī R S
Līdzcilvēki ieklausīsies tavā viedoklī un to respektēs. Tikai neuz-
tiep to kā vienīgo pareizo, citādi var izcelties strīdi. Svarīgās lie-

tās paļaujies vairāk uz sevi, nevis citu solījumiem. Ja pats visu kontrolēsi, 
panākumi būs. Vēlams visas vienošanās noformēt juridiski korekti, lai nav 
pārpratumu. Brīvdienas pavadīsi lieliski, tuvinieku lokā.

Z I V I S
Atrodi brīdi atpūtai, lai pabūtu viens un sakārtotu domas, pēc 
spraigās darba nedēļas tas nāks par labu. Pēc tam ielūdz cie-

mos labus draugus un iepriecini viņus ar gardām uzkodām un kokteiļiem. 
Savukārt jaunajā nedēļā ar pilnu jaudu pievērsies darba tēmai. Šobrīd ir brī-
nišķīgs laiks profesionālajiem panākumiem, karjerai un privātajam biznesam. 
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Uz ielas satiekas divi noziedznieki.  
- Ko tu dari svētdien?  
- Eju uz cietumu.  
- Tu ko, traks esi?  
- Nē, vienkārši gribu pava-
dīt brīvdienu ģimenes lokā. 

Sieva atgriezusies mājās un stās-
ta vīram: – Es tikko biju kaķu 
izstādē. Tur visi bija tādi skais-
tuļi! Es, protams, mīlu mūsu 
Murīti, bet salīdzinājumā ar 
citiem viņš ir pilnīgs ķēms. 
Vīrs: – Kā es tevi saprotu. Kamēr 
tu biji izstādē, pa televizoru rādī-
ja konkursu “Mis pasaule”…

-Varbūt iedzeram tēju?  
-Tev vārdā “alus” bija četras kļūdas!

Mācītājs iekāpj lidmašīnā un ērti 
apsēžas. Pēc kāda laiciņa viņš 
pasauc stjuarti un prasa: 
- Cik augstu mēs esam uzlidojuši? 
- Apmēram 8000 m virs zemes. 
Kādu laiku padomājis mācītājs bai-
līgi saka: 
- Vai mēs nevaram nolais-
ties zemāk, citādi esmu 
pārāk tuvu savam šefam?

Oksfordas zinātnieki konstatēju-
ši, ka peļu miegs uzlabojas, ja tām 
netraucē Oksfordas zinātnieki.

Žurnālists jautā kinozvaigznei: 
- Cik vīru jums ir bijis? 
- Savu vai vispār?

Narkomāns sēž upes krastā, mak-
šķerē. Pēkšņi piebrauc jaunais krievs 
ar jaunu "Crysler" un jautā: 
- Eu, čalīt, nezinu kur brasls? 

Narkomāns norāda pāris metrus 
no savas sēdvietas. Jaunais krievs 
brauc pāri, un noiet pa burbuli. 
Izpeld no upes, sāk lamāt narko-
mānu. 
Narkomāns mierīgi atsaka: 
- Kaut kāda mistika, tikko divas 
pīles pārgāja tur pāri, viņām 
ūdens knapi līdz vēderam bija!

Divi draugi runā par suņiem: 
- Mācīju savu suni riet, kad tas grib 
ēst. Simts treniņi! 
- Nu, un rej? 
- Ķēms tāds, tagad ātrāk neēd, 
kamēr neesmu sācis riet!

Ebreju puisēns ieiet veikalā un 
uzliek uz letes burku: 
- Man lūdzu 3 litrus medus. 
Pārdevēja piepilda burku ar medu, 
puisēns: 
- Tētis atnāks rīt un samaksās. 
Pārdevēja: 
- Nē, nē, tā neies cauri..Paņem un 
izlej medu no burkas. 
Puisēns paņem burku, iziet no vei-
kala un nosaka: 
- Tētim bija taisnība, divām 
medusmaizēm pietiks!

- Vakar prokurora vadītais "Audi" 
ieskrēja centrālā depozitārija ēkā! 
- Uz notikuma vietu atbrauku-
šie CP darbinieki konstatēja, ka 
centrālā depozitārija ēka ir šķēr-
sojusi ceļu neatļautā vietā!

- Tu dzirdēji, Monako esot aizliegu-
ši futbolu! 
- Nē. Kāpēc? 
- Baigi ķēpīga lieta. Bumba nepār-
traukti ielido te Itālijā, te Francijā.

Sieva lasa mīlas dzejoļu krājumu. 
Pēkšņi viņa lielā izbrīnā saka vīram: 
- Dārgais, tu zini, kaut kāda Aspazija 
nozagusi tev dzejoli, kuru tu man 
veltīji pirms diviem gadiem!

Jauns rakstnieks: 
- Urāāā! Es saņēmu 50 eiro par savu 
jaunāko stāstu! 
- No kā? 
- No pasta kompānijas,  
kura to pazaudēja!

- Dakter, es varu staigāt pa gries-
tiem. 
- Parādiet. 
- Iedodiet man 200 gramus konja-
ka un skābu gurķi. 
- O! Pagaidiet, es pasaukšu kolē-
ģus. 
Atnāk ārsti. Vīrietis iedzer, uzkož 
gurķīti un pastaigājas pa griestiem. 
- O! Tas ir unikāls gadījums, vaja-
dzētu pasaukt galveno ārstu. 
Atnāk galvenais ārsts un vīrietim 
atkal dod konjaku un skābu gurķi. 
- Nē, vēlreiz pa griestiem nostai-
gāt nevarēšu, esmu jau piedzēries. 
- Pie velna griestus! Galvenais, 
parādi, kā tu uz konja-
ka uzkod skābu gurķi!

Vecis prāto: ‘’Esmu ideāls vīrs. 
Nedzeru, nesmēķēju, nekrāpju 
sievu, apkārt nevazājos, eju gulēt 
precīzi desmitos. Bet viss mainī-
sies, kad iznākšu no cietuma...’’

– Dēliņ, beidz skatīties hokeju! 
Palūdz Dieviņu un ej gulēt. 
– Mammmu, vai tu nesa-
proti?! Dieviņu nedrīkst trau-
cēt pašā hokeja spēles vidū!

NO IEDZĪVOTĀJU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PILSĒTAS MĀJASLAPĀ VENTSPILS.LV:

Jautājums: Ventspils ir moderna tehnoloģiju pilsēta. Šādai pilsētai aptaujas būtu jāveido tam speciāli paredzētos 
rīkos, kā, piemēram, https://www.visidati.lv, google aptauja, https://www.surveymonkey.com u.tml.. Tas nodro-
šinātu ne vien ērtu un diskrētu balsošanu, bet arī operatīvu rezultātu apkopošanu. Šobrīd visas interneta aptau-
jas (labākais ēdināšanas uzņēmums, pilsētas Lielā balva u.tml.) tiek organizētas komentāru sadaļā, kur ne vien 
ir augsta varbūtība, ka daļu balsojumu var veidot viena un tā pati persona, bet arī respondentu atbilžu formāti 
ir ļoti dažādi. Joprojām brīnos, ka šis jautājums gadiem notiek primitīvu komentāru formātā. Sakiet, kad pilsēta 
sāks izmantot šādus aptauju rīkus?

(Pilsētnieks ar niku “Ventspilnieks”, 07.11.2018., avots: ventspils.lv)
• • •

REDAKCIJAS PIEBILDE.
Kā liecināja pašmāju sociologu savulaik veiktais pētījums, tad “aktīvākie” komentētāji dažnedažādos portālos 
publicētajās ziņās ir, burtiski runājot, uz pirkstiem saskaitāmi indivīdi, kuri savu žulti par vienu vai otru notikumu 
izgāž ar neskaitāmiem nikiem, nereti pat “diskutējot” savā starpā. Pēc līdzīga principa “sabiedrisko domu” veido 
arī dažnedažādi interneta “troļļi”, respektīvi – speciāli algoti ļaudis, kas pieber interneta komentāru sadaļas ar 
saviem garadarbiem. Kas zina, ciktāl augstāk minētā komentāra autora retoriskais jautājums atbilst patiesībai: 
varbūt tiešām mūsu pilsētā tik ļoti populārā “sabiedriskā doma” no komentāru sadaļām tiek veidota tieši šādi?



ОВЕН
Если в выходные вы планировали отправиться за покупками, то тратьте 
деньги разумно, так как не исключено, что вы поддадитесь соблазну при-

обрести слишком дорогую вещь. В то же время у вас появятся идеи относитель-
но заработка. Удачное время для продвижения по карьерной лестнице и решения 
вопросов, связанных с бизнесом. Возможно успешное сотрудничество с зарубеж-
ными партнерами, можете отправляться в командировку или путешествие. 

ТЕЛЕЦ
Неспокойный период, время летит очень стремительно. Возможны 
повороты, на которые вы не в силах повлиять. И не старайтесь, все к 

лучшему. Успешно будут решаться хозяйственные и деловые вопросы, удачными 
будут переговоры в банке. В выходные стоит обсудить с любимым человеком все 
наболевшие вопросы. Можете посетить какое-нибудь мероприятие, клуб, друже-
скую вечеринку. 

БЛИЗНЕЦЫ
У вас много дел в семье. Возможно, придется помочь кому-то из близких, 
поддержать морально или материально. В выходные устройте совмест-

ный обед, пригласите в гости дальних родственников или навестите их сами. Вам 
будет что обсудить. Вас могут посетить идеи о создании семейного бизнеса. Не 
исключено, что возникнут мысли о смене работы. 

РАК
Если это возможно, возьмите отпуск или несколько выходных и 
куда-нибудь отправьтесь. В последнее время вы очень много работали, 

поэтому заслужили хорошенько отдохнуть. Если это невозможно, то считайтесь с 
тем, что нагрузка опять будет большая. Вы можете решать вопросы, связанные с 
недвижимым имуществом, обращаться в домоуправление или к поставщикам ком-
мунальных услуг. 

ЛЕВ
Подходящее время для того, чтобы украсить жилище. Можете переста-
вить мебель, освежить интерьер и сделать какую-нибудь большую покуп-

ку, например, приобрести ковер или предметы искусства. Удачный период для созда-
ния или укрепления отношений. У свободных представителей знака возможно интри-
гующее знакомство. Прислушайтесь к интуиции и не беспокойтесь по пустякам. 

ДЕВА
В этот период будет особенно легко справляться с хозяйственными забо-
тами. В выходные вы с удовольствием займетесь домашними делами. С 

радостью проведете время вместе с домочадцами и придете к пониманию того, что 
семья – большая ценность. В этот период для вас особенно важны романтические 
отношения. Эмоции взволнуют и вдохновят. 

ВЕСЫ
Много времени вы посвятите работе, но, как говорится, все хорошо в 
меру. Не забывайте и о личной жизни. Подходящий момент, чтобы укре-

пить отношения с любимым человеком, привести в порядок совместное хозяйство 
или официально оформить свои отношения. Любовь согреет сердце и принесет 
приятные эмоции. В свою очередь, свободные представители знака могут встре-
тить свою любовь. 

СКОРПИОН
В семье придется решать педагогические вопросы. В конце недели обяза-
тельно найдите время, чтобы поговорить с детьми, выслушать их мысли 

и обсудить планы. Советы давайте спокойно, не навязывайте свою точку зрения. 
То же касается коммуникации с коллегами или деловыми партнерами. Шарм и при-
влекательность станут вашими помощниками в достижении целей. 

СТРЕЛЕЦ
Множество планов и надежд. Будьте осторожны, обдумывайте каждый 
шаг и оценивайте, чтобы не сделать ошибку. В финансовых вопросах 

вас ожидает удача, если вы будете ориентироваться на долгосрочные проекты. В 
выходные сделайте домашние дела и устройте вечеринку для родственников и 
друзей. В отношениях со второй половинкой – теплые, сердечные эмоции. Вы ощу-
тите душевный подъем. 

КОЗЕРОГ
Вы открыты для новых знаний, стоит посетить курсы или семинары, 
читать и заниматься самообразованием. Это пригодится вам в про-

фессиональной сфере. Вы с головой уйдете в работу, на все остальное будет не 
так много времени. Переговоры, собрания и телефонные звонки. Однако не стоит 
забывать и об отношениях. Устройте со своей половинкой романтический вечер. 

ВОДОЛЕЙ
К вашему мнению будут прислушиваться, но не стоит навязывать его 
как единственно верное, так как это может привести к ссорам. В важных 

делах больше полагайтесь на себя, а не на обещания других. Если вы сами будете 
все держать под контролем, то достижения не заставят себя ждать. Желательно все 
договоренности оформлять юридически корректно, чтобы избежать недоразумений. 
Выходные вы проведете замечательно – в кругу близких вам людей. 

РЫБЫ
Найдите время для отдыха, чтобы побыть наедине с собой и привести 
мысли в порядок, после напряженной рабочей недели это лишь пой-

дет на пользу. Затем пригласите в гости хороших друзей и порадуйте их чем-ни-
будь вкусненьким. На новой рабочей неделе рекомендуется трудиться с полной 
отдачей. Сейчас прекрасное время для профессиональных достижений, карьеры 
и частного бизнеса.
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Срочная новость! 
В аэропорту террористы захватили самолет с 
сотней  депутатов на борту. Требуют милли-
ард долларов. Если не будет исполнено, угро-
жают выпускать каждый час по депутату.

Один хозяин ресторана вывесил в витрине объяв-
ление:  
«Здесь счета оплачивают ваши правнуки!»  
Первый же посетитель, увидевший это объявление, 
заказал себе шикарный обед с самыми изысканны-
ми винами,  
а когда официант представил счет, он показал на 
объявление и сказал:  
- Счет оплатят мои правнуки!  
- Совершенно верно, они оплатят ваш счет, 
но вот этот счет – вашего прадеда!

Из оперативной сводки: 
«Слесарь Петров, придя с завода после рабо-
ты и выслушав сообщение жены о том, что их 
сын выиграл олимпиады по физике и мате-
матике, молча развернулся, вышел, позво-
нил в дверь соседу, математику Циммерману, 
и нанес ему побои без объяснения причин».

Встречаются два еврея на улице: 
-Мойша, как я вчера смеялся! Я шел вечером мимо 
твоих окон, и видел через занавески, как твоя жена 
бегала голая, а ты за ней, тоже голый! Это было 
так смешно! 
-Изя, ты хочешь смеяться еще боль-
ше? Это был не я!!!

- А я в детстве дворником мечтал стать! 
- Сбылась мечта? 
- Нет, конечно, повзрослев я понял, что буду очень 
глупо смотреться на лобовом стекле автомобиля...

- Здравствуйте, вы ищете работу? 
- Да, ищу 
- Как найдете, позвоните. Мы вам кредит пред-
ложим ... на очень выгодных условиях.

Самый страшный вид безработи-
цы – неработающая голова.

- В своём резюме вы указали, что истребляете при-
зраков. 
- Да. 
- Но их не существует! 
- Не благодарите.

- Это чепуха, будто женщины не умеют хранить 
тайны! 
- Что ты имеешь в виду? 
- Я женат уже 25 лет, и жена ещё ни разу не при-
зналась, что она делает с моим заработком.

Приходит мужик к должнику: 
- Ты не можешь вернуть мне 50 долларов, которые 
брал у меня в прошлом году? 
Должник достает блокнот: 
- Смотри сюда, брат. Одному я должен 1000 бак-
сов, другому 900, третьему 800...  
Ты у меня в списке только 17-й. Либо потер-
пи, либо дай мне еще немного в долг и 
я передвину твою очередь вперед.

Муж приходит вечером домой: ребёнок в зака-
канном памперсе изо всех лупит крышкой об 
кастрюлю, из всех ящиков всё вывалено на пол, 
игрушки разбросаны по всей квартире ровным 
слоем, кухня вся заляпана манной кашей, ужина 
нет, холодильник пустой, жена смотрит телеви-
зор. 
Муж: 
- Что это такое?! 
Жена: 
- Дорогой, ты каждый день приходишь с рабо-
ты и спрашиваешь: «И что ты весь день дела-
ла?». Вот сегодня я ничего не делала.

Приехал муж из командировки, привез водонепро-
ницаемый смартфон, показал жене, пошел в ван-
ную и звонит на домашний телефон: 
- Любаша, иди ко мне, потри спину! 
- Сегодня не могу, мой козел приехал!

- Мужчина, вы уже десять минут говорите, а все 
стоят и вас ждут… 
- Хочу и говорю, это моя девушка. 
- Но это домофон!!!

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ЖИТЕЛЕЙ НА ОФИЦИАЛЬНОЙ ДОМАШНЕЙ СТРАНИЦЕ VENTSPILS.LV:
Вопрос: Вентспилс – современный город технологий. Такому городу нужно было бы проводить опросы на 
специально созданных платформах, например, на таких как https://www.visidati.lv, google aptauja, https://www.
surveymonkey.com и т. п.  Это обеспечило бы не только удобное и дискретное голосование, но оперативное 
обобщение результатов. В настоящее время все опросы в Интернете (лучшее предприятие питание, Главная 
награда города и т. п) организуются в разделе комментариев, где не только высока вероятность того, что часть 
голосований может произвести одно и то же лицо, но и форматы ответов респондентов также очень разные. 
По-прежнему удивляюсь, что эти опросы годами проводятся в примитивном формате комментариев. Скажите, 
когда в городе начнут использовать такие платформы опросов? 

(Горожанин под ником “Ventspilnieks”, 07.11.2018, источник: ventspils.lv)
• • •

ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Как свидетельствуют результаты исследования, проведенного в своё время местными социологами, то 
“самые активные” комментаторы публикуемых на самых различных порталах новостей, – это, говоря дослов-
но, индивиды, которых можно на пальцах посчитать и которые свою желчь по поводу одного или другого собы-
тия выбрасывают под бесчисленными никами и зачастую даже «дискутируют» между собой. По похожему 
принципу формируют «общественное мнение» и всевозможные «тролли» Интернета, а именно – специаль-
но оплачиваемые люди, которые засыпают разделы комментариев в Интернете своими «творческими рабо-
тами».  Кто знает, насколько риторический вопрос автора вышеупомянутого комментария отвечает истине: 
может быть, действительно так популярное в нашем городе «общественное мнение» из разделов коммента-
риев формируется именно так?
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«К тому же за это время научилась почти свободно гово-
рить на государственном языке, стала гражданкой Латвии, 
несколько лет проработала в выраженно латышской среде, у 
меня много друзей среди местных жителей.  И с радостью, как 
и мой муж Алексей, в питании я охотно использую предлагае-
мое Балтийским морем и так полюбившееся жителям Курземе 
рыбное богатство», Лилия, улыбнувшись, рассказывает, что 
элитного лосося на стол ставит редко, отдавая предпочте-
ние главным образом замечательной атлантической селёдке, 
местной треске или камбале.  В случае прихода гостей – осо-
бенно, когда гостят дочери с семьями из Германии и Дании, – 
не забыты также и унаследованные от матери рецепты татар-
ских блюд, в основе которых баранина и говядина.   

«Да, я слышала и читала, что с точки зрения языковедов 
слово «латвийцы» по многим причинам, в том числе из-за 
неблагозвучности, латышскому языка как-то не очень подхо-
дит.  О нюансах пусть спорят специалисты, но мне кажется 
симпатичным объяснение Райнисом сути данного слова. На 
том и остаюсь, пока языковеды или политики не найдут луч-
шего обозначения для лояльных Латвии   представителей 
других народов. И хотя я натуральная блондинка, не начну 
же утверждать, что я латышка. Я есть и остаюсь латвийкой.  
Сейчас местной. Своей», улыбки и энергичные жесты хозяй-
ки дома позволяют почувствовать, что, возможно, в женщине 
пропал большой талант актрисы.  

ЗАКАЛЁННАЯ МОРОЗОМ И ЗНОЕМ 
Лилия вспоминает, что о высоком искусстве в детстве не 

мечтала, так как её родители были людьми простыми, жили и 
работали в Башкортостане, в построенном городе нефтяни-
ков - Октябрьском, который находится недалеко от границы 
с Татарстаном. С детства в её памяти сохранилась яркая и 
многообразная природа, находившиеся недалеко Уральские 
горы и сорокаградусный мороз зимой, прозрачный башкир-
ский мёд и дубовые рощи.  Уже позднее узнала, что недалеко 
находится город Булгар, имя которому принес с собой и дал 
переселившийся отсюда болгарский народ. 

«В Октябрьском начала ходить в русскую школу, так как 
на родном языке обучения у нас вообще не было.  Но по 
семейным обстоятельствам очень скоро пришлось оттуда 
перебраться в древний и летом очень жаркий город Хиву в 
Узбекистане. Там была не только романтика древних домов 
и крепостей, но и виноградный и растительный рай, летом 
мы обходились только этим», вспоминая подростковые годы, 
Лилия признаёт, что в учёбе отличницей не была, но особен-
но подавался русский язык и математика. Как бы в шутку, в 
разговорах с новыми подругами и отчимом-узбеком очень 
быстро выучила и язык этого народа.  

«На занятиях по профориентации эти мои способности 
и общественную активность заметили преподаватели мест-
ного высшего учебного заведения и пригласили к себе, изу-
чать русский язык и литературу. Спасибо родителям, которые 
против этого не возражали, хотя у нас была довольно боль-
шая семья и, чтобы учиться, нужна была поддержка семьи», 
Лилии радостно от того, что узбеки в то время считали пре-
стижным дать детям высшее образование.    

К ИЗБРАННИКУ С БЛАГОСЛОВЕНИЯ РОДИТЕЛЕЙ  
«Я тогда даже не предполагала, что этот мой шаг будет 

иметь неожиданное для меня и судьбоносное продолжение.  
Где-то в коридорах партии и правительства было решено, 
что лучше всего учителей русского языка для Узбекистана 
можно подготовить, дав им возможность учиться в русской 

Латвийка в Латвии 
среде. Такой тогда была и Украина, и нас, целую группу, 
для дальнейшей учёбы отправили в западный город этого 
государства – в Каменец-Подольск. Я всегда интересова-
лась историей, и было бесконечно увлекательно увидеть 
в древних каменных стенах и укреплениях следы Золотой 
Орды, Османской империи и правления Великого Польско-
Литовского княжества.

    И ещё там был интересный украинский парень Алексей 
с польской фамилией Сушицкий. Он изучал станкострое-
ние электроаппаратуры и её обслуживание, одновременно 
успев стать моей первой и единственной любовью на всю 
жизнь.  Уже на четвёртом курсе у нас родилась дочь, через 
год вторая, и стало ясно, что в солнечную Хиву уже не вер-
нусь никогда, как бы ни хотели этого родители. Спасибо, что 
у них, истинно исповедовавших ислам, хватило великодушия 
и понимания – не запрещать дочери брак с представителем 
другого народа, у которого не только золотое сердце, но и 
золотые руки», Лилия погрустнела, потому что обоих родите-
лей уже нет в живых.   

«БОЛЬШОЙ ЛАТЫШ» ИЗ ДЕТСТВА 
«Но приятные сюрпризы на этом не закончились. 

Оказалось, что сестра мужа живёт и работает в латвийском 
городе Вентспилсе.  Страны Балтии в то время в разговорах 
народов СССР были землёй обетованной, и сестра сообщи-
ла, что здесь есть хорошие возможности устроиться на рабо-
ту электриком. Последующее уже больше походило на чудо 
– нам удалось обменять квартиру в Каменец-Подольске на 
равноценную в Вентспилсе, в новом массиве девятиэтаж-
ных домов. Алексей, после того как посмотрел новое место 
жительства, рассказал, что оно недалеко от моря. И тогда я 
увидела его из окна своего седьмого этажа – синюю поло-
ску над соснами дюн у горизонта. Море – вообще впервые 
в своей жизни! Эмоции описать трудно, но намерения того 
момента помню: выполнять любую работу, чтобы для этого 
города стать своей и нужной. Тогда, в 1984 году он ещё не 
был таким красивым, как сейчас, но мне сразу же понравился 
не только солёный морской воздух, но и атмосфера взаимо-
отношений здешних людей, которую я почувствовала немно-
го позднее», рассказчица связывает это с ещё одним пережи-
тым событием в свой жизни. 

«И тогда я вспомнила, что с латышами, точнее, с одним 
из представителей этого народа я уже встречалась, когда 
мне не было ещё и десяти лет. У нас по соседству в 
Башкортостане жила хрупкая, но очень весёлая и энергич-
ная татарка, бывшая фронтовичка. Рядом с ней обычно шёл 
стройный блондин высокого роста, тоже демобилизованный 
военнослужащий. Люди говорили, что во время войны между 
ними был «служебный роман». Когда война закончилась, оба 
отправились каждый на свою родину. Однако через какое-то 
время этот мужчина приехал к подруге и так у неё и остал-
ся, возвышаясь по причине высокого роста, как нефтяная 
вышка, над плечистыми, но невысокого роста местными. Он 
много не говорил, но в его осанке можно было почувство-
вать какую-то особую честность и самоуважение, и мы, дети, 
боязливо звали его «большой латыш» …   

Я не говорю, что в Вентспилсе я искала и нашла много 
похожих на него людей. Распространённая в советское 
время политика смешения народов чувствовалась и здесь. 
Но в местных людях всё же можно было почувствовать 
оставшийся в памяти от «латыша из детства» кроткий покой 
и самоуважение, которые им, по-видимому, даны от приро-
ды. Я не старалась походить на них, так как во мне течёт 
горячая кровь.  Но мне было приятно встречаться с этими 
людьми, к тому же я заметила, что и мои экспансивные сла-
вянские друзья и знакомые в латышской среде становятся 
спокойнее. По сравнению с местами, где я раньше жила, 
здесь не настолько можно было почувствовать нехватку в 
магазинах и на рыночной площади, меньше высокомерия 
было в учреждениях и предприятиях сервиса, люди стара-
лись не склочничать по мелочам. Это, конечно, были первые 
впечатления, за которыми, к счастью, не последовало дра-
матическое разочарование», Лилия не старается идеализи-
ровать, просто сравнивает. 

РАБОТА ДЛЯ ЗАРАБОТКА И ДЛЯ ДУШИ
Работу нашла в детском саду, куда были приняты и её 

малыши, позднее работала по своей специальности в школе 
с русским языком обучения. Когда в годы перемен в школе 
уменьшилось число учеников и часть педагогов были уволе-
ны, согласилась учить русском языку сельских детей.  

Было трудно не только потому, что нужно было далеко 
ездить до работы. Незатухающее в родителях желание – осво-
бодиться от последствий оккупации в понимании некоторых 
детей означало – отвергать всё русское, в том числе и язык. 
До конфликта не дошло, к тому же ситуацию смягчило благо-
желательное отношение других учителей ко мне, как к новой 
коллеге. 

Муж нашёл работу в гидрографической службе порта и 
работает там по-прежнему, в чём я ему немного завидую: в 
обязанности Алексея входит обслуживания навигационных 
знаков, прибрежных и морских маяков, где на исторических 
сооружениях можно встретить несказанно интересных людей. 
С частью из них и мне посчастливилось познакомиться, уча-
ствуя в вечерах отдыха, устраиваемых по месту работы мужа.   

После ухода из школы… сама выбрала и создала для себя 
рабочее место. После длительной борьбы за право прива-
тизировать квартиры в своём доме и получения их в соб-
ственность большинством голосов решили сами управлять 
своим домом.  Оставалась только такая «мелочь» - кто возь-
мётся за эту работу, так как опыта в таких вещах не только в 
Вентспилсе, но и в стране было мало.   

Уговорили меня, так как в ходе приватизации и ещё рань-
ше я познакомилась со всеми квартиросъёмщиками свое-
го девятиэтажного дома, а многих детей даже учила. Знала 
беды и болезни одиноких пенсионеров – бывших строителей 
терминалов порта, у которых не было денег на приватизацию 
квартиры. Мне хотелось, чтобы всем нам здесь стало легче 
и удобнее жить. Училась на специальных курсах по управ-
лению и ведению хозяйственной деятельности в доме, кон-
сультировалась с коллегами – домоуправами. Не хочу себя 
хвалить, однако в последние десять лет, также при помощи 
софинансирования самоуправления, сделано действительно 
много, это можно увидеть даже со стороны.  Всё это благо-
даря инициативе и пониманию самих жильцов, когда нужно 
потерпеть с ремонтом или неудобства, связанные с частич-
ным утеплением. Главное, что у людей есть возможность 
самим решать, на что потратить накопленные средства и 
видеть отчёты о сделанном.  А сделать нужно ещё много, 
но денег столько, сколько есть. Но это и работа для души, 
понемногу будем продолжать.  

 
ОТКРЫТЫ ЧЕЛОВЕКОЛЮБИЮ 

Лилия убеждена, что её судьбой руководит какая-то благо-
желательная к ней высшая сила. Разве без её помощи уда-
лось бы найти работу в Вентспилсской гидрометеорологиче-
ской службе, о которой можно только мечтать? Там в тече-
ние пяти лет о природе и погодных условиях в Вентспилсе 
она узнала так много нового и интересного, сколько обычный 
человек не узнает за всю жизнь.   К сожалению, в этот месяц 
она отработала там последнюю смену, так как в сборе мете-
орологических данных людей заменило автоматизированное 
оборудование. Однако Лилия чувствует, что добрый дух её не 
покинул и поможет найти другое, столь же интересное заня-
тие, потому что сил и энергии еще достаточно. Они тратятся 
на бесконечные работы по содержанию дома, но остаются и 
для путешествий за пределами страны, и для участия в тата-
ро-башкирском обществе. Она гордится тем, что к популярно-
му мероприятию нацменьшинств «Вентспилсский венок» уда-
ётся привлечь даже татарских и башкирских артистов и само-
деятельные коллективы с мировой известностью, но одновре-
менно высказывает сожаление, что избалованные гастроль-
ными представлениями вентспилчане вяло их посещают. 

«Но главное то, что нам самим интересно», Лилия не гру-
стит, так как вместе с соотечественниками проводятся тра-
диционные праздники мусульман как в Вентспилсе, так и в 
Риге, и в других местах. Ей бы очень хотелось, чтобы с верой 
и красотой традиций Востока познакомились и представите-
ли других народов и не связывали ислам с терроризмом, как 
это становится привычным в последнее время.  

«Конечно, мы другие, но настолько же открыты челове-
колюбию, как и другие народы и религии», Лилия сама не 
фанатик веры своих предков, но относится к ней с глубоким 
уважением. 

Возле исторических исламских культовых сооружение  
в Татарстане.

Лилия (справа) с коллегой в пионерском лагере. Первые школьные годы (Лилия – вторая справа). 
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Так уж вышло, что этой осенью День 
Мартиньша и День Лачплесиса выпадают 
именно на конец недели. Разве не чудесное 
совпадение? Наряду с Днём Мартиньша 
отметить День Лачплесиса и таким обра-
зом через эти дни значимо начать кульми-
национную праздничную неделю Столетия 
нашей любимой Латвии? А ваши пальто и 
куртки уже украшают флажки Латвии и 
красно-бело-красные ленточки?  

В том, многие ли вентспилчане 
носят прикрепленные на груди 
праздничные знаки, скорее всего 
сможем убедиться утром в День 
Мартиньша, идя на рыночную 

площадь в Старом городе. Ярмарка Дня 
Мартиньша обещает быть широкой, её нель-
зя пропустить! Что же поставить на стол 
в День Мартиньша? Обычно в Мартынов 
день забивали петуха. Такого, наверное, 
на рынке достать будет нельзя, а вот всё 
остальное – пожалуйста! Во время празд-
ников годичного цикла и других больших 
праздников на вентспилсский базар спе-
шат хозяева и домашние производители не 
только из Вентспилсского края. И на этот раз 
здесь можно будет купить и свежую продук-
цию, и вкуснейшие копчёности, рыбу, сыры, 
мёд, клюкву и еще, и ещё, и ещё. Короче 
говоря, практически всё, чего душа пожела-
ет. Петух тоже будет, только как объект для 
осмотра – он прибудет со своей курицей из 
крестьянского хозяйства «Zeļļi». Главное – 
без спешки насладиться атмосферой рынка 
Мартынова дня, поговорить со знакомыми и 
в хорошем настроении насладиться высту-
плением юркалнского этнографического 
ансамбля «Maģie suiti». Ничего не измени-
лось – рынок будет открыт с 8 часов утра. 

Наряду с официальной программой Дня 
Лачплесиса, с которой вы можете озна-
комиться здесь же, на страницах нашей 
газеты, одно из мероприятий всё же хоте-
лось бы выделить особо. Это ежегодный 
особый концерт, который даёт камерный 
хор «Вентспилс» с дирижёром Айгаром 
Мери во главе. Он и руководимые им кол-
лективы на каждый особый праздник или 
в памятные дни всегда готовят для вент-
спилчан особую концертную программу. На 
сей раз в концерте прозвучит мощнейшая 
оратория Алдониса Калниньша  «Senas 
karavīru dziesmas». Её исполнит камер-
ный хор «Вентспилс», с солистами: сопра-
но – Беата Лоцика, меццо-сопрано – Зане 
Стафецка, органист – Янис Пелше и тром-
бонист – Янис Пориетис. Концерт пройдёт в 
День Лачплесиса в 15 часов в Парвентской 
библиотеке. Вход бесплатный. 

Особая программа есть и у Вентспилсской 
высшей школы, которая и в этом году про-
водит «Неделю патриотов». Она начнёт-
ся в День Лачплесиса, в 16 часов, возле 
выхода из корпуса D высшей школы, чтобы 
можно было всем вместе создать карту 
Латвии, поставив свечи.  Днём позднее в 
высшей школе пройдут соревнования за 
титул Лачплесиса и Спидолы – они будут 
увлекательной проверкой как на физиче-
скую подготовку, так и на смекалку. Когда 
титулы будут распределены, в 21 часов 
пройдёт вечер фильмов, который прово-
дится уже несколько лет подряд и который 
среди студентов является одним из самых 
популярных мероприятий «Недели патрио-
тов». Ещё через день, в 18.30 в кафе выс-
шей школы   у студентов, и у преподавате-
лей, у и работников школы будет возмож-
ность поговорить на свои любимые и инте-
ресующие других темы, а также послушать 
рассказы других. Объединяющей это меро-
приятие темой будет Латвия, которая вклю-
чает в себя очень много подтем, например, 
о каком-либо интересном факте, традици-
ях, местах, приключениях, событиях и др., 
которые связаны с Латвией. В свою оче-
редь в среду, в 20.30, в корпусе D прой-
дёт ежегодное певческое мероприятие, где 
студенты и другие заинтересованные лица 
объединятся в совместном исполнении 
песен, в том числе и о Латвии. 

Мартиньдиена 
и День 
Лачплесиса

Когда вспоминают многочисленные войны, 
которые на протяжении нескольких сто-
летий нарушали течение жизни в нашей 
Латвии, всегда на ум приходят разрушения 
в городах и селах. Сгоревшие или повре-
жденные снарядами дома, заводы, церк-
ви, выжженные дворы и села… В памяти 
всплывают ужасающие картины разрушен-
ных Елгавы, Риги, Бауски и других горо-
дов – фотографии и кинохроники. Однако 
Вентспилс на фоне этих разрушений, кажет-
ся, остался нетронутым. Действительно, 
если пролистать страницы истории Латвии, 
то не найдешь никаких сведений о том, 
чтобы в нашем городе проходили серьез-
ные военные действия, словно Господь 
особенно берег этот маленький клочок 
земли возле Балтийского моря. 

Воевали ли в Вентспилсе?

О днако это не совсем так. 
После относительно спокой-
ного существования в период 
Ливонского ордена времена 
Курляндского герцогства при-

несли не только часто прославляемый рас-
цвет, но и разрушительные войны с соседями 
– поляками и шведами. В конце XVI столетия 
шведы разорили, сожгли и присвоили значи-
тельно число судов, принадлежавших вент-
спилчанам, а в начале XVII века заморские 
соседи принесли Вентспилсу еще больше зла 
– обстреляли из пушек лютеранскую церковь, 
которая тогда находилась на берегу Венты, 
школу и несколько жилых домов, разграбили 
замок. Очевидно, в Вентспилсе того време-
ни не было никаких военных подразделений. 
Нападения со стороны шведов повторялись 
еще неоднократно, а самое разрушительное 
произошло в 1659 году. Выпущенные из кора-
бельных пушек снаряды разрушили крышу 
замка и верхний этаж; в городе возник пожар. 
В столице герцогства – Елгаве в плен был 
захвачен сам герцог Екаб и его жена, которая 
тогда ждала ребенка. После пережитых ужа-
сов и убийств, совершенных на ее глазах, гер-
цогиня Луиза-Шарлотта родила на свет увеч-
ного ребенка, ставшего впоследствии прин-
цем Курляндским, – Александра.

Вторая половина XVII века прошла сравни-
тельно спокойно, но в начале XVIII cтолетия, 
когда бушевала Северная война, Вентспилс 
пострадал от обеих сторон – как от шведов, 
так и от русских. И те, и другие, требовали 
денег, лошадей, продуктов, пива, зерна, дров 
и разных других товаров. И в довершение 
всех бед – чума! Сотни и сотни вентспилчан 
умерли за несколько месяцев, легенда гла-
сит, что в конце эпидемии в живых осталось 
лишь 7 семей. 

После этих ужасных катаклизмов спокой-
ный период продолжался до начала ХХ века. 
Столетие началось прекрасно: Вентспилс цве-
тет, дома строятся, на смену немецкому при-
ходит латышское, в выборах «наши» не оста-
ются не у дел. И вдруг, как гром среди ясного 
неба – война! Где-то в Сербии, в неизвестном 

Сараево, Гаврила Принцип, говоря словами 
бравого солдата Швейка, «порешил» крон-
принца Фердинанда, и в Европе началось… 
Российская империя, в которой волею судеб 
тогда находилась и Латвия, вступила в войну, 
и это означало, что и нам не остаться в сто-
роне от этой бойни. В течение года с момента 
начала войны жизнь в Вентспилсе еще про-
ходила сравнительно спокойно, если не счи-
тать призванных в царскую армию мужчин и 
юношей. И еще – в море, напротив портовых 
ворот, было утоплено несколько судов, чтобы 
в порт не зашли немецкие подводные лодки. 
В 1915 году фронт приближался к нашему 
городу, началась принудительная эвакуация, 
русские требовали вывезти все, что можно, 
взорвали железную дорогу, мост, сожгли запа-
сы дров. Однако сопротивления и военных 
действий не было, части немецкой армии сво-
бодно вошли в Вентспилс… То же самое про-
изошло и в июне 
1941 года. И хотя 
Вентспилс был 
одним из краев, в 
котором распола-
галось достаточно 
русских военных 
сил (полк стрелко-
вой дивизии, артил-
лерийский диви-
зион, артиллерий-
ский бронепоезд, 
около 30 военных 
самолетов, воен-
ные суда, не менее 
3000 военных), не 
было ни малей-
шего сопротив-
ления вошедшим 
немецким войскам, 
наоборот, 26 и 27 
июня все, включая 
работников ком-
партии и исполко-
ма, милиционеров, 
в панике бежали в 
восточном направ-

лении. Немцы вошли в абсолютно спокой-
ный город. И в конце Второй Мировой войны 
в Вентспилсе не происходило ничего, что 
хотя бы отдаленно напоминало военные дей-
ствия. Поэтому зачастую возникал вопрос: кто 
эти герои, которые захоронены на братском 
кладбище в конце улицы Васарницу, если на 
протяжении всей Второй Мировой войны в 
Вентспилсе не было ни одной битвы, ни одно-
го военного столкновения? 

Насколько известно, последнее сражение 
произошло почти сто лет назад, когда за 
то, чтобы остаться в Вентспилсе, боролись 
немецкий ландесвер и «красные» в янва-
ре и феврале 1919 года. Последние извест-
ные обстрелы произошли 24 февраля в 
Галиньциемсе, в районе улицы Екаба, возле 
Красного моста и в центре города. Больше 
выстрелов в нашем городе не раздавалось, 
и слава Богу! 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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Мурниеце остается 
в должности 
Председателем 13-го Сейма избрана 
Инара Мурниеце («Все для Латвии!» – 
Отечеству и свободе/ДННЛ), а ее заме-
стителями стали Дагмара Бейтнере-Ле 
Галла (НКП) и Инесе Либиня–Эгнере 
(«Новое Единство»). Секретарем Сейма 
будет Андрей Клементьев («Согласие»), 
а его заместителем избрана Мария 
Голубева («Развитию/За!»).

Правительство Кучинскиса 
отпраздновало 1000-й день 
работы
6 ноября исполнилось 1000 дней с момен-
та начала работы правительства под руко-
водством премьера Мариса Кучинскиса. 
На последнем заседании Кабинета мини-
стров в период полномочий 12-го Сейма 
М. Кучинскис не скупился на комплимен-
ты по поводу работы своей команды и 
поблагодарил за «возможность руково-
дить выдающимся правительством». 

На новые поезда выделено 
259 млн евро 
С 2019-го по 2024 год на приобретение 
новых электропоездов, фонда запчастей 
и содержание оборудования, строитель-
ство депо из госбюджета будет выде-
лено до 259 млн евро, решило прави-
тельство. В закупке электропоездов уча-
ствуют четыре производителя. Первые 
новые поезда в Латвии начнут курсиро-
вать с 2020 года. 

Закон о финансировании 
здравоохранения – брак 
Принятый уходящим Сеймом закон о 
финансировании здравоохранения, кото-
рый подразумевает два уровня обеспе-
чиваемых государством услуг здравоох-
ранения, является «тотальным браком», 
считает омбудсмен Юрис Янсонс. Закон 
особенно несправедлив к тем, кто пла-
тит налог с микропредприятий. Зачастую 
они платят налогов больше, чем рабо-
тающий на полставки получатель мини-
мальной зарплаты, а получат только 
минимальную корзину услуг. 

В объявлениях о вакансиях 
нужно будет указывать 
зарплату 
Впредь в объявлениях о вакансиях 
нужно будет указывать диапазон потен-
циальной зарплаты, предполагают при-
нятые поправки к закону. В объявлени-
ях нужно будет указывать месячную или 
годовую брутто-зарплату, а также часо-
вую зарплату.

Нельзя будет требовать 
от работника знания 
иностранного языка 
Работодатель не имеет права требовать 
от работника знания конкретного ино-
странного языка, если его использова-
ние не входит в должностные обязанно-
сти работника, предполагают изменения 
в Законе о труде. Если для выполне-
ния рабочих обязанностей не требует-
ся использование иностранного языка, 
то работодатель не сможет запретить 
работнику использовать только государ-
ственный язык. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

 Окончание. Начало на 1 стр.

В воскресенье, 11 ноября, мы будем 
отмечать День Лачплесиса. Этот день, 
посвященный очень важным историче-
ским событиям, – большой праздник 
для Латвии, который начали отмечать 11 
ноября 1920 года как праздник Военного 
ордена Лачплесиса, а позднее он стал 
днем поминовения все воинов, павших 
в боях за свободу Латвии. Интересно, 
что в этом году исполняется 30 лет 
со дня появления традиции зажигать 
свечи, кульминация которой проходит у 
стены Рижского замка на набережной 11 
Ноября. Сегодня без этой символичной 
традиции невозможно представить себе 
День Лачплесиса. Мы публикуем кален-
дарь мероприятий Дня Лачплесиса в 
Вентспилсе и Вентспилсском крае. 

В ГОРОДЕ ВЕНТСПИЛСЕ
В 15:00 в Парвентской библиотеке про-

звучит оратория Алдониса Калниньша 
«Старинные песни военных» в исполне-
нии камерного хора «Вентспилс» и соли-
стов – Беате Лоцики (сопрано), Зане 
Стафецки (меццо-сопрано), Яниса Пелше 
(орган) и Яниса Пориетиса (тромбон). Вход 
– свободный. 

В 17:00 на площади около Вентспилсской 
городской думы состоится открытие 
стелы памяти кавалеров Военного орде-
на Лачплесиса, а также торжественный 
прием молодых земессаргов в 46-й пехот-
ный батальон Земессардзе.

В 17:30 – факельное шествие от 
Вентспилсской городской думы до Лесного 
кладбища. Участвуют подразделения 
земессаргов, пограничников, яунсаргов и 
остальные желающие.

В 18:00 – минута молчания у Белого 
креста на Лесном кладбище, участвует 
ансамбль духовых инструментов «Ventspils 
Brass».

В 19:00 в саду Ренькя в память о воинах 
– создание латышского народного орна-
мента «Знак солнца» («Saules zīme») вме-
сте с фольклорной группой «Laipa», каж-
дый сможет поучаствовать, необходимо 
принести с собой свечки.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ
В Ужаве 11 ноября в 15:00 возле зда-

ния Управления Ужавской волости состо-
ится открытие новых флагштоков и под-
нятие флагов. Затем будут зажжены свечи 
возле памятника «Черное солнце» («Melnā 
saule»). Вместе с женским вокальным 
ансамблем «Saiva» можно будет спеть 
песни, посвященные Отчизне. Будет пред-
ложен теплый чай. К участию приглаша-
ются все желающие, с собой необходимо 
взять свечи.

В Попеской волости 11 ноября в 
17:00 состоится факельное шествие. 
Сбор – возле Попеской основной школы. 
Памятное богослужение – в Попеской 
церкви. После шествия в доме культуры 
состоится посвященный столетию Латвии 
концерт «Лачплесис в народной песне». 
Участвуют: вентспилсский хор «Кайва», 
участники вокальной студии «Кипари» 
Вентспилсского дома творчества, участ-
ники вокальной студии «Сапню берни» 
(«Sapņu bērni») Вентспилсского дома 
Латышского общества.  

В Латвии было целых три правительства – 
Стучка в Риге, Ниедра – в Лиепае и Карлис 
Улманис на борту «Саратова». Однако и в 
таких невероятно тяжелых и неблагоприят-
ных условиях временному правительству 
удалось добиться поддержки из-за рубежа 
– немецкие силы и латышские части нача-
ли атаку в Курземе, а 22 мая 1919 года была 
занята Рига. Латвийское временное прави-
тельство могло вернуться в столицу. 

КРОВАВАЯ АВАНТЮРА БЕРМОНДТА 
Тем временем в июне 1919 на истори-

ческой сцене появился еще один персо-
наж Освободительных боев – Павел 
Бермондт-Авалов. Командующий Западной 
Добровольческой армией с несколькими 
тысячами наемников были на пути в Россию, 
чтобы бить там большевиков. Однако в 
Латвии его планы изменились – вместе с 
немецкими силами под командованием фон 
дер Гольца, которые все еще контролирова-
ли Курземе, его целью было свергнуть пра-
вительства Латвии и Эстонии. 

Бермонтовцы имели большое преимуще-
ство перед противником, однако у латыш-
ских бойцов было нечто большее: реши-
мость любой ценой защитить свою землю, 
и им это удалось. Вентспилс бермонтов-
ские банды так и не заняли, наш город 
в боях у Варве и Стенде отстояла рота 
7-го Сигулдского полка. В 1989 году члены 
Вентспилсского клуба по защите окружаю-
щей среды установили им памятный знак с 
надписью: «Латвийский воин». 

Атака на Ригу началась 8 октября 1919 
года. Перевес был огромный – против 50 000 
войска врага у Латвийской армии было всего 
544 офицера и 10 662 солдата. Бермонтовцы 
быстро дошли до левого берега Даугавы, 
а это была уже реальная угроза для Риги. 
Однако среди жителей царил огромный 
патриотизм – организовывалось пополне-
ние, и в траншеи на берегу Даугавы отправ-
лялись как студенты, так и совсем юные 
воины, только со школьной скамьи. Из воен-
ных запаса и добровольцев начали форми-
ровать новые роты. До вечера 8 октября в 
Риге было сформировано семь рот из при-
близительно 700 человек, а на следующий 
день – еще пять. Всего в октябре ряды вои-
нов пополнили 8000 мужчин. 

Добровольцами в армию отправлялись 
самые разные люди – среди них были члены 
Народного совета, Рижской городской думы, 
работники различных ведомств, департамен-
та безопасности, преподаватели и школь-

Латвия отмечает День Лачплесиса Мероприятия, 
посвященные Дню 
Лачплесиса, в Вентспилсе 
и Вентспилсском крае

В редакции „Ventspilnieks.lv” слышали о том, что торжества в честь столетия Латвии 
будут в нашем городе очень скромными, а салюта или фейерверков вообще не будет. 
Почему так?  Почему Вентспилс, который прославился своими яркими и дорогими 
салютами, вдруг (и именно в сотый день рождения нашего государства) решил обой-
тись без огненных шаров в небе? 

Говорят, что…

Говорят, что в коридорах высшей власти 
циркулирует информация, что 18 ноября 
1918 года в Вентспилсе о провозглашении 
независимости Латвии не было ни малей-
шего представления, что здесь по-прежне-
му у власти были немецкие оккупанты, от 
которых Вентспилс был освобождён толь-
ко 19 февраля 1919 года (за точность даты 
редакция „Ventspilnieks.lv” не отвечает, про-

сто – так говорят!). 
Однако это ни в коей мере не может быть 

правдой, так как даже среднестатистическо-
му старшекласснику известно, что уже 11 
ноября 1918 года Германия подписала согла-
шение о прекращении военных действий – 
Компьенское перемирие 1918 года.  Таким 
образом 18 ноября 1918 года, хотя немец-
кие войска еще и находились на территории 

Латвии (не только в Вентспилсе, но и в Риге, 
и в других городах), Германия войну уже про-
играла и на местные события существенно 
повлиять не могла. К тому же о провозглаше-
нии Латвии в Вентспилсе стало известно уже 
в тот же самый вечер – после полученной 
телеграммы, которая была отправлены всем 
самоуправлениям городов Латвии.  

Также никак не может соответствовать 
истине вроде как имеющийся замысел – 
отметить освобождение Вентспилса 19 фев-
раля следующего года, когда с этого момен-
та, и снова – вроде как, исполнится 100 лет, 
и в рамках этих торжеств открыть грандиоз-
ный концертный зал со всей Музыкальной 
школой.  Так как даже краткий и поверхност-

ный взгляд на историю нашего города, 
например, в газетах того времени, говорит 
о том, что 19 февраля 1919 года Вентспилс 
находился под властью красного (боль-
шевистского) террора.   А именно, силы 
большевиков вошли в город 30 января, 
арестовывали и обстреливали не только 
немецких солдат и офицеров, но граждан-
ское население города, и это продолжа-
лось вплоть до 24 февраля, когда красных 
прогнали подразделения немецких войск. 
Переговоры о перемирии продолжались до 
28 июня 1919 года (Версальский мирный 
договор), а 25 июля 1919 года в Вентспилс 
на английском военном корабле прибыла 
часть Латвийской национальной армии. 

ники. Еще 22 сентября 1919 года Женский 
корпус помощи организовал пункты питания 
для военных, они также ухаживали за ране-
ными в госпиталях, чинили военным одежду 
и участвовали в организации похорон пав-
ших. В начале ноября был основан «Золотой 
фонд», которым руководила писательница 
Иванде Кайя. Фонд действовал полгода, а 
после его закрытия все собранные золо-
тые и серебряные предметы, а также день-
ги – 400 000 рублей – были переданы Банку 
Латвии. 

ОСНОВАНИЕ ВОЕННОГО 
ОРДЕНА ЛАЧПЛЕСИСА 

Бои за Ригу были очень ожесточенны-
ми. Поворотным пунктом стало 3 ноября, 
когда под прикрытием артиллерийского огня 
с военных судов союзников Латвийская 
армия пошла в атаку в районе Даугавгрива 
– Болдерая. Отдельные подразделения 
форсировали Даугаву в районе Закюсала и 
острова Доле, вынудив бермонтовцев отсту-
пить от укрепленных позиций в Пардаугаве. 
Ранним утром 11 ноября враг был выбит 
из Пардаугавы. Рига была освобождена. 
Начали звонить в рижских церквах, счастли-
вые люди собирались на улицах, в этот день 
и был основан Военный орден Лачплесиса 
– первая и высшая военная награда в 
Латвийской Республике. 11 ноября 1920 года 
Военный орден Лачплесиса был присвоен 
впервые, с этого момента 11 ноября стало 
праздничным днем. 

19 октября 1929 года военный министр 
указом N 26 провозгласил: «Считать 11 ноя-
бря с. г. вместе с праздником Лачплесиса 
праздником в честь десятилетия суще-
ствования нашей армии». С этого момен-
та День Лачплесиса стал днем памяти 
не только в честь выдающихся участни-
ков Освободительных боев, но и в честь 
всей Латвийской армии. В конце тридцатых 
годов прошлого века в этот праздник стали 
чествовать и воинов, которые подорвали 
в войнах свое здоровье. Последний парад 
в День Лачплесиса в Первой Латвийской 
Республике состоялся 11 ноября 1939 года. 

В годы оккупации праздновать День 
Лачплесиса не дозволялось, и в Латвийской 
ССР впервые праздник начали отмечать во 
время Атмоды в 1988 году. 10 ноября 1989 
года Верховный Совет постановил считать 
11 ноября днем памяти Лачплесиса, или 
Днем памяти героев, а 3 октября 1990 года 
был принят закон «О праздничных, памят-
ных и отмечаемых датах», в котором 11 ноя-
бря был установлен день памяти воинов, 
павших в войне за освобождение Латвии. 



Серебро на расстоянии 
вытянутой руки 
Футболисты ФK «Вентспилс» в реша-
ющей игре чемпионата Латвии в борь-
бе за серебряные медали в гостях со 
счетом 2:1 обыграли RFS. Голы заби-
ли Амансиу Фортеш и Тосин Айегун. 
Перед последним туром, в котором 
ФK «Вентспилс» примет «Metta/LU», 
у вентспилчан преимущество в два 
очка над RFS и перспектива заво-
евать серебряные награды, однако 
нужно обязательно победить. RFS 
сыграет с ФK «Лиепая/Mogo».

У Кайминьша – четыре 
передачи, «Вента–2002» 
вновь побеждает 
Убедительную победу в игре Лиги раз-
вития юниорского хоккея отпраздно-
вал вентспилсский ХК «Вента–2002», 
который на этот раз на своей площад-
ке со счетом 5:2 обыграл валмиер-
ский хоккейный клуб и прервал серию 
из двух поражений. Две шайбы забил 
Райво Фрейденфелдс, а четыре пере-
дачи на счету Элвиса Кайминьша. 
Следующую игру вентспилчане, зани-
мающие 2-е место, проведут 11 ноя-
бря у себя дома с «Пардаугавой». 

Убедительная победа 
над студентами 
Еще одну убедительную победу в игре 
турнира латвийско-эстонской баскет-
больной лиги «Olybet» отпраздновал 
БK «Вентспилс», который у себя дома 
со счетом 78:60 обыграл Латвийский 
университет. В рядах вентспилчан 15 
очков на счету Арона Джонсона, по 
11 очков у Лауриса Блауса и Энтони 
Бина. Вентспилсский клуб в этом 
сезоне выиграл в семи играх из вось-
ми и занимает второе место в сумме. 

Новая звезда 
в BMX фристайл 
Талантливый вентспилсский спор-
тсмен (BMX фристайл) Эрнестс 
Зеболдс завоевал 12-е место в завер-
шающем туре Кубка мира в Китае. 
В квалификационном полуфинале он 
шокировал конкурентов вторым луч-
шим результатом. Это самый высокий 
результат среди латвийских спортсме-
нов в данной дисциплине на Кубке 
мира. Этот вид спорта включен в про-
грамму Олимпийских игр 2020 года, 
на участие в которых будет претендо-
вать и Э. Зеболдс. 

Еще один талант 
в ФK «Вентспилс» 
ФK «Вентспилс» заключил договор с 
еще одним талантливым вентспилча-
нином, защитником FKV «Академия» 
и сборной Латвии U-19 Артуром 
Летчиковым, который стал очеред-
ным молодым талантом в составе 
большой команды. 18-летний футбо-
лист в этом сезоне играл в дублер-
ском составе ФK «Вентспилс». 

КОРОТКО О СПОРТЕ
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для экспорта латвийского транспортного 
коридора. Чиновники белорусам не ответи-
ли. Однако предприятие «Беларуськалий» 
не сдалось – в переписке с латвийскими 
ответственными институциями белорусы 
подчеркнули, что «Калия паркс» стратеги-
чески важно для экспорта, к тому же, пред-
приятие ни на цент не повысило стоимость 
своих услуг. Последовала очередная перепи-
ска белорусов с Латвийской железной доро-
гой и Министерством сообщения, безуспеш-
ные поиски компромисса и окончательный 
удар – тарифная ставка 7,11 eвро за тонну, 
несмотря на то, что всего за несколько дней 
до этого обвиняемый во взяточничестве 
Угис Магонис с генеральным директором 
«Беларуськалий» А. Башуром договорились 
об очередной компромиссной ставке – 6,16 
eвро за тонну. 

Весной того же года последовала послед-
няя попытка спасти ситуацию – железно-
дорожный перевозчик AО «Балтияс экспре-
сис» и AО «Калия паркс» обратились про-
тив повышения тарифов в суд в надежде, 
что он предпишет Регулятору общественных 
услуг оставить железнодорожный тариф на 
уровне 2008 года. Однако Фемида осталась 
слепа и глуха. Ситуацию того периода наибо-
лее метко характеризует комментарий неко-
его читателя: «Из-за одного властолюбиво-
го человека похоронен весь бизнес. Стало 
не по себе, когда приехали в Клайпеду, весь 
вентспилсский бизнес – там, а у нас одиноко 
стоят и пустуют портальные краны. Герхардс 
срочно должен добиться того, чтобы не 
лишиться последних грузов». 

Однако ни министр сообщения Айнарс 
Шлесерс, ни его преемник Каспарс Герхардс 
не реагировали. Последний лишь указал, 
что министерство не имеет права вмеши-
ваться в тарифную политику «ЛДз Карго». 
Столкнувшись с повторным нарушени-
ем договоренности, белорусы решили груз 

калия вместо Вентспилса направить в 
Клайпеду. 

Почему такая странная политика со сто-
роны государственных институций Латвии? 
Кто виноват в сознательном разрушении 
транзитной отрасли? Глупость, амбиции, 
абсолютное непонимание ситуации или что-
то еще? Верным, скорее всего, является 
последний вариант. 

ОТГОЛОСКИ ТРАНЗИТНЫХ ВОЙН
Еще в 2008 году в передаче TV3 «Nekā 

personīga» рассказывалось о некоем пись-
ме, которое предполагалось лишь для вну-
треннего пользования, из переписки между 
министерствами иностранных дел и эконо-
мики Беларуси. В нем речь шла о том, поче-
му у белорусов в Латвии не идут дела с тран-
зитом калийной соли. Заместитель мини-
стра экономики Беларуси Воронецкий писал: 
«Все крупные латвийские предприниматели, 
с которыми мы встречались, подтверждают 
связь между бывшим премьер-министром 
Латвии А. Шкеле, министром сообщения А. 
Шлесерсом и A. Лембергсом. Эта группа во 
многом определяет политику правительства, 
особенно в сфере экономики, так как у каж-
дого из упомянутых политиков имеются свои 
амбициозные планы в бизнесе, и они стара-
ются на государственном уровне добиться 
благоприятных решений». Дальше делается 
вывод о том, что перевалка калийной соли 
через Вентспилсский порт находится под 
угрозой из-за распрей между вентспилсски-
ми предпринимателями. 

Прибыль от перевалки калийной соли 
до 2008 года доставалась посреднической 
фирме «LSF Trans». Ее материнской компа-
нией была фирма – «LSF holdings», в кото-
рой 50% долей капитала принадлежало Лиге 
и Анри Лембергсам, и 50% – предпринима-
телю Олегу Степанову. С обострением кон-
фликта между Лембергсом и Степановым 
каждая из сторон старалась получить наи-
более выгодные условия для себя. В связи 

с этим было множество различных пери-
петий, но точку в вопросе о грузах калия 
через Вентспилс поставило сказанное назна-
ченным Лембергсом руководителем «LSF 
Trans» Эдгаром Янсонсом в письме белору-
сам: любые отправленные ими в Вентспилс 
грузы могут быть арестованы. Ответ на 
вопрос о причинах столь нелогичных дей-
ствий в известной мере дает уже упомянутая 
переписка белорусских министров, в кото-
рой, помимо прочего, сказано: «Лембергс 
не планирует предпринимать активных дей-
ствий, чтобы сохранить транзит калийной 
соли, так как эта часть бизнеса намного 
меньше, чем другие терминалы, которые 
обеспечивают перевалку нефтепродуктов и 
которые контролирует это лицо». 

В свою очередь, A. Лембергс в 2009 
году на пресс-конференции заявил, что в 
сокращении грузов калийной соли через 
Вентспилсский порт виноваты необосно-
ванные требования в отношении тарифов, 
которые Латвийской железной дороге якобы 
предъявил «Калия паркс»! В контексте 
непрерывного повышения тарифов и «кид-
ков» белорусов сказанное А. Лембергсом 
кажется просто шокирующим. «Как прези-
дент Латвийской ассоциации транзитного 
бизнеса я знаю, что тариф, который сейчас 
предлагает «Латвияс Дзелзцельш» – с боль-
шой скидкой – на 20% ниже, чем в направ-
лении Риги. Нет никаких оснований для 
того, чтобы тариф был вполовину ниже». 
И еще одно высказывание А. Лембергса 
на пресс-конференции 2009 года: «Искать 
какую-либо связь между неприятностями у 
«Калия паркс» и мной, конечно, абсолют-
но не к месту, так как наилучшие результа-
ты в работе терминала были тогда, когда с 
клиентами работала компания «LSF Trans», 
в которой в тот период я был одним из 
совладельцев. С тех пор, как этими вопро-
сами стал заниматься Степанов, результа-
ты очевидны. Такая непродуманная тариф-
ная политика очень стимулирует рост кон-

Как из Вентспилса выдворили белорусские грузы

курентов в Клайпеде, в результате чего там 
создан терминал, альтернативный «Калия 
паркс». Фактически «Калия паркс» вернуть 
те позиции, какие у него были, больше не 
удастся». 

Видимо, сегодняшние события, в том 
числе, и попытка судебным путем экс-
проприировать собственность АО «Калия 
паркс», не что иное, как отголоски собы-
тий более чем десятилетней давности… По 
сути, ничего не изменилось и сегодня – вме-
сто того, чтобы стимулировать и помогать 
находящемуся на своей территории терми-
налу, как это происходит в западном мире, 
Управление Вентспилсского Свободного 
порта всеми силами старается препятство-
вать и дискредитировать «Калия паркс» на 
международном уровне. Кому это выгодно, 
можно только догадываться. Здесь можно 
наблюдать откровенное лоббирование чьих-
то бизнес-интересов со стороны Управления 
Свободного порта, так как перевалочный 
бизнес не является основной целью УСП. 

То, с какими эмоциями стартовала на чемпионате мира спортивная гордость Вентспилса 
– тяжелоатлетка Ребека Коха, трудно описать. Каждый ее выход эмоционально пережи-
вали даже самые сдержанные болельщики. А в финале огромная радость спортсменки 
после последнего подхода еще надолго останется в памяти как у самой тяжелоатлетки, 
так и у вентспилчан и любого фаната во всем мире. И таковых у Ребеки огромное коли-
чество на всех континентах планеты. 

Еще рекорд, еще медаль, 
еще шаг вперед

На чемпионате мира среди 
взрослых, проходившем 
в столице Туркменистана 
Ашхабаде, Ребека стар-
товала уже в четвертый 

раз. В прошлом году вентспилчанка вышла на 
старт уже титулованной, с богатым опытом, к 
тому же, ранее на Олимпийских играх в Рио-
де-Жанейро она сенсационно заняла четвер-
тое место. В конце прошлого года в Анахайме 
(США) спортсменка прекрасно выступила и 
завоевала бронзовую медаль. 

В этом году изменены весовые категории, 
поэтому Ребеке пришлось стартовать не в 
категории «до 58 кг», а «до 59 кг». В Ашхабад 
Ребека прибыла в приподнятом настрое-
нии, так как в этом году она стала двукрат-
ной чемпионкой мира среди юниоров, а 
этой осенью она уже четвертый год подряд, 
и в последний раз в юношеском возрасте, 
стала чемпионкой мира среди юниоров. В 
первой половине года она успешно защити-
ла титул чемпионки Европы в конкуренции 
среди взрослых. 

20-летняя спортсменка уверенно начала 
состязания, подняв в толчке 98-килограм-
мовую штангу. В следующем подходе с тру-
дом, но удалось поднять 102 кг. Правда, эту 
попытку позднее спортсменке не засчитали. 
В последней попытке вентспилчанка заяви-
ла 103 кг и сумела поднять их, после чего 
выразила неподдельную радость. К тому же, 
этот результат стал новым личным рекор-
дом Ребеки, спортсменка на два килограмма 
улучшила свое прежнее достижение, это и 
принесло ей малую бронзовую награду. 

После состязаний в рывке Ребеку от бли-
жайших лидеров отделяли один и два кило-

грамма. В толчке Р. Коха начала со 117 кг, 
которые подняла с легкостью, затем без осо-
бых усилий справилась и со 121-килограм-
мовой штангой. В третьем подходе удалось 
поднять 124 кг, установив новый личный 
рекорд как в упражнении, так и в сумме, кото-
рая составила 227 кг.

После соревнований Р. Коха признала, что 
в рывке она неожиданно допустила техниче-
скую ошибку, что не позволило достичь еще 
более высокого результата. В свою очередь, 
позднее в толчке ей удалось взять вес без-
упречно. «Я старалась все сделать, вроде 
бы взяла, но была техническая погреш-
ность. Потом мы с тренером обсудили это, я 
собралась и в третьем подходе выложилась 
как следует. Если бы эта (вторая. – Прим. 
ред.) попытка была засчитана, в третьей я 
подняла бы больше, потому что тогда было 
бы больше уверенности, все же в этот раз 
мы не хотели слишком рисковать, – цити-
рует сказанное спортсменкой после старта 
«Sportacentrs.com». – В толчке все было как 
надо – все сделала, я рада, что установила 
личный рекорд и рекорд мира среди юнио-
ров. Я очень рада!» 

На Летние Олимпийские игры в 2020 году 
в Токио автоматически квалифицируются 
восемь лучших спортсменов в каждой весо-
вой категории. У вентспилчанки прекрас-
ные шансы быть среди этих восьми лучших. 
«Было сложно, ведь ты в стране одна, и нет 
команды. Теперь я сама своим результатом 
борюсь за место. Это большой плюс». Этому 
может порадоваться и Артурс Плесниекс, 
который на предыдущих двух чемпиона-
тах мира завоевал бронзовую и серебря-
ную медали. На этом чемпионате он старту-

ет еще после одной серьезной травмы (его 
старт состоялся после того, как новый номер 
газеты уже был на пути к своему читателю. 
– Прим. ред.) – и он также с уверенностью 
может надеяться на место в восьмерке.

Вся карьера еще впереди у молодого 
таланта, 19-летнего Ритварса Сухарева, но 
и он является реальным кандидатом на 
путевку на свои первые Олимпийские игры. 
Р. Сухаревс достойно стартовал на чемпио-
нате мира в весовой категории до 81 кг, заво-
евав 11-е место в общем зачете. Р. Сухаревс 
начал в рывке со 153 кг, однако во втором 
подходе не смог взять 156 кг. Затем он под-
нял 159-килограммовую штангу, что стало 
новым мировым рекордом среди юниоров. 
В толчке с первой попытки поднять 184 кг не 
удалось. Затем спортсмену покорились 185 
кг. В завершение был заявлен 191 кг, его уда-
лось взять на плечи, но поднять над головой 
сил уже не было. В сумме – 344 кг. Если бы Р. 
Сухареву удалось поднять и 191 кг, в сумме 
он занял бы даже 7-ю позицию. В этом году 
вентспилчанин стал чемпионом мира среди 
юниоров, на чемпионате Европы среди юни-
оров завоевал серебряную медаль, а на чем-
пионате Европы среди взрослых занял чет-
вертое место. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

В это воскресенье во всей стране начинается Неделя патрио-
тов – одновременно с памятными мероприятиями в честь Дня 
Лачплесиса будет дан «официальный старт» самым важным 
мероприятиям 100-летия государства.  Тем, которые случайно или 
неслучайно «выпадают» на этот промежуток времени между Днём 
Лачплесиса и днём рождения государства – 18 ноября.  Иными 
словами, мы дождались Столетия Латвии со всеми праздничны-
ми мероприятиями и, хочется верить, с действительно празднич-
ным настроением…  

Очень тихая Неделя патриотов
стились различные концерты в честь Столетия. Маленькими буквами в 
одном предложении.  

Но, возможно, домашняя страница города – неподходящее место, 
где узнать о важных для всей Латвии событиях – мероприятиях Недели 
патриотов 100-летия Латвии? Посмотрим, как обстоят дела на офици-
альных домашних страницах других самоуправлений. На домашней 
странице Цесисского края на самом верху размещена праздничная 
программа Недели патриотов, на домашней странице Лиелвардского 
края праздничная программа размещена как главная новость, и, конеч-
но, её можно закачать как отдельный документ, на домашней странице 
Риги все главные новости связаны только с праздничными мероприя-
тиями, еще на других домашних страницах мероприятия Недели патри-
отов выделены как вместе, так и в отдельности. В свою очередь сами 
домашние страницы украшены и расцвечены в праздничные цвета. 
Конечно, конечно, 100-летие Латвии, памятные мероприятия в честь 
Дня Лачплесиса и другая подобная “ерунда” и близко не стоят, напри-
мер, с праздником города Вентспилса.  Ну что такое Столетие против 
грандиозного салюта праздника города на берегу Венты? Ничего. Что 
такое какой-то там День Лачплесиса против продления линии узкоко-
лейной трассы «Мазбанитиса» в музее под открытым небом? Ничего. 
И как ещё “отцы» города могли бы хлопнуть себя по плечу в Столетие 
государства, в этом плане выделяя «добрые дела», сделанные имен-
но в Вентспилсе? Никак. В то же время все центральные масс-медиа 
наполнены праздничными программами, так зачем же их ещё и дубли-
ровать в Вентспилсе?  

Но, может быть, в других краях и городах просто никто ничего не 
понимает.  Например, что праздник, в конце концов, – это дело лич-
ное, куда всесильным города просто нечего вмешиваться. Пусть вент-
спилчане отмечают дома, пусть накрывают столы и зажигают свечи в 
окнах квартир, а для обеспечения чувства праздника пусть включают 
Латвийское телевидение – они ведь наверняка позаботятся о создании 
праздничного настроения, демонстрируя какой-нибудь старый хороший 
латышский фильм или концерт популярных исполнителей. Так ведь 
лучше, не так ли?  Ну а если уж совсем дома не сидится, тогда, конеч-
но, некоторые праздничные мероприятия есть и в нашем городе. И о 
них (если хорошо и прилежно искать) информацию можно найти и на 
веб-сайте города в Интернете. Так как, нельзя отрицать, не факт, что 
совсем уж найти нельзя…  

Потому что не хочется верить, что такое отношение к самым боль-
шим праздникам Латвии является официальной позицией властей 
города. Очень не хочется верить… Ведь должна же быть какая-то дру-
гая логичная причина.  

Искренне ваша – Ventspilnieks.lv

Девочка-тюлень доставлена 
в Швецию 
Спасённый этой весной на вентспилсском 
пляже детёныш тюленя из Рижского зоо-
парка доставлен в Скансенский зоопарк в 
Стокгольме. Вместе с малышкой-тюленем в 
Швецию отправились и сделанные воспитан-
никами детского сада «Варавиксне» рисунки 
и их добрые пожелания. 

Баскетболистки против оленя 
Автобус, который вёз домой с соревнова-
ний вентспилсскую баскетбольную команду 
девочек и тренеров, столкнулся с оленем.  
Пострадавших в происшествии нет.  

Подписан договор о сотрудничестве

Ректоры Вентспилсской высшей школы и 
Латвийского университета подписали дого-
вор о сотрудничестве. Оба высших учебных 
заведения будут сотрудничать в области 
образования, обучения, научной деятельно-
сти, инноваций, международного сотрудни-
чества, спорта и культуры.  

Акция завершилась 
Во время акции по сбору крупногабаритных 
отходов «Сдай ближе к дому» собраны 420 
метров кубических отходов. 

Укрыты на зиму цветочные 
скульптуры 
Девять городских цветочных скульптур под-
готовлены к зиме. Цветы на них сменили 
декоративные материалы.  

Предложил сотню 
Один выпивший автоводитель предложил 
дорожному полицейскому 100 евро, чтобы 
тот не оформлял протокол об администра-
тивном правонарушении. Вместо этого начат 
криминальный процесс.  

Десятый симпозиум 
В Доме ремёсел одновременно с открытием 
выставки завершился уже десятый симпози-
ум керамики малых форм «Навигация».

Прекращён криминальный процесс 
В результате экспертизы сотрудники 
Государственной полиции выяснили, что кон-
фискованная в саду замка Ливонского орде-
на конопля содержит минимальное количе-
ство наркотических веществ. После выясне-
ние всех обстоятельств криминальный про-
цесс прекращён.  

Гостил американский дипломат 
В течение двух дней в городе гостил заме-
ститель посла посольства США в Латвии Пол 
Политис.  Он посетил Ирбенский локатор, а 
также управление Вентспилсского свобод-
ного порта, замок Ливонского ордена и дру-
гие места.  

Перевернулся и сбежал 
В конце улицы Васарницу рано утром найде-
на перевернувшаяся на капот автомашина. 
Её водитель с места происшествия сбежал, 
но сотрудники полиции его нашли.  

Покрывало рассказов для Латвии 
В Вентспилсской главной библиотеке можно 
осмотреть крупноформатное текстильно-мо-
заичное покрывало, которое из более тыся-
чи квадратов небольшого размере создали 
живущие за пределами Латвии латыши. 
   Предоставлены 90 тысяч евро 
Чтобы Вентспилсский аэропорт мог обслужи-
вать вертолёты армии и пограничной охраны 
в чрезвычайных ситуациях, правительство 
предоставило ему 90 тысяч евро.  

И каждому жителю в нашей стороне очень хотелось 
бы знать, что делать в праздники? Как праздновать? 
Куда отправиться, чтобы праздник был по-настояще-
му радостным? И в этом смысле, безусловно, самым 
важным путеводителем должна была бы быть домаш-

няя страница города – ventspils.lv. Открываем домашнюю страницу 
ровно за четыре дня до начала Недели патриотов. И узнаём мно-
жество различных и очень важных вещей. Самая главная новость 
– Вентспилс получил титул самого дружественного инвестициям 
большого города. Важное событие, нечего сказать (правда, резуль-
татов разных иных подобных опросов, где Вентспилс упал далеко и 
глубоко, на домашней странице города не найти). Ещё на главной 
веб-странице узнаём, что вентспилчан призвали сообщать о запа-
хах. Конечно, это важно.  В бегущей строке среди новостей о том, 
что Лембергс вручил награды спортсменам, что господин Лембергс 
записал видеоролики на различные темы, а также о том, что вент-
спилчан просят записываться для участия в различных  рожде-
ственских мероприятиях, проскальзывает и новость о том, что в 
Вентспилсе всё же будут мероприятия в честь Дня Лачплесиса, а 
также прозвучит концерт в честь государственного праздника, но 
затем новости медленно и незаметно соскальзывают с главной 
страницы, уступая место сделанному господином Лембергсом. 

Хорошо, главная страница, возможно, с точки зрения создателей 
домашней страницы ventspils.lv, не является подходящим местом для 
таких незначительных событий, как 100-летие государства. Может 
быть, информацию можно найти в рубрике «Праздник в Вентспилсе»?  
Открываем. И, во-первых, узнаём удивительную новость: 11 ноября 
– День Лачплесиса. Без комментариев. Кто бы подумал, не так ли? 
Дальше, следуя за календарём ноябрьских праздников в нашем горо-
де, узнаём, что на 17 ноября запланирован чемпионат по тхэквондо.  И, 
наконец, - еще между тхэквондо и Курземскими чтениями прозы разме-

ощущение домашнего очага, возможность 
полноценно расти и развиваться. Р. Вейонис 
во время торжества в Рижском замке под-
черкнул: «Ольга и Эндийс Апсисы и Маргита 
Грулле не только открыли двери своего дома 
и сердца для наших детей, но и побуди-
ли делать этой другие семьи, мотивируя, 
заинтересовывая, консультируя и оказывая 
необходимую поддержку приемным семьям. 
А Андрия Лыкова является примером того, 
как, добросовестно выполняя свои обязан-

Президент Латвии с супругой чествуют 
три вентспилсские приемные семьи 
 Окончание. Начало на 1 стр. ности, один человек может изменить жизнь 

детей, живущих в детском доме, и систему в 
целом. Спасибо каждой латвийской прием-
ной семье, каждому усыновителю и опекуну 
за ваш вклад, позволяя как можно большему 
числу наших детей расти в семьях!» 

Обобщенные данные Государственной 
инспекции по защите прав детей и 
Министерства благосостояния свидетель-
ствуют, что в первой половине этого года в 
центрах по уходу за детьми было 924 несо-
вершеннолетних, 17 из которых нет и трех 
лет. Однако есть и позитивные изменения – 

число детей, проживающих в таких центрах, 
по сравнению с соответствующим периодом 
прошлого года, сократилось на 113 человек. 

Если в 2015 году в Латвии было 585 прием-
ных семей, то годом позже их число сократи-
лось до 575, однако затем оно стало заметно 
расти. Разработанная государством концеп-
ция поддержки побудила многие семьи заду-
маться о том, чтобы стать приемными. В про-
шлом году число приемных семей достигло 
шестисот, а в конце июля этого года их число 
возросло до 633, всего в них воспитываются 
1287 детей, и их число продолжает расти. 

Вентспилсский Свободный порт принял новый прейскурант на вхождение судов и различные услуги в Вентспилсском порту, по 
отдельным позициям рост цены составил до 50%. Новые правила вступят в силу уже с 1 января следующего года. Начиная с ново-
го года, в Вентспилсском Свободном порту вырастет цена за вхождение судов в порт и за работу по пришвартовке, в соответствии с 
брутто-тоннажем судна, нужно будет платить на 50% больше, чем сейчас. Об этом говорится в опубликованном в официальном изда-
нии «Латвияс Вестнесис» заявлении Управления Вентспилсского Свободного порта об изменениях в оплате. 

Вентспилсский Свободный порт закручивает гайки: за вхождение в порт 
и пришвартовку впредь судам придется платить значительно больше 

С огласно опубликованным 
Управлением Свободного порта 
изменениям в документах, сто-
имость с учетом тоннажа судов 
подсчитывается отдельно за 

каждое вхождение судна в порт и выход из 
него согласно ставкам. В соответствии с 
новыми правилами, к сухогрузным судам с 
брутто-тоннажем до 10 тыс. тонн и контей-
нерным судам, грузовым судам с «ro-ro» и 
«ro-pax» грузами (грузовые пассажирские 
суда с горизонтальной погрузкой-выгруз-
кой), которые осуществляют грузовые опе-
рации в порту, независимо от их брутто-тон-
нажа, за исключением судов, на которые 
грузятся сыпучие минеральные удобрения, 
впредь будет применяться ставка 0,83 евро 
за каждую погруженную/выгруженную метри-
ческую тонну. Это на шесть центов за тонну 
больше, чем до сих пор. Сухогрузным судам 
с брутто-тоннажем 10 тыс. тонн и больше, 
за исключением контейнерных судов, судов 
«ro-ro» и «ro-pax», а также всем судам, на 
которые грузятся сыпучие минеральные удо-

брения, впредь за одну тонну придется пла-
тить 0,32 евро, или на два цента больше. 
Повысятся расценки и для танкеров – неза-
висимо от брутто-тоннажа за одну тонну 
нужно будет платить 0,38 евро вместо преж-
них 0,35 евро. 

Стоимость канала Вентспилсского порта 
также станет выше. Она будет рассчитывать-
ся отдельно за каждое вхождение судна в 
порт и выход из него. Новые правила предпо-
лагают, что сухогрузным судам с брутто-тон-
нажем 10 тыс. тонн и больше, за исключе-
нием контейнерных судов, судов «ro-ro» и 
«ro-pax», а также всем судам, на которые 
грузятся сыпучие минеральные удобрения, 
вместо 0,21 евро придется платить 0,23 
eвро, а танкерам, независимо от брутто-тон-
нажа, – 0,24 евро вместо прежних 0,22 евро 
за тонну. 

Но на этом рост цен не заканчивается. 
Будет повышена и стоимость услуг лоцма-
нов, и она будет на один цент выше, чем до 
сих пор, –0,11 евро за тонну. 

Наиболее значительно повысится стои-

мость выполнения работ по пришвартовке, 
в среднем она будет на 50% выше, чем до 
сих пор. До сих пор за судно с брутто-тон-
нажем до 500 тонн нужно было платить 55 
eвро, а с 1 января следующего года стои-
мость вырастет до 83 eвро. Судам с брут-
то-тоннажем до 2 тыс. тонн за операцию в 
порту придется платить на 34 eвро боль-
ше – 101 eвро, до 4 тыс. тонн – 119 eвро, и 
это на 40 евро дороже, чем прежде, в свою 
очередь, за судно с тоннажем до 6 тыс. 
тонн – 146 eвро вместо прежних 97 eвро, 
или на 49 eвро больше. Эта разница в цене 
между прежним тарифом и новым растет – 
чем больше судно, тем больше рост цены. 
Например, судно с брутто-тоннажем от 30 
до 40 тыс. тонн вместо прежних 182 eвро 
должно будет платить 273 eвро, а если 
корабль тяжелее 50 тыс. тонн, то цена воз-
растет на 137 eвро и с 273 eвро вырастет 
до 410 eвро.

Свободный порт, однако, не поясняет, по 
каким причинам было необходимо сделать 
этот шаг. 



№. 43 (86)  9 ноября 2018 года Актуально  /  3

Как и ожидалось, прежний министр финансов Дана Рейзниеце-Озола незадолго до первого заседания 13-го Сейма 
уже написала официальное заявление о выходе из руководимой обвиняемым в тяжелых преступлениях Айваром 
Лембергсом политической партии “Латвии и Вентспилсу». Уже в ближайшее время Д. Рейзниеце-Озола станет чле-
ном Латвийского крестьянского союза. Правда, членство в Союзе зелёных и крестьян меняется только формально – 
перейдя из одной входящей в союз партии в другую. Однако важный нюанс заключается именно в том, что верный 
Вентспилсу представитель вдруг покидает лагерь всевидящего Лембергса. 

«Известная истина: то, что человек видит изо дня в день, из года в год, он 
на самом деле больше не видит… Все привычно, известно, обыкновен-
но, как прекрасное, важное, так и некрасивое, избитое. Однако в какой-то 
момент вдруг удается увидеть в ином свете и ракурсе то, мимо чего до сих 
пор приходилось лишь равнодушно проходить». Эти слова включены во 
вступление к книге Лаймдоты Селе об истории улицы Кулдигас «Es iet no 
Gāliņciem uz pilset!» («Я иду из Галиньциемса в город!») и лучше всего отра-
жают ее содержание – рассказ об истории улицы Кулдигас на протяжении 
ста лет, зафиксированный в фотографиях. 

Рейзниеце покидает Лембергса, 
скольжение вниз СЗК продолжается

«V entspilnieks.lv» уже писала, насколько 
напряжёнными в последнее время были 
отношения между вождём Вентспилса и 
СЗК, особенно руководителя правитель-
ства Мариса Кучинскиса, а также рабо-

тающих в правительстве других персонажей СЗК, которых 
занятый в длительном судопроизводстве политик называл 
различными словами. Поэтому хорошо понятно, почему базо-
вый корабль «Латвии и Вентспилсу» покидает министр финан-
сов, которая к тому же была и членом правления этой партии. 
Особо болезненным ударом для А. Лембергса было сказан-
ное Д. Рейзниеце-Озолой, что Латвийский крестьянский союз 
– более близкая для убеждений политика партия, к тому же с 
богатой историей и широким представительством, в которой 
она видит возможность преобразовать эту партию в совре-
менную и динамичную политическую силу. Следует напомнить 
и то, что муж Д. Рейзниеце-Озолы является руководителем 
Латвийского агентства инвестиций и развития (LIAA), к тому же 
у LIAA с местной властью не самые симпатичные отношения, 
что хорошо может проиллюстрировать также шаг самоуправ-
ления – создать свой центр поддержки бизнеса и инкубатор, 
что по сути дублировало бы функции уже имеющегося LIAA. К 
тому же ходят слухи, что ряды партии «Латвии и Вентспилсу» 
может покинуть еще один-другой её член. 

РЕЙТИНГ ПАДАЕТ ВСЁ НИЖЕ И НИЖЕ...
Если бы выборы в Сейм состоялись в начале ноября, 

то соотношение избранных в парламент политических сил 
сильно не отличалось бы от предусмотренного на выборах в 
13-й Сейм. Однако существенный нюанс заключается в том, 
что у всех избранных политических сил наблюдается рост 
рейтинга, в то время как у Союза зелёных и крестьян про-
должаем наблюдать значительный спад, об этом свидетель-
ствуют данные опросы, проведённого по заказу Латвийского 
телевидения центром исследований SKDS.

Самая большая поддержка по-прежнему была бы у партии 
«Согласие», которая достигла бы 19,2%. В течение месяца 
после выборов рейтинг партии вырос на 2%. Далее следует 
KPV LV с 11,5% и Новая консервативная партия с 10,1%. У 
обеих партий рейтинг вырос на несколько процентов. Далее 
следует «Для развития/За!» с 8,9%, рост рейтинга наблюда-
ется также и у Национального объединения, за которое про-
голосовали бы 8,4% избирателей. Вверх поднялись и «Новое 
Единство» (4,4%), и Латвийское региональное объединение 
(4,2%).

В то же время политические неудачи продолжают пресле-
довать СЗК. После катастрофического провала на выборах в 
13-й Сейм, а также месяц спустя у СЗК продолжает наблю-
даться спад поддержки общества. Если месяц назад за СЗК 
проголосовали бы еще 9,4% избирателей, то в этой ситуации 
был бы хоть сколько-нибудь скромный результат, то сейчас 
такая поддержка была бы рекордно низкой – только 5,4%, 
что уже на грани балансирования непопадания в парламент. 
Хватит ли у СЗК сил выбраться из болота, или же он умрёт 
естественной смертью после доминирования в течении мно-
гих лет, покажет время?

Посмотрев, как снизилось число тех, кто не мог принять 
решение, можно сделать вывод, что избиратели приняли 
решение в пользу партий, у которых рейтинг вырос. Однако 
их число, тех, кто и сейчас не участвовал бы в выборах, 
сохраняется на сравнительно стабильном уровне - 12,6%.  

«УБРАЛИ» И ИЗ ПРЕЗИДИУМА 
В надежде, что результаты выборов в парламент, как 

болезненный ком в раздраженном горле, проглотят, и можно 
будет начать думать о выздоровлении, СЗК снова получил 
удар до нокаута. На первом заседании 13-го Сейма зелёные 
и крестьяне очень надеялись на уже согретое место в пре-
зидиуме Сейма. Ещё до первого заседания Сейма уже про-
звучали предположения, что с большой вероятностью депу-

тат СЗК – вентспилчанин Гундарс Даудзе мог бы сохранить 
пост товарища председателя Сейма. К тому же избранные в 
новом созыве парламентарии только утром в день первого 
заседания наконец-то более или менее договорились о том, 
каких кандидатов выдвигать и за кого голосовать. Бывший 
председатель парламента Г. Даудзе в конце концов в голосо-
вании проиграл и остался без должности. Учитывая то, что 
на должность председателя Сейма была переизбрана Инара 
Мурниеце, для её конкурентки Дагмары Бейтнере-Ле Гайле 
это означало – получить упомянутый пост товарища предсе-
дателя. В голосовании за представителя НКП проголосовали 
65 парламентариев, а за Г. Даудзе отдали только 34 голо-
са. За вентспилчанина голосовали только СЗК и депутаты 
«Согласия».  

После голосования Г. Даудзе указал, что при голосова-
нии о его кандидатуре прежние коалиционные партии – 
«Единство» и «Всё для Латвии –ТБ/ДННЛ» грубо «набро-
сились» на СЗК, и он высказал сожаление по поводу таких 
действий.  Видимо, были другие соглашения, которые были 
противоположными тому, что говорилось ранее, так агент-
ство LETA цитирует Г. Даудзе. Он пояснил, что зависит о того, 
«кто с кем говорил», но ещё в понедельник в беседах никто 
не говорил, что результат выборов будет таким, каким он был 
сегодня. Депутат разговаривал с людьми, которые говорили, 
что результат будет для него положительным.  В то же время 
были и персоны, говорившие, что ещё думают, но не говорив-
шие «нет» кандидатуре Г. Даудзе. 

Может ли СЗК надеяться на руководство какой-нибудь 
комиссией Сейма? И в этом случае больших надежд зелё-
ные и крестьяне могут не лелеять. К тому же прежде всего 
нужно дождаться результатов, как будет происходить даль-
нейшее формирование нового правительства, в котором 
место политиков СЗК со сравнительно низкой степенью 
вероятности. Пока выглядит так, что СЗК, имевший весомое 
слово в течение долгих лет, будет поставлен в угол. 

Праздник по случаю выхода книги Лаймдоты Селе «Es iet no Gāliņciem 
uz pilset!». Все доходы от продажи жертвуются на благотворительность

На празднике, посвящен-
ном выходу в свет книги, 
который состоялся в 
Вентспилсской главной 
библиотеке, член прав-

ления общества «Ventspils uzplaukumam», 
поддержавшего издание, Даце Бондаре ска-
зала: «Листая страницы книги, я вижу, как 
важно для каждого из нас оглянуться. Не 
только город имеет собственный путь. У каж-
дого из нас в жизни свой путь, по которому 
мы должны пройти. Кто-то уже прошел значи-
тельный отрезок, а кто-то находится лишь в 
начале пути». Свой, весьма интересный путь 
к изданию прошла и эта книга. 

Лаймдота Селе рассказывает, что идея 
рассказать об истории улицы Кулдигас при-
шла к ней во время работы над книгой, 
посвященной столетию Вентспилсской гим-
назии. Собирая и разглядывая фотографии 
для этого издания, ей хотелось вновь и вновь 
обращаться к этим изображениям из про-
шлого. «Я пересмотрела всю свою коллек-
цию, и у меня возникла мысль, что нужно 
найти для нее обобщающий фактор и объ-
единить все это в одном цифровом альбо-
ме». Эта идея очень понравилась и руково-
дителю Галиньциемской библиотеки Ивете 
Скапсте, и в октябре прошлого года презен-
тацию, содержавшую около 70 изображений, 
Лаймдота продемонстрировала собравшим-
ся на встречу в Галиньциемской библиотеке. 
Старинные фотографии и рассказ об улице 
Кулдигас вызвали у собравшихся неподдель-
ный интерес, и Лаймдота решила создать 
уже более объемный фотоальбом, в кото-

ром наряду с фотографиями 
были бы собранные в перио-
дических изданиях историче-
ские свидетельства об улице 
Кулдигас в период между 
войнами и после войны, 
а также отображались бы 
произошедшие с ней перемены. И это дей-
ствительно очень увлекательно. 

Мост «погреба мертвецов», глиняные 
ямы, березовые аллеи и роскошная «Villa 
Langberg» – все это когда-то было здесь, на 
улице Кулдигас. Наши внимательные чита-
тели наверняка вспомнят эти названия, так 
как «Ventspilnieks.lv», с любезного согласия 
автора, в конце прошлого года публиковала 
некоторые фрагменты готовившейся к изда-
нию книги. 

Однако вернемся к рассказу об исто-
рии создания книги. «Я рассказала об идее 
своему давнему другу и бывшему коллеге 
Зигурдсу Знотиньшу, и он сказал: «Если ты 
подготовишь такую книгу, я согласен сде-
лать макет!» Создавать макет мы начали, 
не думая о том, что будет дальше. Нам 
просто хотелось сделать это», – говорит 
Лаймдота. Затем судьба свела Лаймдоту с 
благотворительной организацией «Ventspils 
uzplaukumam», и проект их заинтересовал. 

«Книга готовилась с любовью. Это означа-
ет, что никто из тех, кто работал над ней или 
оказывал какую-либо помощь, не получал за 
это никакого вознаграждения. Единственной 
наградой, на которую мы надеемся, станет 
то, что и молодые, и не очень молодые вент-
спилчане вместе с нашей книгой отправятся 

из Галиньциемса в город или в противопо-
ложном направлении. И каждый из них узна-
ет город еще лучше и полюбит его еще боль-
ше, – пишет в заключение Лаймдота Селе 
и выражает благодарность всем тем заме-
чательным людям, которые участвовали в 
создании книги. – Спасибо всем, кто помо-
гал собирать такой богатый архив фотогра-
фий. Спасибо Вентспилсскому музею, осо-
бенно Ингриде Штрумфе за чудесную карту, 
Вентспилсскому зональному государствен-
ному архиву и лично бывшей его сотруд-
нице Динаре Арнесте, фотографу Юрису 
Пресникову за 
его фотографии и 
часть частной кол-
лекции, коллек-
ционеру Виктору 
Смирнову и жите-
лю Галиньциемса 
Петерису Тонису. 
Эта книга – дар, 
который мы пре-
подносим с любо-
вью нашей улице 
Кулдигас. Она 
является частью 
В е н т с п и л с а , 
н а ш е г о 

Вентспилса, который – часть Латвии, нашей 
Латвии, частью которой является каждый из 
нас». 

В свою очередь, Даце Бондаре от имени 
общества «Ventspils attīstībai» высказала 
искреннюю признательность Лаймдоте Селе 
и всем, кто работал над созданием книги, за 
их решение пожертвовать средства от про-
дажи книги на поддержку малообеспечен-
ных, талантливых молодых людей на пути 
к достижениям, и призвала каждого приоб-
рести прекрасную книгу «Es iet no Gāliņciem 
uz pilset!». 
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Латвийка в Латвии 
Недавно гостившая в 
Англии вентспилчан-
ка Лилия Сушицкая 
получила от живущей 
там подруги неожи-
данный особый пода-
рок. Зная, что Лилия 
по национальности 
татарка, подруга 
предложила гостье 
сделать оплаченный 
ею и в то время но-
вомодный тест ДНК, 
который на генном 
уровне показывает 
истинную принадлежность к какой-либо этниче-
ской группе в мире и географические регионы, из 
которых происходили далёкие предки тестируемого 
лица. Будучи по природе своей любознательным 
романтиком, Лилия охотно приняла этот вызов. Тест 
открыл, что её этнические корни необычно развет-
влены и уводят к монголам, якутам и ещё другим 
народностям, в том числе к светловолосым финнам.  

Первая неделя ноября стала особенной для многих латвийских многодетных семей, 
среди которых и три приемные семьи из Вентспилса. И большие, и особенно малень-
кие торжественно собирались, чтобы направиться в столицу – Ригу. Для одних 
это не такой уж дальний путь, другим пришлось преодолеть большее расстояние, 
впереди большое событие – впервые побывать в Риге, к тому же, погостить там, 
где редко кому доводится – в Рижском замке у президента государства Раймонда 
Вейониса и его супруги! В рабочей резиденции президента – Рижском замке про-
шла ежегодная встреча с латвийскими приемными семьями, усыновителями и опе-
кунами. Во время встречи было выражено особое уважение тем людям, которые 
помогают латвийским детям вырасти в семьях и не делят их на своих и чужих. 

ВПОЛНЕ СОГЛАСНА 
С РАЙНИСОМ 

«Было интересно посмо-
треть на предложенное учё-
ными видение доистори-
ческого прошлого, но для 
меня не менее увлекатель-
ным показалось устано-
вить, кто я здесь и сейчас. 
И это, не используя ника-
кие тесты ДНК, я могу ска-
зать совершенно точно – я 
латвийка в Латвии», Лилия 
не боится использовать это 
обозначение, которое после 
восстановления независи-
мости государства не всег-
да используется корректно, 
особенно, если говорить о 
межнациональных отноше-
ниях. Этот термин более 
девяносто лет назад пер-
вым в прессе использо-
вал поэт Янис Райнис, но 
в лексике нацменьшинств 
он существовал ещё гораз-
до раньше. Райнис услы-
шал, что так себя называет 
обучающаяся заграницей 

еврейская молодёжь, ему 
этот термин понравился, и 
поэт предложил называть 
этим словом проживающих 
на территории Латвии пред-
ставителей других народов. 
Не всех, но только тех, кто 
знает латышскую культуру 
и язык, но в то же самое 
время сохраняя свою наци-
ональную идентичность.   

«По сути в этом смысле 
я полностью отвечаю уста-
новкам Райниса”, Лилия с 
улыбкой и восточным тем-
пераментом перечисляет, 
что за прожитые в Латвии 
тридцать лет не только не 
забыла родной язык, но и 
была у истоков основания 
татаро-башкирского обще-
ства “Ak Ideļ” («Белая река», 
татарский яз.) в Вентспилсе, 
активно участвует в прово-
димых земляками меропри-
ятиях и сама помогает их 
организовывать. 

В этом году в Рижский замок собирались и три 
вентспилсские приемные семьи – семьи Ольги 
Апсе, Татьяны Ковальчук и Айи Смилшкалне. Все 
эти семьи уже долгие годы являются приемными. 
Семья Татьяны Ковальчук имеет подобный статус 

с 2015 года, Айи Смилшкалне – с 2014-го, а Ольга и Эндийс 

Апсисы принимают в свою семью детей с 2011 
года. Их семья одна из самых опытных при-
емных семей в Вентспилсе, в данный момент 
вместе с Ольгой и Эндийсом проживают шестеро детей. 

Президент государства Р. Вейонис с супругой высказали 
уважение смелости, самоотверженности и самопожертвова-

нию этих семей на благо детей Латвии, особенно тех, кому не 
хватает своих дома и семьи. Эти 
семьи приняли детей, подарили им  Окончание на 2 стр.

2 стр.

Стремительно сокращающиеся объемы российских гру-
зов означают серьезные проблемы как для латвий-
ских портов и железной дороги, так и для государ-
ственной экономики в целом. Однако не в таком дале-
ком прошлом с подачи Министерства финансов и АО 
«Латвияс дзелзцельш», что не афишировалось, но и 
не особенно скрывалось, из Латвии выжили белорус-
ские грузы калийной соли. Парадоксально, но теперь 
вину за то, что ушли белорусские грузы, Управление 
Вентспилсского свободного порта пытается возложить 
на AО «Калия паркс». Во всяком случае, на эту мысль 
наводит иск Управления Вентспилсского свободного 
порта и выдвинутые в нем абсурдные обвинения. 

Как из Вентспилса 
выдворили белорусские грузы

Не у г л у -
б л я -
ясь в 
нюан -
с ы 

судопроизводства, напом-
ним, почему из Вентспилса 
ушли белорусские грузы. 

Сага об уходе бело-
русских грузов началась 
в конце 2008 года. Еще в 
ноябре премьер-министры 
Латвии и Беларуси догово-
рились о важности тран-
зита между обеими стра-
нами и пожали друг другу 
руки, а уже месяцем позже 
в прессу просочилась 
информация, что в 2009 
году для белорусов тариф 
до Вентспилса будет повы-
шен с 8,08 eвро (5,68 лата) 
до 9,18 eвро (6,45 лата) 
за километр состава. Сразу 
вслед за этим дочернее 
предприятие «ЛДз» – «ЛДз 
Карго», председатель прав-
ления «ЛДз» Угис Магонис 
и Айнарс Шлесерс, кото-
рый тогда был министром 
сообщения, публично 
утверждали: в 2009 году 
тариф не изменится, а по 
прошествии неполных трех 
недель оказалось, что это 
пустые обещания. «ЛДз 
Карго» сообщило о повы-
шении тарифа на 20-75%. 

Такое повышение стои-
мости перевозок не пошло 
на пользу Вентспилсу, и 

известно, что корабли, 
которые уже направлялись 
в Вентспилс на погруз-
ку, чтобы затем проследо-
вать в Индию, изменили 
курс на Клайпеду. Именно 
из-за тарифной полити-
ки в первой декаде янва-
ря 2009 года 100 тысяч 
тонн калийного удобрения 
было экспортировано через 
Литву. Однако эту тариф-
ную политику не заставили 
изменить даже прогнозы о 
том, что ее следствием ста-
нет то, что «ЛДз Карго» в 
2009 году недосчитается 2 
млн евро дохода, а убыт-
ки «Калия паркс» соста-
вят 1,5 млн евро. Прогнозы 
«Балтийской ассоциации 
– транспорт и логистика» 
звучали еще драматичнее 
– убытки из-за прекраще-
ния белорусского транзи-
та калийной соли в 2009 г. 
превысят 4 млн евро (2,81 
млн латов). 

ГРУЗЫ УХОДЯТ, 
ЧИНОВНИКИ 
НЕ РЕАГИРУЮТ 

«Беларуськалий» в пись-
ме A. Шлесерсу и У. Маго нису 
не скрывало огорчения по 
поводу взятого «ЛДз» курса 
и указало, что в перспек-
тиве это приведет к унич-
тожению использования  

Президент Латвии с супругой чествуют 
три вентспилсские приемные семьи 

Фото: Канцелярия президента Латвии

11 ноября 1919 года в Риге решилась судьба молодого 
Латвийского государства. В честь тех, кто боролся за осво-
бождение Латвии, этот день – 11 ноября – отмечается как 
День Лачплесиса. В этот день по всей Латвии мы зажжем 
свечи в память о борцах за свободу, которые уберегли 
наше независимое государство. 

Латвия отмечает 
День Лачплесиса

О с л а б л е н -
ное в Первой 
М и р о в о й 
войне молодое 
Л ат в и й с к о е 

государство казалось легкой 
добычей как большевист-
ской России, так и Германии, 
но латышские воины, среди 
которых были и совсем маль-
чишки, в борьбе против пре-
восходящего их по силе 
врага сумели защитить свою 
страну и свою свободу. В 
День Лачплесиса, зажигая 
свечи, мы отдаем им дань 
памяти и говорим Спасибо. 
«Ventspilnieks.lv» предлага-
ет всем вместе полистать 
страницы истории и вспом-
нить о событиях, которые 
определили судьбу нашего 
государства. 

KОГДА В ЛАТВИИ 
БЫЛО ЦЕЛЫХ ТРИ 
ПРАВИТЕЛЬСТВА 

В начале 1919 года нацио-
нальные силы нашего моло-
дого государства находи-
лись практически в безна-
дежной ситуации. У прави-
тельства Латвии не было ни 
денег, ни вооруженных сил, 
ни поддержки среди насе-
ления, не хватало практиче-
ской власти. В Риге хозяй-
ничал сподвижник Ленина 
Петерис Стучка, и под кон-
тролем большевиков нахо-
дилась практически вся тер-
ритория до самой Венты, 
включая Скрунду, Кулдигу 
и Вентспилс. Нужно ска-
зать, что в Вентспилсе боль-
шевики правили всего три 
недели – с 30 января до 24 

февраля 1919 года. Затем 
Вентспилс снова контроли-
ровали немцы. Но радость 
их длилась недолго – уже 
23 июля 1919 года большая 
часть немцев были вынуж-
дены сесть на пароход и 
отправиться домой. 

На остальной территории 
Латвии за неполные полгода 
позиции большевиков неве-
роятно ослабли как по соци-
ально-экономическим, так и 
по политическим причинам. 
Сельская промышленность 
была разрушена, начался 
голод, крестьяне стали про-
тивниками советской власти, 
а большевики начали безжа-
лостный террор, жертвами 
которого пали тысячи людей. 

Временное правительство 
Латвии во главе с Карлисом 
Улманисом было в тяжелой 
ситуации. В его распоряже-
нии числилась лишь неболь-
шая территория вокруг 
Лиепаи, на которой факти-
чески хозяйничали немцы. В 
апреле 1919 года немецкий 
Ландесвер совершил пере-
ворот в Лиепае – разоружил 
базировавшиеся в Лиепае 
силы латышей, арестовал 
часть министров Улманиса 
и создал пронемецкое пра-
вительство с Андриевсом 
Ниедрой во главе. В свою 
очередь, Улманис и некото-
рые министры из его пра-
вительства нашли убежи-
ще в море, на борту паро-
хода «Саратов», охраняе-
мого британскими и фран-
цузскими военными судами.  

Лилия в татарском националь-
ном костюме на Празднике 
города Вентспилса.


